

**ကြီးမားသောအကျိုးကိုရနိုင်**  
အကြောင်းတစ်ခုခုကြောင့် ငယ်စဉ်က ကုသိုလ်ကောင်းမှုပြုရန် မေ့လျော့နေခဲ့သော်လည်း နောင်ကြီးပြင်းလာသောအခါ သူတော်ကောင်းပညာရှိတို့၏ အဆုံးအမကိုရ၍ မမေ့မလျော့ဘဲ ကောင်းမှုကုသိုလ်ပြုခြင်းဖြင့် ကြီးမားသော မဂ်ဖိုလ်အကျိုးကို ရနိုင်၏။  
ထိုသို့ ပြုနိုင်ခြင်းကို မြတ်စွာဘုရားသည် ချီးမွမ်းတော်မူ၏။  
လောကဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၁၇၂)

## နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကို ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းပြီး မဲစာရင်းများ စစ်ဆေးခြင်းများ အပါအဝင် လုပ်ဆောင်သင့်၊ လုပ်ဆောင်ထိုက်သည်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၂။ လတ်တလော ဖြစ်ပွားနေဆဲဖြစ်သည့် COVID-19 ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပျက် ထိထိရောက်ရောက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ COVID-19 ကပ်ရောဂါကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအား ဖြစ်နိုင်သမျှ နည်းလမ်းများဖြင့် အမြန်ဆုံးကုစားသွားမည်။
- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်)နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အား လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

## ယနေ့ခေတ်သည် ပညာခေတ်ဖြစ်သည့်အတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အနေဖြင့် ပညာရေးဆိုင်ရာများကို ယခုထက် ပိုမိုအားပေးဆောင်ရွက် မိမိတို့အနေဖြင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်း ပညာရည်မြင့်မားရေးအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပြီး နိုင်ငံ၏ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားတိုးတက်ရေး၊ တစ်ဦးချင်း၏ပညာတိုးတက်စေရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ပေးနေခြင်းဖြစ်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) ကျိုင်းတုံမြို့နယ်ရှိ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် မြို့မိမြို့ဖများအား တွေ့ဆုံစဉ်။

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်သည် ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) ကျိုင်းတုံမြို့နယ်၊ မိုင်းပျဉ်းမြို့နယ်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) လွိုင်လင်ခရိုင် နမ့်စန်မြို့နယ်နှင့် ခိုလမ်မြို့တို့တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့မိမြို့ဖများအား ယနေ့တွင် အဆိုပါမြို့နယ်များရှိ မြို့နယ်ခန်းမများ၊ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး

မှူးရုံးခန်းမများ၌ သီးခြားစီတွေ့ဆုံ၍ ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာများ ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

တက်ရောက် အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အတူ ခရီးစဉ်တွင်လိုက်ပါလာသည့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၊ ကြိမ်ဒေသတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး၊ အရှေ့အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊

ကျိုင်းတုံမြို့နယ်၊ မိုင်းပျဉ်းမြို့နယ်၊ လွိုင်လင်ခရိုင် နမ့်စန်မြို့နယ်နှင့် ခိုလမ်မြို့မှ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့မိမြို့ဖများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ ပြည်နယ်အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ခွဲ၊ ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) ဥက္ကဋ္ဌ ဦးရဲနိုင်၊ မိုင်းပျဉ်းမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမြင့်ဝင်း၊ နမ့်စန်မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကျော်မိုးနှင့် မြို့မိမြို့ဖများက ဒေသဆိုင်ရာ အချက်အလက်များ၊

စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ သို့ □

**ယနေ့** ဖတ်စရာ

<p><b>ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း</b> ဂျပန်နိုင်ငံ Mainichi သတင်းစာမှ သတင်းထောက် Ms. Kana Takagi ၏ မေးမြန်းမှုများ ဖြေကြား</p> <p style="text-align: right;">စာမျက်နှာ » ၁၀</p>	<p><b>ငြိမ်းချမ်းရေးတံဆိပ်ကပ်ပေးမယ့် အလုံးစုံပျက်သုဉ်းရေး လက်နက်တစ်ခု နိဘယ်ဆု</b></p> <p style="text-align: right;">ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၁၆</p>	<p><b>ကျွန်တော်လွမ်းမိသော ငြိမ်းချမ်းရေးပုံရိပ်များ (ကယားပြည်နယ်)</b></p> <p style="text-align: right;">ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၁၈</p>	<p><b>ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စာတံခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် ၂၆၉၂ ဦး တွေ့ရှိ၊ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှုရာခိုင်နှုန်းမှာ ၈ ဒသမ ၄၆ ရာခိုင်နှုန်းရှိ</b></p> <p style="text-align: right;">စာမျက်နှာ » ၂၀</p>
--	--	--	---

# မြောက်

## သက်ရှိများရှင်သန်ဖွံ့ဖြိုးရေး ဂေဟစနစ်ဟန်ချက်ညီရေးကြိုးပမ်း

ကမ္ဘာပေါ်တွင် မျက်မှောက်ကာလ၌ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုဖြစ်စဉ် တစ်မျိုးပြီး တစ်မျိုး ဖြစ်ပေါ်နေသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်သည်။ ပြီးခဲ့သည့်ကာလက ပစိဖိတ် သမုဒ္ဒရာရေစီးကြောင်းပူနွေးလာမှုကြောင့် လာနီညာဖြစ်စဉ်ဖြစ်ပေါ်လာပြီး အကျိုး သက်ရောက်မှုအဖြစ် အရှေ့မြောက်ပိုင်းဒေသအားကောင်းပြီး မြန်မာနိုင်ငံတွင် ညအပူချိန်များ လျော့နည်းခြင်း၊ အအေးပိုခြင်း၊ အရှေ့ဘက်မှ လေပေလှိုင်းများ တိုက်ခတ်ခြင်း၊ အချိန်အခါမဟုတ် မိုးရွာသွန်းမှုဖြစ်စဉ်များ ကြုံတွေ့ခဲ့ရပါသည်။

လူတို့အနေဖြင့်နေ့စဉ်နှင့်အမျှ နိစ္စစုဝဏ္ဏာကိစ္စအဝဝတို့ကို လုပ်ကိုင်နေရ သောကြောင့် ရာသီဥတု ပြောင်းလဲမှုဖြစ်စဉ်ကို သတိမမူအားဘဲရှိကြရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါနှင့်အတူ ရာသီတုပ်ကွေးရောဂါများကိုလည်း များသောအားဖြင့် ကြုံတွေ့ ခံစားကြရပါသည်။ ကမ္ဘာလောကကြီးသည် လူသားများနှင့် သက်ရှိသတ္တဝါများ အသက်ရှင်ရပ်တည်နေထိုင်နိုင်ရေးအတွက် သင့်တင့်ကောင်းမွန်သော သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင်နှင့် ဥတုရာသီတို့ကို ဟန်ချက်ညီစွာဖြစ်ပေါ်လာအောင် ဖန်တီးပေး ထားသည်။ သို့သော် လူသားများသည် ဟန်ချက်ညီသည့် ဂေဟစနစ်မပျက်ယွင်း အောင် ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ဦးစားမပေးကြပေ။ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကို နိုင်ငံအစိုးရများနှင့်အဖွဲ့အစည်းများက ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရန် ကြိုးပမ်းကြရာ ပြည်သူများကလည်း ပူးပေါင်းပါဝင်လုပ်ဆောင်ကြရမည်ဖြစ်သည်။

ယခုအခါ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှု၏ နောက်ဆက်တွဲအကျိုးဆက်များကို ကမ္ဘာလူသား၊ သက်ရှိအားလုံး ကြုံတွေ့ခံစားနေကြရပါသည်။ ရာသီဥတုပြောင်းလဲ မှုကိုဖြစ်စေသည့် အဓိကအချက်မှာ ဖန်လုံအိမ်ဓာတ်ငွေ့နှင့် ကာဗွန်ဒိုင်အောက်ဆိုက် ဓာတ်ငွေ့တို့ဖြစ်သည်။ လောကဖွံ့ဖြိုးမှု၊ လူသားအကျိုးပြုမှုအတွက် အသုံးပြု ကြသောပစ္စည်းများမှ ကာဗွန်ဓာတ်ငွေ့များ ထွက်ပေါ်လေ့ရှိရာ ယင်းတို့ကိုထိန်းချုပ် လျော့ချရန်အတွက် သိသာစွာဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်းမရှိသေးချေ။ ကမ္ဘာကြီးတွင် နေ့စဉ် နှင့်အမျှ လူဦးရေများတိုးပွားနေပြီး လူတို့၏နေထိုင်မှုဘဝများ တိုးတက်ပြောင်းလဲမှု ဆင့်ကဲဖြစ်ပေါ်မှုသည် သဘာဝဂေဟစနစ် ထိခိုက်မှုကို ပိုမိုဖြစ်ပေါ်လာခဲ့သည်။

နိုင်ငံများတွင် မြို့ပြနှင့်လူနေမှုစနစ်များ တိုးတက်ပြောင်းလဲလာသည်နှင့်အမျှ လောကဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ဂေဟစနစ်ထိန်းသိမ်းရေးတို့ကို ဟန်ချက်ညီစွာ စီမံခန့်ခွဲနိုင်မှုသာလျှင် လောကလူသားသက်ရှိများအားလုံး ရေရှည် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုညီ ပန်းတိုင်ဆီသို့ ရောက်ရှိနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် မြန်မာ နိုင်ငံအပါအဝင် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများအနေဖြင့် ကုလသမဂ္ဂ၏ ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ပန်းတိုင်များနှင့်အညီ လုပ်ငန်းများအကောင်အထည်ပေါ်လာအောင် ဆောင်ရွက်နေ ကြသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်သည်။ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုကို ဖြစ်ပေါ်စေသည့် ဒြပ် သတ္တိများကို လျော့ချဖယ်ရှားနိုင်ရန်အတွက် သစ်တောသစ်ပင်များ၊ ဒီရေတောများ၊ ပင်လယ်ကမ်းရိုးတန်းနှင့် အဏ္ဏဝါဂေဟစနစ်များသည် အရေးကြီးသော ဝန်းကျင် များဖြစ်သည်။

အဆိုပါဂေဟစနစ်များသည် ပတ်ဝန်းကျင်မှ ကာဗွန်ဒိုင်အောက်ဆိုက်ဓာတ်ငွေ့ အမြောက်အမြားကို စုပ်ယူသိုလှောင်ထားသည်။ သဘာဝက ထိန်းသိမ်းသိုလှောင် ထားသည်ကို အပြာရောင်ကာဗွန်ဟု ဆိုကြသည်။ ယင်းကိုသိရှိထားသော နိုင်ငံများက ပင်လယ်ကမ်းရိုးတန်းနှင့် အဏ္ဏဝါသယံဇာတများ၊ သစ်တောများ၊ ဒီရေတောများ ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေးလုပ်ငန်းများကို အလေးထားကာ အလျင်အမြန်ဖြစ်ထွန်း ရေး ဆောင်ရွက်နေကြသည်။ အဆိုပါ ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ကမ္ဘာပေါ်ရှိ နိုင်ငံအားလုံးနှင့် လူသားအားလုံးတို့က ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်မြှင့်တင် ပေးနိုင်မှသာလျှင် ဂေဟစနစ်များကို ဟန်ချက်ညီစွာ ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်နိုင်ပြီး ကမ္ဘာကြီးတွင် ဥတုရာသီများ ရာသီစက်ဝန်းအလိုက် ပုံမှန်ဖြစ်ပေါ်လာကာ လူ သတ္တဝါများနှင့်ပတ်ဝန်းကျင်ကို များစွာထိရောက် အကျိုးပြုမည်ဖြစ်သည်။

ပင်လယ်ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်ရှိ ဒီရေတောများ ပျက်စီးပြိုစီးခြင်းများ ကြောင့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲခြင်းဖြစ်စဉ်များ ဖြစ်ပေါ်လာသည်သာမက ကမ်းပါး ပြိုကျ တိုက်ခတ်မှုများ၊ နှုတ်အနည်ကျမှုများ ဖြစ်ပေါ်စေကာ ရေထုအတွင်းရှိ သတ္တဝါများ ထိခိုက်ပျက်စီးမှုကို ဖြစ်စေနိုင်သည့်အတွက် ဒီရေတောများကို ဝိုင်းဝန်းထိန်းသိမ်း ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ကြရမည်ဖြစ်သည်။ သဘာဝဒီရေတော များသည် သက်ရှိများအတွက် အစိမ်းရောင်အကာအရံတိုင်းသဖွယ်ဖြစ်သည်။ ပင်လယ်ရေကြောင်း ခရီးသွားလာရေး၊ ကမ်းဝေးကမ်းနီး ငါးဖမ်းဆီးရေး၊ ကမ်းလွန် ရေနံနှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့ထုတ်လုပ်ရေး စသည့်ခရီးသွားနှင့်စီးပွားရေးလုပ်ငန်း များမှာ အပြာရောင်စီးပွားရေးဖြစ် သည်။ ထို့ကြောင့် ကမ်းရိုးတန်းဒီရေတောများကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ခြင်းသည် အကျိုးများစွာရရှိနိုင်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ပင်လယ်ကမ်းရိုးတန်းနှင့် အဏ္ဏဝါဒေသ လုပ်ငန်းနယ်ပယ်များအလိုက် စီမံအုပ်ချုပ်မှုအစီအစဉ်နှင့် မူဝါဒများ ခိုင်မာစွာ သတ်မှတ်ထားရာ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများနှင့်အတူ သက်ရှိများ ရှင်သန်ရပ်တည်ဖွံ့ဖြိုးရေး အတွက် ဂေဟစနစ်များ ဟန်ချက်ညီဖွံ့ဖြိုးရေးကို ဝိုင်းဝန်းထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက် ကြရန် တိုက်တွန်းအပ်ပါကြောင်း။

## (၇၇)နှစ်မြောက်တပ်မတော်နေ့ဦးတည်ချက်များ

- ၁။ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်)ကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်လျက် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသော ပြည်ထောင်စုကြီး ပေါ်ထွန်းလာစေရေးအတွက် အမျိုးသား နိုင်ငံရေးဦးဆောင်မှုအခန်းကဏ္ဍတွင် တပ်မတော်က ပါဝင်ကူညီဆောင်ရွက်ရေး။
- ၂။ နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ အမျိုးသားရေးလုပ်ငန်းစဉ်အဖြစ် အဓိကဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် တိုင်းပြည်သာယာ ဝပြောရေးနှင့် စားနပ်ရိက္ခာပေါများဖူလုံရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် တပ်မတော်အနေဖြင့် ကျရာအခန်းကဏ္ဍမှ တစ်တပ်တစ်အား တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ရေး။
- ၃။ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် တပ်မတော်က တိုင်းရင်းသား ပြည်သူ့အားလုံးနှင့် လက်တွဲပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး။
- ၄။ ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကြီးပေါ်ထွန်းလာစေရေး၊ အရေးပေါ်ကာလ ဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပနိုင်ရေး တပ်မတော်က လိုအပ်သည်များ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးရေး။
- ၅။ နိုင်ငံတော်၏ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန် အင်အားတောင့်တင်းပြီး စွမ်းရည် ထက်မြက်သော ခေတ်မီမျိုးချစ် တပ်မတော်တည်ဆောက်ရေး။

## မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန၌ ICT နည်းပညာ အသုံးပြု၍ စိုက်ပျိုးပညာပေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်မှု စာတမ်းဖတ်ပွဲ နှစ်ရက်ကြာကျင်းပ

မန္တလေး ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇  
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန၌ ICT နည်းပညာအသုံးပြု၍ စိုက်ပျိုးပညာပေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်မှုစာတမ်းဖတ်ပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၄ ရက်နှင့် ၁၅ ရက်တို့တွင် နှစ်ရက်ကြာပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ စာတမ်းဖတ်ပွဲတွင် တိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးမှူးက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ခရိုင်၊ မြို့နယ်များမှ စာတမ်းများဖတ်ကြားပြီးနောက် ဆုများချီးမြှင့်ခဲ့ ရာ ပထမဆုရတောင်သာမြို့နယ်မှ အလုပ်သင် ဒေါ်မိုးသန္တာအောင်၊ ဒုတိယဆုရ စဉ့်ကိုင်မြို့နယ်မှ ဒုတိယဦးစီးမှူး ဦးဆွေလှိုင်ဦး၊ တတိယဆုရ ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ်မှ လက်ထောက်ဦးစီးမှူး ဒေါ်တင်နီလာစန်းနှင့် နှစ်သိမ့်ဆုရရှိသူများအား ဆုများချီးမြှင့် ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

### ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် (၁၇ - ၂-၂၀၂၂)

ကုမ္ပဏီ အမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရှယ်ယာ စောင်ရေ	ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)	FPB	၁၉,၅၀၀	၁၉,၅၀၀	၃	၅၈,၅၀၀
TMH					၂,၇၀၀	၂,၆၅၀	၄	၁၀,၆၅၀	
FMI	၈,၂၀၀	၈,၂၀၀	၂,၃၀၂	၁၈,၈၁၁,၄၀၀	၂,၈၅၀	၂,၈၅၀	၀	၀	
MTSH	၃,၀၀၀	၃,၀၀၀	၂,၁၀၈	၆,၃၀၄,၀၀၀	AMATA	၅,၃၀၀	၄,၈၀၀	၂၀၁	၉၆၅,၃၀၀
MCB	၈,၀၀၀	၈,၀၀၀	၀	၀					

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ရယူသည်။

### နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇

နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း	မြန်မာငွေကျပ်	(ဆ) ဩစတြေးလျ	တစ်ဒေါ်လာ	=	၁၂၇၉.၈
(က) အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ	=	၁၇၇၈.၀	(ဇ) စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ = ၁၃၂၂.၆
(ခ) ဥရောပ	တစ်ယူရို	=	၂၀၂၁.၉	(ဈ) ဂျပန်	တစ်ရာယန်း = ၁၅၄၄.၇
(ဂ) တရုတ်	တစ်ယွမ်	=	၂၈၀.၆၃	(ည) တောင်ကိုရီးယား	တစ်ရာဝမ် = ၁၄၈.၄၄
(ဃ) ထိုင်း	တစ်ဘတ်	=	၅၅.၂၂၆		
(င) မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ်	=	၄၂၄.၆၀		
(စ) အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး	=	၂၃.၆၈၄		

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်ဝက်ဘ်ဆိုက်မှ ရယူသည်။

### မြောက်

စာတည်းမှူးချုပ်	ဦးစိုးစိုးနိုင်	အကြီးတန်း	ဦးစိုးအောင်၊ ဒေါ်စန်းယုညို၊
စာတည်းမှူး	ဦးဝင်းနိုင်	သတင်းထောက်များ	ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း၊ ဒေါ်ခင်မိုးမိုးအောင်၊ ဒေါ်ခင်မျိုးနိုင်၊ ဒေါ်မာမာစိုး
စာတည်းများ	ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအောင်စိုး၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ၊ ဒေါ်သီသီမင်း၊ ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးသက်ထွေး	အယ်ဒီတာများ	ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဦးအောင်ကျော်ဝင်း၊ ဦးသန်းတင်အောင်
ဘာသာပြန်	ဦးနိုင်လင်းကြည်	သုတေသန	ဒေါ်အိအိမွန်
စာတည်းများ	ဦးအောင်ကျော်ကျော်၊ ဦးစိုးသူရ	စာပြင်	ဒေါ်ခင်သက်မွန်နှင့်အဖွဲ့
		စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း	ဦးကျော်သူရနှင့်အဖွဲ့
		အီးမေးလ်နှင့် အွန်လိုင်း	ဦးစည်သူလွင်နှင့်အဖွဲ့

နေပြည်တော် - စာတည်းမှူး ၀၆၇-၃၆၁၂၆၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၂၈၊ ၀၆၇-၃၆၁၃၀၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၃၁  
ရန်ကုန်ရုံးခွဲ - အမှတ် ၇၇၊ ၅၂ လမ်းနှင့် မဟာဗန္ဓုလလမ်းထောင့်၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတည်းဌာန ၀၁-၂၉၂၈၃၂  
မန်နေဂျာ - ၀၁-၈၆၀၀၆၈၅၊ စီမံ/ငွေစာရင်း ၀၁-၂၉၂၄၅၄၊ ဖြန့်ချိရေး ၀၁-၂၉၂၈၃၀၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၃၉၇၃၃၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၂၀၃၃၅၁

ပုံနှိပ်ခြင်းလုပ်ငန်းအမှတ် (၀၀၆၄၀)၊  
ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေခွင့်အမှတ်(၀၀၇၇၁)ဖြင့်  
ကြေးမုံသတင်းစာတိုက်က ထုတ်ဝေသည်။  
Gmail themirror.npt@gmail.com  
www.facebook.com/themirrordaily

# နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ကျိုင်းတုံဟော်နန်းပုံစံတူ တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်း ရတနာအုတ်မြစ်တော်စီမံအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ကျိုင်းတုံမြို့ နောင်တုံကန်အနီးရှိ ဟော်နန်းဥယျာဉ်မြေ၊ ဟော်နန်းမြေနှင့် တစ်ဆက်တစ်စပ်တည်းတည်ရှိသည့်နေရာတွင် ကျိုင်းတုံဟော်နန်းပုံစံတူ တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်း ရတနာအုတ်မြစ်တော်စီမံအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ချီးမြှင့်သည်။

အဆိုပါ အခမ်းအနားသို့ ကျိုင်းတုံမြို့ ကျိုင်းယင်းကျောင်းတိုက် ဦးစီးပဓာနနာယက အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဓဇ ဘဒ္ဒန္တ ခေမာစာရ အမှူးပြုသည့် ဆရာတော်၊ သံဃာတော်အရှင်သူမြတ်များ ကြွရောက် ချီးမြှင့်တော်မူကြပြီး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် အတူ ခရီးစဉ်တွင်လိုက်ပါလာသည့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၊ ကြံဂံဒေသတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ကျိုင်းတုံ နယ်ရှင် စော်ဘွားကြီးစဝ်ကွန်ကျောက်အင်းထလျန်၏ ဆွေတော် မျိုးတော်များ၊ အလှူရှင်များ၊ မြို့မိမြို့ဖများ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ ရှမ်း၊ လားဟူ၊ “ဝ” အာခါ၊ လီဆူ တိုင်းရင်းသားများနှင့် ဖိတ်ကြားထား သည့် ဧည့်သည်တော်များ တက်ရောက်ကြသည်။

### ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်

ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ်၊ ဇနီးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် အခမ်းအနားပြုလုပ်မည့်နေရာသို့ ရောက်ရှိကြရာ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့မိမြို့ဖများနှင့် ဒေသခံ ပြည်သူများက ရှမ်းရိုးရာအကအလှများဖြင့် ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။

ထို့နောက် အခမ်းအနားကို စတင်ကျင်းပပြုလုပ်ရာ ကျိုင်းယင်း ကျောင်းတိုက် ဆရာတော်ကြီး အမှူးပြုသည့် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ရတနာ



ကျိုင်းတုံမြို့ ကျိုင်းယင်းကျောင်းတိုက် ဦးစီးပဓာနနာယက အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဓဇ ဘဒ္ဒန္တ ခေမာစာရက ရတနာအုတ်မြစ်တော် ကို ပရိတ်နံ့သာရည် ပက်ဖျန်းပေးစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ကျိုင်းတုံဟော်နန်းဆိုင်ရာ အချက်အလက် များကို ကြည့်ရှုစဉ်။

အုတ်မြစ်တော်စီမံသည့် သက်ဆိုင်ရာနေရာအသီးသီး၌ နေရာယူကြပြီး မင်္ဂလာအချိန်ရောက်ရှိသည်နှင့် တစ်ပြိုင်နက် ဗဟို၊ အရှေ့၊ အနောက်၊ တောင်၊ မြောက်တို့တွင် ရတနာအုတ်မြစ်တော်များကို စီသွင်းကြပြီး ပရိတ်နံ့သာရည်များ ပက်ဖျန်းပေးကြကာ အခမ်းအနားအောင်မြင်ခြင်း အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ရွှေမိုးငွေမိုးများ ရွာသွန်းပြီးကြသည်။

### ဂါရဝပြုနှုတ်ဆက်

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ်၊ ဇနီးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ကြွရောက်ချီးမြှင့်တော်မူကြသည့် ဆရာတော်၊ သံဃာတော်ကြီးများ၏ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာများအား

ရိုသေစွာ မေးမြန်းလျှောက်ထားသည်။ ဆက်လက်ပြီး ကျိုင်းတုံဟော်နန်း ဆိုင်ရာ အချက်အလက်များကို ကြည့်ရှုကာ အခမ်းအနားမှ ပြန်လည် ထွက်ခွာရာ ဒေသခံတိုင်းရင်းသားပြည်သူများက ရိုးရာအကအလှ များဖြင့် ဂါရဝပြုနှုတ်ဆက်ခဲ့ကြသည်။

### ပုံစံတူပြန်လည်တည်ဆောက်နိုင်ရေး

အဆိုပါ ကျိုင်းတုံနယ်ရှင်စော်ဘွားကြီး စဝ်ကွန်ကျောက် အင်းထလျန်၏ ကျိုင်းတုံဟော်နန်းကြီးကို နောင်တုံကန်အနီးရှိ ဟော်နန်းဥယျာဉ်မြေ၊ ဟော်နန်းမြေနှင့် တစ်ဆက်တစ်စပ်တည်း တည်ရှိ သည့်မြေနေရာ၌ ပုံစံတူပြန်လည်တည်ဆောက်နိုင်ရေး ဆွေတော်

မျိုးတော်တို့နှင့် ဒေသခံများ၏ဆန္ဒအရ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်၏ လမ်းညွှန်ချက်နှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ပြင် မိုင်းပွန်စော်ဘွားကြီး စဝ်ထွန်း၏ မိုင်းပွန်ဟော်နန်း အဆောက်အအုံကြီးနှင့် သိန်းနီစော်ဘွားကြီး ခွန်ဆန် တုန်ဟုန်း၏ သိန်းနီဟော်နန်းအဆောက်အအုံတို့သည်လည်း ပျက်စီး ယိုယွင်းလျက်ရှိသဖြင့် ပြန်လည်ပြုပြင်တည်ဆောက်ခဲ့ရာ မိုင်းပွန် ဟော်နန်းကြီးသည် ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၅ ရက်တွင် ရာနှုန်းပြည့် ပြီးစီးပြီ ဖြစ်ကြောင်းနှင့် သိန်းနီဟော်နန်းကြီးသည် ပြီးစီးမှုရာခိုင်နှုန်း ၆၀ ကျော်ရှိပြီဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ပြင် ကချင်ပြည်နယ် မိုးမောက်မြို့နယ် ပန်မူကျေးရွာရှိ ၁၉၅၈ ခုနှစ်ကတည်းက တည်ရှိခဲ့သည့် နှစ်ခြင်း ခရစ်ယာန်ဘုရားရှိခိုးကျောင်းတော်ကြီးသည်လည်း ၂၀၁၁ ခုနှစ်တွင် လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့ရသဖြင့် တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၏လမ်းညွှန်ချက်အရ နဂိုမူလ ပုံစံမပျက် ပြန်လည် ပြုပြင်မွမ်းမံပေးခြင်း၊ အသင်းတော်အဆောင်၊ မူကြိုကျောင်း၊ မီးဖိုဆောင် နှင့် ဘုရားကျောင်းအဝင်လမ်းများကို ပြုပြင်၊ မွမ်းမံ၊ ဖောက်လုပ်ပေးခြင်း များ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ တိုင်းရင်းသားတို့၏ သမိုင်းဝင် အဆောက်အအုံများ၊ ဘာသာရေးအဆောက်အအုံများကို မူလပုံစံမပျက် ပြန်လည်ပြုပြင်မွမ်းမံထိန်းသိမ်းခြင်းဖြင့် မိမိတို့နိုင်ငံ၏ သမိုင်းအစဉ် အလာကြီးမားမှုကို ဖော်ပြနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် တစ်မြေတည်းနေ၊ တစ်ရေတည်းသောက်ပြီး တစ်လေတည်းရှူနေကြသည့် ပြည်ထောင်စု ဖွားတိုင်းရင်းသားများ အချင်းချင်း ခင်မင်ရင်းနှီးမှု၊ ယုံကြည်မှု၊ အေးချမ်း သာယာမှုနှင့် လူမှုစီးပွားတိုးတက်စေမှုတို့ကို များစွာအထောက်အပံ့ ဖြစ်စေနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ကျိုင်းတုံမြို့ သစ်တစ်ပင်တောင် အပန်းဖြေဥယျာဉ်သို့ ရောက်ရှိကြပြီး အလောင်းမင်းတရားကြီး လက်ထက် ၁၇၅၃ ခုနှစ်တွင် စိုက်ပျိုးခဲ့သည့် ကညင်ဖြူပင်ကြီးနှင့် ဥယျာဉ်အတွင်း သစ်ပင်ပန်းမန်များ စိုက်ပျိုးထားရှိမှုများကို လိုက်လံ ကြည့်ရှုလေ့လာကြသည်။ ယင်းနောက် တာဝန်ရှိသူများ၏ ရှင်းလင်း တင်ပြမှုများအပေါ် သမိုင်းဝင်နေရာတစ်ခုဖြစ်သဖြင့် ရေရှည်တည်တံ့ အောင် ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်သည့်အခြေအနေ၊ ခရီးသွားပြည်သူများ စိတ်လက်ကြည်နူးချမ်းသာစွာဖြင့် လေ့လာ ကြည့်ရှုနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ထားရှိရန် လိုအပ်သည့် အခြေအနေများနှင့် ပတ်သက်၍ မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)ခိုလှမ်းမြို့ရိုး ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် မြို့မိ၊ မြို့ဖများအား တွေ့ဆုံစဉ်။

# ပညာတတ်များ ပေါက်ကြွယ်ခြင်းသည် ဒီမိုကရေစီစနစ်ဖော်ဆောင်ရန်နှင့် တိုင်းပြည်၏ အနာဂတ်ကောင်းကို ပိုင်ဆိုင်ခြင်းပင်ဖြစ်သည့်အတွက် နိုင်ငံတကာတွင်လည်း နိုင်ငံအလိုက် ပညာရည်မြင့်မားတိုးတက်အောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

□ ရှေ့ဖိုးမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ကုသရေး လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နေမှု၊ ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေမှု၊ လမ်း၊ တံတားများ တည်ဆောက် ခြင်းနှင့် ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်နေမှု၊ ပန်းခင်း စီမံချက်ဖြင့် ဒေသခံတိုင်းရင်းသားပြည်သူများကို နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ပြုလုပ်ပေးနေမှု၊ နယ်စပ်ကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်းများ ပုံမှန်ပြန်လည် လည်ပတ်နိုင်ရေး ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်နေမှု၊ စိုက်ပျိုး ရေးထွက်ကုန်များ အထွက်နှုန်းတိုးတက်စေရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် သဘာဝဓာတ်မြေဩဇာ များရရှိနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်နေမှု၊ မွေးမြူရေး လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ တင်ပို့နိုင်ရေး ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိမှု၊ ဒေသအတွင်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖူလုံမှုရှိစေရေး အတွက် ရေအားလျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်မှု စီမံကိန်းများ ဖော်ဆောင်ပေးရန်လိုအပ်မှု၊ ကျန်းမာ ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ဆေးရုံများ အဆင့်မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်မှုနှင့် အခြားဒေသ၏ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်များကို ရှင်းလင်း တင်ပြကြသည်။

ရှမ်းပြည်နယ်အရှေ့ပိုင်းဒေသများတွင် လမ်း၊ တံတား များ တည်ဆောက်ပေးမှု၊ နယ်စပ်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး အတွက် လူသားအရင်းအမြစ်များ ပေါများစေရေး ဒေသခံပြည်သူများ ပညာရည်မြင့်မားစေရေး ဖွံ့ဖြိုးရေးသင်တန်းများ၊ ဒီဂရီကောလိပ်များနှင့် တက္ကသိုလ်များ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးနေမှု၊ ကျိုင်းတုံ မြို့ရိုး မဟာမြတ်မုနိဘုရားကြီးကို ရှေးဟောင်း သမိုင်းဝင်အဖြစ် သတ်မှတ်ပေးသွားမည့် အခြေအနေ၊ စာသင်ကျောင်းများအတွက် လိုအပ်သည့် စာအုပ် စာစောင်များကို စာကြည့်တိုက်များအတွက် ပြည့်စုံ စေရေး ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးထားမှု၊ ဒေသခံ ပြည်သူများ၏ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်း များကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးနေမှု၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ကုသရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်း တင်ပြကြသည်။

### ရှင်းလင်းတင်ပြ

ယင်းနောက် တက်ရောက်လာကြသည့် ဒေသခံ ပြည်သူများက ရှမ်းပြည်နယ် အရှေ့ပိုင်းဒေသတွင် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်၍ တန်ဖိုးမြင့် ထုတ်ကုန်များ ထုတ်လုပ်နေမှုနှင့် ခေတ်မီစက် ကိရိယာပစ္စည်းများ လိုအပ်နေမှု၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း များ တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးဆိုင်ရာများနှင့်ပတ်သက်၍ ပြောကြားရာတွင် မိမိအနေဖြင့် ယခုကဲ့သို့ နိုင်ငံတော်အဆင့် တာဝန် ရှိသူများနှင့်အတူ လာရောက်ခြင်းသည် ဒေသဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက် လိုအပ်သည်များကို မှန်မှန်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) မိုင်းပျဉ်းမြို့နယ်ရှိ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် မြို့မိ၊ မြို့ဖများအတွက် လက်ဆောင်ပစ္စည်းများပေးအပ်ရာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးက လက်ခံရယူစဉ်။

ကန်ကန်နှင့် မြန်ဆန်စွာ ဖြည့်ဆည်းပေးရေး လာရောက်ခြင်းဖြစ်သည့်အတွက် ဒေသ၏ ယေဘုယျ အခြေအနေနှင့် ဒေသ၏လိုအပ်ချက်များကို အချိန်တို အတွင်း ထိထိရောက်ရောက် တင်ပြကြရန် လိုကြောင်း၊ ဒေသအတွင်း လာရောက်၍တာဝန်များ ကို ထမ်းဆောင်နေကြသည့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်း များ၊ နယ်မြေခံတပ်များနှင့် ဒေသခံပြည်သူလူထုတို့ လက်တွဲညီညီဆောင်ရွက်ပြီး ဒေသနှင့် ဒေသခံ ပြည်သူလူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေး ပိုင်းဝန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်များကို တတ်စွမ်းသရွေ့အမြန်ဆုံး ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။

မိမိအနေဖြင့် ကျိုင်းတုံမြို့သို့ အကြိမ်ကြိမ် ရောက်ရှိခဲ့ကြောင်း၊ မဟာမြတ်မုနိဘုရားကြီး၏ ရာပြည့်အခမ်းအနားကိုလည်း အောင်မြင်စွာကျင်းပ နိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ကျိုင်းတုံနယ်ရှင် စော်ဘွားကြီး စဝ်ကွန်ကျောက်အင်းထလျန်က တည်ထားကိုးကွယ် ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင်လည်း စော်ဘွားကြီး၏ ကျိုင်းတုံဟော်နန်းပုံစံတူ ပြန်လည် တည်ဆောက်နိုင်ရေးအတွက် ရတနာအုတ်မြစ်တော်

စီအခမ်းအနားကို ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း၊ ထို့ပြင် မိုင်းပွန်မြို့ရှိ မိုင်းပွန်ဟော်နန်းနှင့် သိန်းနီမြို့ရှိ သိန်းနီ ဟော်နန်းအဆောက်အအုံတို့သည်လည်း ပျက်စီး ယိုယွင်းလျက်ရှိသဖြင့် ပြန်လည်ပြုပြင်တည်ဆောက် ပေးလျက်ရှိရာ မိုင်းပွန်ဟော်နန်းသည် ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလတွင် ရာနှုန်းပြည့် ပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း နှင့် သိန်းနီဟော်နန်းကြီးသည် ပြီးစီးမှုရာခိုင်နှုန်း ၆၀ ကျော်ရှိပြီဖြစ်ကြောင်း၊ တိုင်းရင်းသားများအားလုံး တွင် သမိုင်းကြောင်းများရှိကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းမှုသမိုင်းတွင် ဗိုလ်ချုပ် အောင်ဆန်းမှ ဦးဆောင်၍ ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းရှိသကဲ့ သို့ အခြားသော နိုင်ငံအကျိုးပြုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် တိုင်းရင်းသားခေါင်းဆောင်များ လည်းရှိကြောင်း၊ အဆိုပါ တိုင်းရင်းသားခေါင်းဆောင် များ၏သမိုင်းကို အားလုံးပြည့်ပြည့်စုံစုံဖြင့် ဖော်ပြရန် လိုကြောင်း၊ အခြားပြည်ပနိုင်ငံများတွင်လည်း ၎င်းတို့ ၏ဘုရင်အဆက်ဆက်အသုံးအဆောင်များ၊ အဆောက် အအုံများကို နိုင်ငံအလိုက် ထုံးတမ်းစဉ်လာများနှင့် အညီတည်ဆောက်ပြုသထားသည်ကိုတွေ့ရှိကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မိမိအနေဖြင့် သမိုင်းများကို ပြန်လည် ဖော်ထုတ်ရန်အတွက် စာမျက်နှာ ၅ သို့ □

- မိမိအနေဖြင့် အမျိုးသားရည်မှန်းချက်များချမှတ်ထားပြီး အမျိုးသားရေး လုပ်ငန်းစဉ် နှစ်ခုအဖြစ် တိုင်းပြည်သာယာပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာ ဖူလုံရေးကို ဦးစားပေး လုပ်ဆောင်လျက်ရှိ
- နိုင်ငံရေးလုပ်ငန်းစဉ် နှစ်ခုအဖြစ် စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စု တည်ဆောက်သွားမည်

☐ စာမျက်နှာ ၄ မှ

ယခုကဲ့သို့ ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ကျိုင်းတုံ ဟော်နန်း တည်ဆောက်ပြီးစီးချိန်တွင်လည်း အသုံး အဆောင်ပစ္စည်းများကို ပြသသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သမိုင်းကို ဖော်ထုတ်ခြင်းဖြင့် မိမိနိုင်ငံ၊ မိမိလူမျိုး၏ ဂုဏ်ကို ဖော်ပြနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း။

ရေအရင်းအမြစ်များစွာရှိ

ယခင်က ကျိုင်းတုံမြို့သည် လမ်းပန်းဆက်သွယ် မှုခက်ခဲခဲ့ကြောင်း၊ မိမိအနေဖြင့် ကျိုင်းတုံမြို့လမ်းပန်း ဆက်သွယ်ရေးကောင်းမွန်ရန်အတွက် ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ အလားတူ ကျိုင်းတုံလေဆိပ် အဆင့်မြှင့်တင်ရေးအတွက်လည်း အဆင့်ဆင့်တင်ပြ ခဲ့ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ လျှပ်စစ်မီးနှင့်ပတ်သက်၍ လည်း ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)တွင် ရေအားလျှပ်စစ် ဓာတ်အားထုတ်လုပ်နိုင်သည့် ရေအရင်းအမြစ်များစွာ ရှိပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ယခင်က ရေအားလျှပ်စစ် ဓာတ်အားထုတ်လုပ်နိုင်ရေးစီမံကိန်းများ ချမှတ် ဆောင်ရွက်ခဲ့သော်လည်း အကြောင်းအမျိုးမျိုး ကြောင့် အကောင်အထည်ဖော်နိုင်မှုမရှိခဲ့ကြောင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)သည် ရေမြေသဘာဝအားဖြင့် အရင်းအမြစ်များစွာရှိသော်လည်း အသုံးချနိုင်မှု နည်းပါးကြောင်း၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား လုံလောက်စွာ ရရှိရေးအတွက် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်ရေး စီမံကိန်းများကို ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဌာနဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းများ၊ ဒေသခံပြည်သူများအနေဖြင့်လည်း ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်း ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် တိုက်တွန်းလိုကြောင်း။

ယခင်က တာချီလိတ်ဒေသတွင် မူးယစ်ဆေးဝါး ပြဿနာများရှိခဲ့ပြီး ထိန်းချုပ်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ချိန်တွင် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား များ၊ အိမ်ထောင်စုစာရင်းများ စစ်ဆေးဆောင်ရွက်ရာ ၌ တိုင်းရင်းသားမဟုတ်ဘဲ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေး ကတ်ပြားများ ရယူကိုင်ဆောင်ထားခဲ့သည်ကို တွေ့ကြုံခဲ့ရကြောင်း၊ ယခုအခါ ပန်းခင်းစီမံချက်ဖြင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ပြုလုပ်ပေးရာတွင် တာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့် စနစ်တကျ ကြပ်မတ် ဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း။

နယ်စပ်ကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာ တွင်လည်း အုပ်ချုပ်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ နိုင်ငံရေး ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ ကိုပါ ထည့်သွင်းစဉ်းစား၍ ဆောင်ရွက်ရကြောင်း၊ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် လည်း ဘက်ပေါင်းစုံမှ စဉ်းစားဆောင်ရွက်ကြရန် လိုကြောင်း၊ ဒေသတွင်း စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးအတွက် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများကို စနစ်တကျ ဆောင်ရွက် ရန် လိုကြောင်း၊ မိမိအနေဖြင့် တိုင်းမျိုးတာဝန် ထမ်းဆောင်ချိန်တွင် စပါးစိုက်ပျိုးမှုများ အထွက်နှုန်း တိုးစေရေးအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ ကြောင်း၊ အလားတူ လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှုများ ကောင်းမွန်စေရေးအတွက်လည်း သက်ဆိုင်ရာသို့ တင်ပြဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း၊ ဒေသအတွင်း လက်ဖက်စိုက်ပျိုးမှုတိုးတက်စေရေး အားပေး ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ရှိ ခိုလှမ်း၊ နမ့်စန်၊ ဟိုပုံး၊ အောင်ပန်း၊ ဟံဟိုးဒေသ များသည် မြေပြန့်လွင်ပြင်များဖြစ်ပြီး စိုက်ပျိုးမွေးမြူ ရေးလုပ်ငန်းများကို အောင်မြင်အောင် လုပ်ကိုင်နိုင် သည့် အခွင့်အလမ်းများစွာရှိကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးမွေးမြူ ရေးကိုအခြေခံသည့် သမ္မာအာဇီဝကျသည့် စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများဖြင့်သာ ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း။

မိမိအနေဖြင့် အမျိုးသားရည်မှန်းချက်များချမှတ် ထားပြီး အမျိုးသားရေးလုပ်ငန်းစဉ် နှစ်ခုအဖြစ် တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာ ဖူလုံရေးကို ဦးစားပေးလုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း၊ နိုင်ငံရေးလုပ်ငန်းစဉ် နှစ်ခုအဖြစ် စစ်မှန်စည်းကမ်း ပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေး နှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့်ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စု တည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ငြိမ်းချမ်းရေးသည် အရေးကြီးသဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် အချုပ်အခြာ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ခိုလှမ်းမြို့ရှိ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့မိမြို့ဖများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်စဉ်။

အာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးလုပ်ငန်းစဉ်ကိုလည်း ချမှတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ပြည်သူများ အားလုံး ပျော်ပျော်ရွှင်ရွှင်ဖြင့် ကိုယ့်ဘဝကိုယ် တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် တိုင်းပြည်သာယာ ဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာပေါများရေးအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ကိုးကွယ်ရာ ဘာသာတရားအဆုံးအမများဖြင့် အားလုံးအေးအေး ချမ်းချမ်းဖြင့် နေထိုင်နိုင်ကြရန်လိုကြောင်း၊ စိုက်ပျိုး မွေးမြူရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ရှိပြီးသား ရေနှင့်မြေ အရင်းအမြစ်များကို အပြည့်အဝအသုံးချဆောင်ရွက် ကြရန်လိုကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ဓာတ်မြေဩဇာ ထုတ်လုပ်ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ အခက်အခဲများဖြစ်ပေါ် လျက်ရှိကြောင်း၊ အဆိုပါအခက်အခဲများကို ကျော်လွှား နိုင်ရန်အတွက် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကို လှောင်မွေးသည့်စနစ်ဖြင့် စနစ်တကျ မွေးမြူ ဆောင်ရွက်မည်ဆိုပါက ဇီဝမြေဩဇာများရရှိနိုင် မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တိရစ္ဆာန်များအတွက် လိုအပ်သည့် အစာနှင့် ရေများကိုလည်း စနစ်တကျဖြင့် ကျွေးမွေး ရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးမှုများမှ တိရစ္ဆာန်များ အတွက် လိုအပ်သည့်အစာများကို ထုတ်လုပ်၍ တိရစ္ဆာန်များအား အာဟာရပြည့်ဝအောင် ကျွေးမွေး နိုင်ခြင်းဖြင့် အသားထုတ်လုပ်မှု ပိုမိုတိုးတက်လာ မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကို တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်၍ ကုန်ချောများ ထုတ်လုပ်ပြီး ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ တင်ပို့ရောင်းချ၍ ရကြောင်း။

စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ တိုးတက်စေရေး အတွက် အသိပညာ၊ အတတ်ပညာများ လိုအပ်သဖြင့် ပညာရည်မြင့်မားရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက် ရန်လိုကြောင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)တွင် ပညာရေးအရ အားနည်းသည်ကို တွေ့ရှိရပြီး ဘာသာ စကားဆိုင်ရာ အခက်အခဲများနှင့် အခြားသော အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် ဖြစ်သည်ကို တွေ့ရှိရ ကြောင်း၊ ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ပညာရေး ကို အားပေးရန်လိုကြောင်း၊ ယနေ့ခေတ်သည် ပညာ ခေတ်ဖြစ်သည့်အတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အနေဖြင့် ပညာရေးဆိုင်ရာများကို ယခုထက် ပိုမိုအားပေး ဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း၊ မိမိတို့အနေဖြင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်း ပညာရည်မြင့်မားရေးအတွက် ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပြီး ထိုသို့ ဆောင်ရွက်နေ ခြင်းမှာ နိုင်ငံ၏ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားတိုးတက် ရေး၊ တစ်ဦးချင်း၏ပညာတိုးတက်စေရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ပေးနေခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ပညာတတ်များ ပေါကြွယ်ဝခြင်းသည် ဒီမိုကရေစီစနစ် ဖော်ဆောင် ရန်နှင့် တိုင်းပြည်၏ အနာဂတ်ကောင်းကို ပိုင်ဆိုင်

ခြင်းပင်ဖြစ်သည့်အတွက် နိုင်ငံတကာတွင်လည်း နိုင်ငံအလိုက် ပညာရည်မြင့်မားတိုးတက်အောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မိမိတို့အနေဖြင့် ဒေသတွင်းနှင့် နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးအတွက် လူသားအရင်းအမြစ်ကောင်းများ ပေါ်ထွက်စေရေး အမြဲမပြတ်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက် နေကြရန်လိုကြောင်း။

ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နယ်စပ်ကုန်သွယ်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ မိမိတို့အနေ ဖြင့် တိုးတက်မှုရှိစေရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း၊ ယခုအခါ ကုန်သွယ်မှုပိုငွေများ တိုးတက် လာပြီဖြစ်ပြီး ဆက်လက်၍လည်း တိုးတက်လာမည် ဟု ယုံကြည်ကြောင်း၊ ပြည်ပသို့ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး ထုတ်ကုန်များ တင်ပို့ရာတွင် အရည်အသွေးမီ အဆင့်မြင့်ထုတ်ကုန်များ တင်ပို့နိုင်ရေး ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း၊ ထိုသို့ ဆောင်ရွက် နိုင်ရန်အတွက် လူသားအရင်းအမြစ်များ ပေါကြွယ်ဝ စေရေး ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရန် လိုကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံအတွင်း အလုပ်အကိုင်အခွင့် အလမ်းများ ပေါများလာပါက ပြည်ပသို့ သွားရောက် လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်မှုများ နည်းပါးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ကုသထိန်းချုပ်ရေး နှင့်ပတ်သက်၍ တတိယလှိုင်း ဖြစ်ပွားနေချိန်တွင် မိမိတို့အနေဖြင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့သကဲ့သို့ အခက်အခဲဖြစ်ပေါ်လာချိန်၌ ရဟန်းရှင်လူ၊ ပြည်သူ များအားလုံး၏ ဝိုင်းဝန်းကူညီလှူဒါန်းပေးခြင်းနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့မှုများကြောင့် အောင်မြင် စွာ ကျော်လွှားနိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ အဆိုပါ ကိုဗစ် - ၁၉

ရောဂါသည် လတ်တလောအချိန်တွင် ပျောက်ကင်း သွားနိုင်မှုမရှိသေးဘဲ ယခုအချိန်တွင် ခြောက်ရာခိုင် နှုန်းခန့် ကူးစက်လျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ ကာကွယ်ဆေးထိုးခြင်း လုပ်ငန်းများကိုလည်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာတွင် မျှော်မှန်းထားသည့် ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းထက် ကျော်လွန်ခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း၊ သို့သော် လည်း ဂရုစိုက်နေထိုင်ကြရန် လိုကြောင်းနှင့် ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါသည် အရှင်ပျောက်ကင်းသွားမည့် ရောဂါ မဟုတ်သဖြင့် တတိယလှိုင်း ကြိုတင်ကာကွယ်ခြင်း သည်သာလျှင် အကောင်းဆုံးဖြစ်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နေရာဒေသအလိုက် ဒေသတွင်းလာရောက်တာဝန် ထမ်းဆောင်နေသည့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ၊ ဒေသခံများအနေဖြင့် ဒေသအတွက် အမှန်တကယ် အကျိုးရှိမည့်လုပ်ငန်းများကို တိုင်ပင်ညှိနှိုင်းလုပ်ဆောင် ခြင်းဖြင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ကြိုးပမ်းဆောင် ရွက်ကြစေလိုကြောင်းဖြင့် ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က ကျိုင်းတုံမြို့နယ်၊ မိုင်းပျဉ်းမြို့နယ်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ခိုလှမ်းမြို့နယ်တို့ရှိ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် မြို့မိမြို့ဖများအတွက် လက်ဆောင်ပစ္စည်းများကို ပေးအပ်ရာ အုပ်ချုပ် ရေးမှူးများက လက်ခံရယူကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင် များသည် တက်ရောက်လာကြသည့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့မိမြို့ဖများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

- နယ်စပ်ကုန်သွယ်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ မိမိတို့အနေဖြင့် တိုးတက်မှုရှိစေရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိ
- ပြည်ပသို့ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးထုတ်ကုန်များ တင်ပို့ရာတွင် အရည် အသွေးမီ အဆင့်မြင့်ထုတ်ကုန်များ တင်ပို့နိုင်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက် ကြရန်လို၊ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် လူသားအရင်းအမြစ်များ ပေါကြွယ်ဝစေရေး ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရန်လို
- မိမိတို့နိုင်ငံအတွင်း အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ပေါများလာပါက ပြည်ပသို့ သွားရောက်လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်မှုများ နည်းပါးသွားမည်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် အရှေ့အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ခိုလှမ်းတပ်နယ်မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များအား တွေ့ဆုံအမှာစကားပြောကြားစဉ်။

# တပ်မတော်သည် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ခိုင်မာရန်နှင့် နိုင်ငံတော်၏အခြေအနေအရပ်ရပ်ကို ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်ပေးသူ (Guardian) အဖြစ် စိတ်ဓာတ်ခံယူ၍ ကိုယ်စွမ်းဉာဏ်စွမ်းရှိသမျှ ဆောင်ရွက်သွားကြရန်လို

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၇  
လက်ရှိအချိန်တွင် တပ်မတော်အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်တာဝန်များကို တာဝန်ယူထမ်းဆောင်ရ လျက်ရှိပြီး ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်(၅)ရပ်၊ ဦးတည်ချက်(၉)ရပ် ချမှတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ယင်းလုပ်ငန်းစဉ် များနှင့် ဦးတည်ချက်များအတိုင်းသာ ခိုင်ခိုင်မာမာ ရပ်တည်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး အောင်မြင် အောင် လုပ်ဆောင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို ခိုင်မာအောင်၊ အာမခံချက်ရှိအောင် လုပ်ဆောင်ရမည်ဖြစ်ပြီး တပ်မတော်အနေဖြင့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာအောင် ထိန်းသိမ်း စောင့်ရှောက်နေသည်။ နိုင်ငံတော်၏ အခြေအနေ အရပ်ရပ်ကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ပေးနေသည့် ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်ပေးသူ (Guardian) အဖြစ် စိတ်ဓာတ်ခံယူ၍ ကိုယ်စွမ်းဉာဏ်စွမ်းရှိသမျှ ဆောင် ရွက်သွားကြရန် တိုက်တွန်းမှာကြားလို ကြောင်းဖြင့် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် က ယနေ့တွင် ကြိုတင်အစီအစဉ်စစ်ဌာနချုပ် မိုင်းပျဉ်း တပ်နယ်နှင့် အရှေ့အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ခိုလှမ်းတပ်နယ်တို့မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များ အား သီးခြားစီသွားရောက်တွေ့ဆုံ အမှာစကား ပြောကြားစဉ် ထည့်သွင်းပြောကြားသည်။

ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်မှ တပ်မတော်အရာရှိကြီး များနှင့်ဇနီးများ၊ ကြိုတင်အစီအစဉ်စစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်မှူးမင်းထွန်း၊ အရှေ့အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ် ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်လှမိုးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ကြိုတင်အစီအစဉ်စစ်ဌာနချုပ်၊ မိုင်းပျဉ်းတပ်နယ်နှင့် အရှေ့အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ခိုလှမ်းတပ်နယ် တို့မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များ တက်ရောက် ကြသည်။

အမှာစကားပြောကြား ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က အမှာ စကားပြောကြားရာတွင် မိုင်းပျဉ်းတပ်နယ်ရှိ နယ်မြေခံတပ်သည် သက်တမ်းကြာရှည်ပြီဖြစ်ပြီး ဒေသတွင်းနေထိုင်လာသည်မှာ ကြာမြင့်ပြီဖြစ်၍ ဒေသခံပြည်သူလူထုနှင့် တစ်သွေးတည်း တစ်သား တည်းဖြစ်ရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဒေသအတွင်း နယ်မြေစိုးမိုးရေးနှင့် နယ်မြေအေးချမ်းသာယာရေး အတွက် လာရောက်တာဝန်ထမ်းဆောင်နေကြသည့် နယ်မြေခံတပ်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများနှင့် ဒေသခံပြည်သူလူထုတို့ လက်တွဲညီညီ ဆောင်ရွက်နိုင် ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဒေသ၏ ဘာသာစကား မတူညီမှု၊ ဦးစီးဦးဆောင်ပြုသည့် တပ်အကြီးအကဲများ ပြောင်းရွှေ့တာဝန်ထမ်းဆောင်မှုတို့ကြောင့် ဒေသခံ များနှင့် ရင်းနှီးမှု၊ ပူးပေါင်းလုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်မှုတို့ တွင် လိုအပ်ချက်များရှိနေသည်ဟု သုံးသပ်တွေ့ရှိရ ကြောင်း၊ လက်ရှိအချိန်တွင် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် အခြေ အနေများအရ တပ်မတော်အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်၏ တာဝန်များကို တာဝန်ယူထမ်းဆောင်လျက်ရှိ ကြောင်း၊ တပ်မတော်၏ ခေတ်အဆက်ဆက်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် မိုင်းပျဉ်းတပ်နယ်မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများအတွက် စာသောက်ဖွယ်ရာပစ္စည်းများကို ပေးအပ်ရာ မိုင်းပျဉ်းတပ်နယ်မှူးက လက်ခံရယူစဉ်။

တက်ရောက် အဆိုပါ တွေ့ဆုံပွဲများသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီး ချုပ်၏ ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ရေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မိုးအောင်နှင့် ဇနီး၊ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်(လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းအောင်နှင့် ဇနီး၊

အမျိုးသား နိုင်ငံရေးဦးဆောင်မှုအခန်းကဏ္ဍတွင် ပါဝင်ခဲ့သည့် အခြေအနေများကို နားလည်မှုလွှဲမှားမှု၊ စိတ်သဘောထား မတိုက်ဆိုင်မှု၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ရွေးကောက်ပွဲတွင် မလွှဲသာ၊ မရောင်သာသော အခြေ အနေများအရ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) နှင့်အညီ အရေးပေါ်အခြေအနေအဖြစ် ကြေညာခဲ့ ရမှုတို့ကို လက်ခံနိုင်ခြင်း မရှိသူများအနေဖြင့် သွေးထိုးလှုံ့ဆော်နေမှုများရှိနေပြီး တပ်မတော်နှင့် ပြည်သူကို သွေးကွဲအောင် လုပ်ဆောင်လျက်ရှိ ကြောင်း၊ တပ်မတော်သည် စတင်ဖွဲ့စည်းချိန်မှစ၍ ယခုအချိန်အထိ နိုင်ငံတော်ကို ကာကွယ်စောင့် ရောက်ခဲ့သည်။ အစဉ်အလာရှိသည့်၊ ဂုဏ်သိက္ခာရှိ သည့် တပ်မတော်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ထိုကဲ့သို့ ပြောဆိုနေမှုများကို လက်ခံ၍ရနိုင်မည် မဟုတ် ကြောင်း။

ခြင်းပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုအချိန်တွင်လည်း မိမိအနေဖြင့် လက်တွေ့ပါသည့် ဆောင်ရွက်မှုများဖြင့် ပြည်သူများ၏ အကျိုးကို ဖော်ဆောင်ပေးလျက်ရှိ ကြောင်း။

အသုံးချခြင်းမခံရရန်လို မိမိအနေဖြင့် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ချိန်မှစ၍ ယခုအချိန်အထိ တပ်မတော်အတွင်း တစ်ပိုင်တစ်စိုက်ပျိုးရေးနှင့် တပ်ပိုင်စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင် ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း၊ အလားတူ တပ်မတော်သားများ အတွက် လိုအပ်သည့် နေထိုင်ရေးနှင့် စားသောက်ရေး ဆိုင်ရာများကိုလည်း တတ်နိုင်သမျှဖြည့်ဆည်းဆောင် ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း၊ တပ်မတော်သည် လွတ်လပ်ရေး ရရှိပြီးအချိန်မှစ၍ နိုင်ငံ၏အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးအတွက် နိုင်ငံ၏သမိုင်းနှင့်အတူ အမျိုးသားနိုင်ငံရေးကို ဒွန်တွဲဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ် ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် တပ်မတော်အား နိုင်ငံရေးအရ အသုံးချခြင်းမခံရရန်လိုကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံသည် လူဦးရေများပြားသည့် နိုင်ငံကြီးများအကြားတွင် နေထိုင်ကြခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် တပ်မတော် ၏ ကာကွယ်ရေးစွမ်းပကားများ ကောင်းမွန်ရန်လို ကြောင်း။

စည်းရုံးရေးနှစ်မျိုးရှိ ပြည်သူများ၏ အကျိုးကိုဆောင်ရွက်သူများ ကိုသာ ပြည်သူများအနေဖြင့် လိုလားကြမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ လက်တွေ့ပါသည့်စည်းရုံးရေးနှင့် လက်တွေ့ မပါသည့် စည်းရုံးရေးနှစ်မျိုးရှိကြောင်း၊ လက်တွေ့ ပါသည့် စည်းရုံးရေးသည် ပြည်သူများ၏ အကျိုး ဖြစ်သည့် လူမှုဘဝစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ပညာ ရေးနှင့် ကျန်းမာရေးအကျိုးများကို ဆောင်ရွက်ကြ

- ☆ တပ်မတော်အနေဖြင့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာအောင် ထိန်းသိမ်း စောင့်ရှောက်နေသည့်၊ နိုင်ငံတော်၏အခြေအနေအရပ်ရပ်ကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ပေးနေသည့် ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်ပေးသူ (Guardian) အဖြစ် စိတ်ဓာတ်ခံယူ၍ ကိုယ်စွမ်းဉာဏ်စွမ်းရှိသမျှ ဆောင်ရွက်သွားကြရန် တိုက်တွန်းမှာကြားလို
- ☆ ဒေသအတွင်း နယ်မြေစိုးမိုးရေးနှင့် နယ်မြေအေးချမ်းသာယာရေး အတွက် လာရောက်တာဝန်ထမ်းဆောင်နေကြသည့် နယ်မြေခံတပ်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများနှင့် ဒေသခံပြည်သူလူထုတို့ လက်တွဲညီညီ ဆောင်ရွက်နိုင်ရမည်ဖြစ်

\* စာမျက်နှာ ၆ မှ

တပ်မတော်သည် နိုင်ငံလွတ်လပ်ရေးရရှိရန် ဆောင်ရွက်ခဲ့သကဲ့သို့ နိုင်ငံတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး နှင့် အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးအတွက် ခေတ်အဆက်ဆက်တွင် နိုင်ငံတော်၏တာဝန်ကို ကျေပွန်စွာ ထမ်းဆောင်ခဲ့သည့် ခိုင်မာသော အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် သမိုင်းအစဉ်အလာကောင်းမွန်သည့် အဖွဲ့အစည်းဖြစ်သော တပ်မတော်တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရာ၌ ဂုဏ်ယူစွာ ဖြင့် စွဲစွဲမြဲမြဲတာဝန်ထမ်းဆောင်လိုသည့် စိတ်ဓာတ်များ မွေးမြူဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း၊ တပ်မတော်သားများအားလုံးသည် နိုင်ငံချစ်စိတ်၊ မျိုးချစ်စိတ်များဖြင့် တပ်မတော်သို့ ဝင်ရောက်ခဲ့ကြခြင်းဖြစ်သဖြင့် ၎င်းအချက်အပေါ် ဂုဏ်ယူသည့်စိတ်ဖြင့် တာဝန်များကို ကျေပွန်စွာ ထမ်းဆောင်ကြရန် လိုကြောင်း၊ အတိတ်ကရှိခဲ့သည့် တပ်မတော်၏

ကောင်းမြတ်သည့် သမိုင်းကြောင်းများကို ခိုင်မာအောင် လုပ်ဆောင်ပေးထားပြီးဖြစ်သည့်အတွက် မိမိတို့၏ အနာဂတ်တပ်မတော်သားများကိုလည်း ကောင်းမွန်သည့် အစဉ်အလာကောင်းများ၊ စိတ်ဓာတ်ကောင်းများကို လက်ဆင့်ကမ်းနိုင်ရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်မတော်သည် မိသားစုတစ်ခုပင် ဖြစ်ပြီး တပ်မတော်သားများနှင့် မိသားစုဝင်များ အားလုံးမိသားစုစိတ်ဓာတ်၊ မောင်နှမစိတ်ဓာတ်များ ဖြင့် စည်းစည်းလုံးလုံးဖြင့်နေထိုင်ဆောင်ရွက်ကြစေ လိုကြောင်းမှာကြားပြီး ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် မဲမသမာမှုအခြေအနေများ၊ နိုင်ငံ၏ဒီမိုကရေစီ အစိုးရသက်တမ်းတွင် နိုင်ငံ၏လူမှုရေး၊ စီးပွားရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ချက်များ၊ ယခု နိုင်ငံရေးဖြစ်စဉ်များကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာသည့် အကြမ်းဖက်မှုများအား ဥပဒေနှင့်အညီဖြေရှင်း

☆ တပ်မတော်သားများအားလုံးသည် နိုင်ငံချစ်စိတ်၊ မျိုးချစ်စိတ်များဖြင့် တပ်မတော်သို့ ဝင်ရောက်ခဲ့ကြခြင်းဖြစ်သဖြင့် ၎င်းအချက်အပေါ် ဂုဏ်ယူသည့်စိတ်ဖြင့် တာဝန်များကို ကျေပွန်စွာထမ်းဆောင်ကြရန်လို

ဆောင်ရွက်နေမှုများနှင့်ပတ်သက်၍ အကျယ်တဝင့် ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။  
ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်သည် မိုင်းပျဉ်းတပ်နယ်နှင့် ခိုလှုံတပ်နယ်တို့မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများအတွက် စားသောက်ဖွယ်ရာ ပစ္စည်းများကို ပေးအပ်ရာ မိုင်းပျဉ်းတပ်နယ်မှူးနှင့် အရှေ့အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူးတို့က လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်၏ဇနီးက

မိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်းအတွက် ချီးမြှင့်ငွေများကို ပေးအပ်ရာ မိုင်းပျဉ်းတပ်နယ်မှူး၏ ဇနီးနှင့် အရှေ့အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး၏ ဇနီးတို့ကလည်းကောင်း လက်ခံရယူကြသည်။  
တွေ့ဆုံပွဲများအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၊ ဇနီးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် တက်ရောက်လာကြသည့် အရာရှိ၊ စစ်သည် မိသားစုများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။  
သတင်းစဉ်

☆ ကျောပုံးမှ

ဦးဇော်ဝင်း၊ ဒေါက်တာအေးထွန်း၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်မှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ကြပြီး နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် တက်ရောက်ကြသည်။  
မြင့်တက်လာ

ဦးစွာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်က အမှာစကားပြောကြားရာတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုသည် ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ နောက်ပိုင်းမှ စတင်၍ တဖြည်းဖြည်း မြင့်တက်လာသည်ကို တွေ့ရကြောင်း၊ နိုင်ငံတကာတွင် ရောက်ရှိနေသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများကို ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်ခြင်း၊ တာဝန်ထမ်းဆောင်ရန် နိုင်ငံတကာက ရောက်ရှိလာခြင်းများရှိပြီး ယင်းအဖွဲ့များမှ ကိုဗစ် Positive တွေ့ရှိသူ ပိုများကြောင်း၊ နယ်စပ်ဂိတ်များမှတစ်ဆင့် ဝင်ရောက်လာသူများကို စစ်ဆေးရာတွင်လည်း Positive တွေ့ရှိသူများရှိကြောင်း၊ ယခုဖြစ်ပွားနေသည့် အိုမီခရွန်သည် ယခင်ထက် ကူးစက်မှု ပိုမြန်သည်ကို တွေ့ရကြောင်း၊ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၃ ရက်တွင် တစ်နိုင်ငံလုံး ပိုးတွေ့သည့် ရာခိုင်နှုန်းမှာ ၁ ဒသမ ၄၅ ရှိရာမှ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ ရက်တွင် ပိုးတွေ့ ရာခိုင်နှုန်း ၈ ဒသမ ၉၈ ရာခိုင်နှုန်းအထိ မြင့်တက်လာခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါနှင့်ပတ်သက်၍ ကြပ်မတ်ထိန်းချုပ်ရေးကော်မတီသည် အိုမီခရွန်ကူးစက်မှုမှာ တဖြည်းဖြည်း တိုးလာကြောင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးသည် ပိုးတွေ့ရှိမှုရာခိုင်နှုန်း အများဆုံးဖြစ်ပြီး ၂၀ ဒသမ ၉၉ ရာခိုင်နှုန်းရှိကြောင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးသည် ပြည်ပမှ အဝင်အထွက်များခြင်း၊ နယ်စပ်ဂိတ်များမှ ဝင်ရောက်လာသူများ၏ ဆုံရပ်ဖြစ်နေခြင်းတို့ကြောင့် သီးခြား SoP များ ထုတ်ပြန်ပြီး ထိန်းချုပ်ကြပ်မတ်ရန် ဆောင်ရွက်ထားကြောင်း၊ Quarantine စင်တာများ၊ Positive စင်တာများ၊ ကုသရေးစင်တာများကို နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်၏

❖ နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေး၊ ထိန်းချုပ်ရေး၊ ကုသရေးအတွက် လိုအပ်သည့် အစီအမံများ၊ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနှင့် ညွှန်ကြားချက်များ ထုတ်ပြန်၍ ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ  
❖ ယခု ဖြစ်ပွားနေသည့် Omicron သည် Delta မျိုးကွဲထက် ကူးစက်မှုနှုန်း လေးဆခန့် မြန်သည်ဟု သိရကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ယခု စတုတ္ထလှိုင်းတွင်လည်း ပြည်သူများအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများကို တိတိကျကျ လိုက်နာ

လမ်းညွှန်ချက်ဖြင့် တပ်မတော်ဆေးရုံများနှင့် ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးများတွင် ကြိုတင်ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်ထားကြောင်း၊ ထို့ပြင် အောက်ဆီဂျင် ပြတ်လပ်မှုမရှိအောင်လည်း စီမံဆောင်ရွက်ထားကြောင်း။

ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ  
နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေး၊ ထိန်းချုပ်ရေး၊ ကုသရေးအတွက် လိုအပ်သည့် အစီအမံများ၊ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနှင့် ညွှန်ကြားချက်များ ထုတ်ပြန်၍ ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ပြည်သူများအနေဖြင့်လည်း ထုတ်ပြန်ထားသည့် ကိုဗစ် စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများကို တစ်ဦးချင်း တိတိကျကျ လိုက်နာဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ တတိယလှိုင်းတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါနှင့်ပတ်သက်၍ လိုက်နာရမည့် စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများကို စနစ်တကျထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး ပြည်သူတစ်ဦးချင်း စီက အသိစိတ်ဓာတ်ကိုယ်စီဖြင့် လိုက်နာဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည့်အတွက် ကူးစက်မှုနှုန်း သိသိသာသာ လျော့ကျသွားခြင်းဖြစ်ကြောင်း။  
ယခု ဖြစ်ပွားနေသည့် Omicron သည် Delta မျိုးကွဲထက် ကူးစက်မှုနှုန်း လေးဆခန့် မြန်သည်ဟု သိရကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ယခု စတုတ္ထလှိုင်းတွင်လည်း ပြည်သူများအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်း

စည်းကမ်းများကို တိတိကျကျ လိုက်နာပေးကြရန် မေတ္တာရပ်ခံပါကြောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်များအနေဖြင့်လည်း ဒေသခံပြည်သူများကို အသိပညာပေးခြင်း၊ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများ လိုက်နာရန် မေတ္တာရပ်ခံခြင်းစသည့် ကိစ္စရပ်များကို သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများနှင့်ပူးပေါင်းပြီး မြို့နယ်အလိုက်၊ ရပ်ကွက်အလိုက်ဆော်ဩခြင်း၊ အသိပညာပေးခြင်း၊ ထိန်းချုပ်ကြပ်မတ်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါနှင့်ပတ်သက်ပြီး နောက်ဆုံးလိုက်နာရမည့် SoP များကို ထုတ်ပြန်ထားပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်သူအားလုံး တစ်ဦးချင်း တိတိကျကျလိုက်နာရန် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေအပေါ်အဝင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အားလုံးတွင် အသိပညာပေးခြင်း၊ ဆွေးနွေးပွဲများ ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းတို့အပြင် လူထုလှုပ်ရှားမှုအသွင်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ ပြည်သူလူထုအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်မြန်အိုမီခရွန်ရောဂါပိုး မိမိအနီးပတ်ဝန်းကျင်တွင် ရှိနေကြောင်း သတိပြုမိစေသည်အထိ အသိပညာ၊ ဗဟုသုတများ နည်းလမ်းပေါင်းစုံဖြင့် ရောက်ရှိနိုင်အောင် ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးကြရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ပြီး ပြည်သူလူထု တစ်ဦးချင်းအနေဖြင့်လည်း ပူးပေါင်းလိုက်နာ ဆောင်ရွက်ပေးရန် လိုအပ်

ကြောင်း ပြောကြားသည်။  
ထို့နောက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးစိုးထွဋ်က နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အလိုက် ကိုဗစ်-၁၉ မျိုးရိုးဗီဇပြောင်း အိုမီခရွန် ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှု၊ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှုနှင့် သေဆုံးမှု အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများ၌ အိုမီခရွန် ဖြစ်ပွားတွေ့ရှိမှု၊ စစ်ဆေးရေးစခန်းများတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများနှင့် ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးဆောင်ရွက်နေမှု၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပြီးစီးမှုများနှင့် ကာကွယ်ဆေးဆက်လက်ထိုးနှံရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများ၊ ပြည်ထောင်စုအဆင့် အဖွဲ့အစည်းများ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များအလိုက် Booster ထိုးနှံပြီးစီးမှု၊ နိုင်ငံအတွင်း အောက်ဆီဂျင်ထုတ်လုပ်မှု၊ Positive လူနာများ ကုသနိုင်ရန် စီစဉ်ထားမှုနှင့် Quarantine Center များ ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများကို ရှင်းလင်း တင်ပြသည်။

ဆွေးနွေးတင်ပြ  
ယင်းနောက် အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်များ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍများအလိုက် ဆောင်ရွက်သွားမည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ Omicron မျိုးကွဲ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းစဉ်များကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေး တင်ပြကြသည်။  
ထို့နောက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်က ဆွေးနွေးချက်များအပေါ် ပြန်လည်သုံးသပ်ဆွေးနွေးပြီး ဆောင်ရွက်သင့်သည့်လုပ်ငန်းများကို ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ်ပေးကာ နိဂုံးချုပ်အမှာစကား ပြောကြားပြီး အစည်းအဝေးကို ရုပ်သိမ်းလိုက်ကြောင်း သိရသည်။  
သတင်းစဉ်



ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန မိသားစုများက ဆွမ်းဆန်တော်လှူဒါန်း

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇  
ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေသည့်ကာလအတွင်း ဆွမ်းကိစ္စရပ်များ အဆင်ပြေစေရန် ရည်ရွယ်၍ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန၊ တပ်ဖွဲ့ဝင်/ဝန်ထမ်းအရာထမ်း၊ အမှုထမ်းမိသားစုများက မြို့နယ်အသီးသီးရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများသို့ ဆွမ်းဆန်တော်များ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းလျက်ရှိသည်။  
ထိုသို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကန့်ဘလူမြို့နယ်ရှိ မဟာရွှေစည်ကြီး ပရိယတ္တိစာသင်တိုက်သို့ လည်းကောင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့နယ်ရှိ မဏိရတနာကျောင်းတိုက်သို့ လည်းကောင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ် တောင်ကြီးမြို့နယ်ရှိ အရိယသံသ မြို့ဦးကျောင်းတိုက်၊ တာချီလိတ်မြို့နယ်ရှိ တောင်တန်းသာသနာပြု(ဗဟို)ကျောင်းတိုက်နှင့် မိုးမိတ်မြို့နယ်ရှိ ရွှေကျောင်း

ပရိယတ္တိစာသင်တိုက် တို့သို့ လည်းကောင်း၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မြောင်းမြမြို့နယ်ရှိ ပဇ္ဇေတာရုံ(တိုက်သစ်) ကျောင်းတိုက်သို့ လည်းကောင်း ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအတွက် ဆွမ်းဆန်တော်များကို ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန၊ တပ်ဖွဲ့/ဦးစီးဌာနများမှ သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်တို့ရှိ တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက် ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။  
သတင်းစဉ်



THE SUPREME COURT OF MYANMAR

သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်၏ ၂၀၂၁ ခုနှစ် အဓိကဆောင်ရွက်မှုများနှင့် ၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွက် ဦးစားပေးလုပ်ငန်းစဉ်များ ထုတ်ပြန်

နေပြည်တော် ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၇ ရက်နေ့ - တရားစီရင်ရေးမဟာဗျူဟာစီမံကိန်း (၂၀၁၈-၂၀၂၂) အရ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၏ အဓိကဆောင်ရွက်မှုများနှင့် ၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွက် ဦးစားပေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်မှ ယနေ့ထုတ်ပြန်လိုက်သည်။

၂၀၂၁ ခုနှစ်၏ အဓိကဆောင်ရွက်မှုများ

- ❖ တရားရုံးအဆင့်ဆင့်သို့ စွဲဆိုသည့်စုစုပေါင်းအမှုများ၏ ၁၁၄% ပြီးပြတ်အောင် ဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- ❖ နိုင်ငံတစ်ဝန်း မှုခင်းစီမံခန့်ခွဲမှုအစီအစဉ်ကို ခရိုင်တရားရုံး (၂၂) ရုံး၊ မြို့နယ်တရားရုံး (၈၃) ရုံးတွင် တိုးချဲ့အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- ❖ တရားရုံးကဦးဆောင်သည့် စေ့စပ်ဖြေရှင်းရေးစမ်းသပ်အစီအစဉ်ကို မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးရှိ တရားရုံးအားလုံးတွင် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- ❖ ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဆိုင်ရာ အမှုစီရင်ချက်များ ထုတ်ပြန်ခြင်းစနစ် စတင်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- ❖ တရားမမှုများကို စေ့စပ်ဖြေရှင်းရေးအတွက် တရားမကျင့်ထုံးဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့်ဥပဒေ ပြဋ္ဌာန်း နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- ❖ ဗီဒီယို သို့မဟုတ် ရုပ်မြင်သံကြားဆက်သွယ်မှုဖြင့် တရားရုံးသက်သေခံချက်ယူရာတွင် လိုက်နာ ရမည့်သတ်မှတ်ချက်များ ထုတ်ပြန်ခြင်း၊

၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွက် ဦးစားပေးလုပ်ငန်းစဉ်များ

- ❖ နိုင်ငံတစ်ဝန်း မှုခင်းစီမံခန့်ခွဲမှုအစီအစဉ်ကို ခရိုင်တရားရုံး (၁၀) ရုံး၊ မြို့နယ်တရားရုံး (၅၈) ရုံးတွင် အပြီးသတ်အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန်၊
- ❖ တရားရုံးကဦးဆောင်သည့် စေ့စပ်ဖြေရှင်းရေးအစီအစဉ်ကို နိုင်ငံတစ်ဝန်းအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရန်၊
- ❖ ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်၏ အီလက်ထရောနစ် စာကြည့်တိုက်စနစ်တည်ဆောက်ရန်၊
- ❖ ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်၏ အမှုတွဲများ၊ စာရွက်စာတမ်းများ Digitization ပြုလုပ်သိမ်းဆည်း သည့် Database စနစ် ဆောင်ရွက်ရန်၊

ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်၏ ၂၀၂၁ ခုနှစ် အဓိကဆောင်ရွက်မှုများကို ၂၀၂၁ ခုနှစ် တရားရုံး နှစ်စဉ်အစီရင်ခံစာနှင့် ၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွက် ဦးစားပေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို တရားစီရင်ရေးဆိုင်ရာ မဟာ ဗျူဟာစီမံကိန်း ပဉ္စမနှစ်အစီအစဉ် (၂၀၂၂) တို့တွင် ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ် နေပြည်တော်

ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်များ၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်းတရားရုံး၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသတရားရုံးများ၊ ခရိုင်တရားရုံးများ၏ (၂၂) ကြိမ်မြောက် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇  
ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်နှင့် တိုင်း ဒေသကြီး/ ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်များ၊ ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်းတရားရုံး၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ဒေသတရားရုံးများ၊ ခရိုင်တရားရုံးများ၏ (၂၂) ကြိမ် မြောက် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြည်ထောင်စု တရားလွှတ်တော်ချုပ်၌ ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ် ဖြင့် ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုတရားသူကြီးချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦး တက်ရောက်၍ အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားသည်။



ဥပဒေအရတည်ထောင်သော အခြားတရားရုံးများ ဖြစ်သည့် ကလေးသူငယ်တရားရုံး (ရန်ကုန်နှင့် မန္တလေး) တွင် ကလေးသူငယ် ဥပဒေအရ စွဲဆိုတင်ပို့ သည့်အမှုပေါင်း ၂၉၀ လက်ခံရရှိပြီး (ယခင်နှစ် အမှု လက်ကျန် ၉၈ မှု အပါအဝင်) ၃၈၈ မှု စစ်ဆေးပြီး ပြတ်ကြောင်း၊ စည်ပင်သာယာတရားရုံး (နေပြည်တော်၊ ရန်ကုန်နှင့် မန္တလေး) တို့တွင် စည်ပင်သာယာဥပဒေအရ စွဲဆိုတင်ပို့သည့်အမှုပေါင်း ၁၇၉၀ လက်ခံရရှိပြီး (ယခင်နှစ် အမှုလက်ကျန် ၆၉ မှု အပါအဝင်) ၁၈၅၉ မှု စစ်ဆေးပြီးပြတ်ကြောင်း၊ မော်တော်ယာဉ်တရားရုံး (နေပြည်တော်၊ ရန်ကုန်နှင့် မန္တလေး) တို့တွင် ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း ဖောက်ဖျက်၍ မော်တော်ယာဉ်ဥပဒေအရ စွဲဆိုတင်ပို့ သည့်အမှုပေါင်း ၂၉၃၇၉ မှုကို စစ်ဆေးစီရင်နိုင်ခဲ့ ကြောင်းနှင့် အမှုများကိုကြန့်ကြာမှုမရှိစေဘဲ မှန်ကန် မြန်ဆန်စွာ စစ်ဆေးပြီးပြတ်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ကြရန်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

အမြဲမပြတ်ကြီးကြပ်  
ပြည်ထောင်စုတရားသူကြီးချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦး က တရားရုံးများသည် အမှုအခင်းများကို မှန်မှန်နှင့် မြန်မြန် ပြီးပြတ်အောင် စစ်ဆေးစီရင်ကြရန်နှင့် မျှတမှန်ကန်သည့် အဆုံးအဖြတ်များကို ပြုကြရန် လိုကြောင်း၊ အဆင့်မြင့်တရားရုံးများကလည်း လက်အောက်တရားရုံးများအနေဖြင့် အမှုများ မှန်မှန်နှင့် မြန်မြန် ပြီးပြတ်ရေးကို အမြဲမပြတ်ကြီးကြပ် ပေးရန်လိုကြောင်း၊ ထို့ပြင်လက်အောက်တရားရုံးများ ၏ စစ်ဆေးစီရင်ဆုံးဖြတ်ချက်များ ဥပဒေနှင့်ညီညွတ် မျှတမှန်ကန်မှု ရှိ မရှိ စိစစ်ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက် ရမည်ဖြစ်ပြီး မှားယွင်းချွတ်ချော်မှုများကိုလည်း ပြင်ဆင်တည့်မတ်ပေးရန် လိုကြောင်း၊ သို့မှသာ ဥပဒေနှင့်ညီညွတ် မျှတမှန်ကန်သည့် ဆုံးဖြတ်ချက် များကို ရရှိကြမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သီးသန့်တရားရုံးဖြင့် စစ်ဆေးနေသည့်အမှုများကိုလည်း ကြန့်ကြာမှု မရှိစေဘဲ မှန်ကန်မြန်ဆန်စွာ စစ်ဆေးပြီးပြတ်ရေး အတွက် အလေးထားဆောင်ရွက်ကြရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများဖြစ်သည့်အတွက် နိုင်ငံတော်အပေါ် သစ္စာစောင့်သိမှု၊ တာဝန်ကျေပွန်မှုနှင့် ဌာနအတွင်း

အထက်အောက်ရှိသေလေးစားမှု၊ စည်းလုံးညီညွတ် မှုရှိစေရေးကိုလည်း ဆောင်ရွက်သွားကြရန်ဖြစ် ကြောင်း၊ တရားစီရင်ရေး မဟာဗျူဟာစီမံကိန်း (၂၀၁၈-၂၀၂၂) ၏ ပဉ္စမနှစ်လုပ်ငန်းစဉ် (၂၀၂၂ ခုနှစ်) အောင်မြင်အောင် ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက် သွားကြရန်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။  
ဆက်လက်၍ မှုခင်းများစစ်ဆေးစီရင်ခဲ့မှုနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁ ရက်မှ ဒီဇင်ဘာ ၃၁ ရက်အထိ ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ် တွင် ရာဇဝတ်အမှုပေါင်း ၅၆၆ မှု လက်ခံရရှိပြီး (ယခင် နှစ် အမှုလက်ကျန် ၄၈၅ မှုအပါအဝင်) ၁၀၅၁ မှု စစ်ဆေးပြီးပြတ်ကြောင်း၊ တရားမမှုပေါင်း ၁၁၀၇ မှု လက်ခံရရှိပြီး (ယခင်နှစ် အမှုလက်ကျန် ၃၉၀ မှုအပါအဝင်) ၁၄၉၇ မှု စစ်ဆေးပြီးပြတ်ကြောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်များတွင် ရာဇဝတ်အမှုပေါင်း ၂၃၇၇ မှု လက်ခံရရှိပြီး (ယခင်နှစ်

အမှုလက်ကျန် ၁၇၉၈ မှု အပါအဝင်) ၃၉၃၅ မှု စစ်ဆေးပြီးပြတ်ကြောင်း၊ တရားမမှုပေါင်း ၁၆၈၉ မှု လက်ခံရရှိပြီး (ယခင်နှစ် အမှုလက်ကျန် ၂၈၆ မှု အပါအဝင်) ၃၈၇၅ မှု စစ်ဆေးပြီးပြတ်ကြောင်း၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်းတရားရုံး၊ ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသတရားရုံးများနှင့် ခရိုင်တရားရုံး များတွင် ရာဇဝတ်အမှုပေါင်း ၁၂၉၂၁ မှု လက်ခံရရှိပြီး (ယခင်နှစ်အမှုလက်ကျန် ၆၂၄ မှု အပါအဝင်) ၁၃၅၄၅ မှု စစ်ဆေးပြီးပြတ်ကြောင်း၊ တရားမမှုပေါင်း ၇၂၄၃ မှု လက်ခံရရှိပြီး အမှု ၆၃၅၀ စစ်ဆေးပြီးပြတ် ကြောင်း၊ မြို့နယ်တရားရုံးများတွင် ရာဇဝတ်အမှု ပေါင်း ၁၁၅၇၉၈ မှု လက်ခံရရှိပြီး (ယခင်နှစ် အမှု လက်ကျန် ၂၀၀၄၆ မှု အပါအဝင်) ၁၃၅၈၄၄ မှု စစ်ဆေးပြီးပြတ်ကြောင်း၊ တရားမမှုပေါင်း ၁၃၀၁၉ မှု လက်ခံရရှိပြီး (ယခင်နှစ် အမှုလက်ကျန် ၁၅၂၂ မှု အပါအဝင်) ၁၄၅၃၁ မှု စစ်ဆေးပြီးပြတ်ကြောင်း၊

တက်ရောက်  
အဆိုပါ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးသို့ ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ် တရားသူကြီး များ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့် ညွှန်ကြားရေး မှူးများ တက်ရောက်ကြပြီး တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ်များနှင့် တိုင်း ဒေသကြီး/ ပြည်နယ်တရားရေးဦးစီးမှူးများ၊ ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ တိုင်းတရားသူကြီး၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ် ခွင့်ရဒေသတရားသူကြီးများ၊ ခရိုင်တရားသူကြီးများ သည် ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် တက်ရောက်ကြသည်။ အစည်းအဝေးကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇ ရက်မှ ၁၉ ရက် အထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။  
သတင်းစဉ်

နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနက စားနပ်ရိက္ခာများ ထောက်ပံ့လှူဒါန်း

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇  
နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသား လူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အတွင်းရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများတွင် ဆွမ်းဆန်တော်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ပဲတို့ကို ရဟန်း၊ သာမဏေများအတွက် ဆက်ကပ်လှူဒါန်းလျက်ရှိ သည့်အပြင် ကိုဗစ် -၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေးနှင့် ကုသရေးအတွက်

ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာအထောက်အကူပြုပစ္စည်းများနှင့် အာဟာရ ဖြည့်အစားအစာများကို ထောက်ပံ့လှူဒါန်းလျက်ရှိသည်။  
ဆက်ကပ်လှူဒါန်း  
ထိုသို့ လှူဒါန်းလျက်ရှိရာ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်း ခရိုင် ဖွံ့ဖြိုးမှုကြီးကြပ်ရေးရုံးမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့် အဖွဲ့ဝင် များသည် ဒဂုံမြို့သစ်အရှေ့ပိုင်း အမှတ် (၁) ရပ်ကွက်ရှိ ဉာဏရိပ်မွန်

ပရဟိတဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းသို့ သွားရောက်၍ ဆရာတော် ဦးပညာစက္ကထံ ဆွမ်းဆန်တော်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ပဲများကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်း သည်။  
ထို့ပြင် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီးအတွင်း ခရိုင်/ မြို့နယ်များရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများ၊ ဘာသာရေးကျောင်းများနှင့် ကိုဗစ် - ၁၉ ကုသရေးစင်တာများသို့လည်း ဆက်လက်ထောက်ပံ့လှူဒါန်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
သတင်းစဉ်



# စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့ရိုးရာထမနဲထိုးပြိုင်ပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇  
စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းရှိန်သည် ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်ဝင်း၊ ဒေါ်သန်းသန်းလင်းတို့နှင့်အတူ ယနေ့ မွန်းလွဲ ၃ နာရီတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံးနှင့် လက်အောက်ခံဌာနရုံးများ၌ ကျင်းပသော စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့ရိုးရာထမနဲထိုးပြိုင်ပွဲကို ကြည့်ရှုအားပေးသည်။

### ကြည့်ရှုအားပေး

စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့ရိုးရာထမနဲထိုးပြိုင်ပွဲကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံးနှင့် ဝန်ကြီးဌာနအောက်ရှိ ဌာနများမှ စုစုပေါင်းအသင်း

၁၈ သင်း ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြပြီး ပြိုင်ပွဲကို နေရာငါးနေရာခွဲ၍ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ထားသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ကျင်းပသည်။ ပြိုင်ပွဲတွင် ဝန်ထမ်းများ တပျော်တပါး စုပေါင်းထမနဲထိုးယှဉ်ပြိုင်နေမှုများကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများနှင့် ဌာနအကြီးအကဲများက လိုက်လံကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ကြပြီး အနိုင်ရရှိသည့်အသင်းများကို ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယနှင့် နှစ်သိမ့်ဆုများ ချီးမြှင့်သည်။

မြန်မာ့ရိုးရာထမနဲထိုးပြိုင်ပွဲကို ဝန်ထမ်းများ စည်းလုံးညီညွတ်ချစ်ခင်စွာဖြင့် စုပေါင်းဆောင်ရွက်မှု



အလေ့အကျင့်ကောင်းများ ရရှိစေရန်၊ မြန်မာ့ရိုးရာဓလေ့ကို ထိန်းသိမ်းတတ်စေရန်၊ လုပ်ငန်းခွင်အတွင်း ပျော်ရွှင်စွာဖြင့် စည်းလုံးညီညွတ်မှုစွမ်းပကားကို

အားပေးမြှင့်တင်ရန် ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် ကျင်းပခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

# ခရီးသွားလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ဘေးအန္တရာယ်စီမံခန့်ခွဲမှု အစီအစဉ်ရေးဆွဲခြင်းနှင့် အသိပညာပေးစာတမ်းဖတ်ပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇  
ကမ္ဘာ့ခရီးသွားလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ် အာရှနှင့် ပစိဖိတ်ဒေသဆိုင်ရာရုံးနှင့် ဂျပန်နိုင်ငံခရီးသွားလုပ်ငန်းအေဂျင်စီတို့ ပူးပေါင်း၍ ခရီးသွားလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ဘေးအန္တရာယ်စီမံခန့်ခွဲမှု အစီအစဉ်များ ရေးဆွဲခြင်းနှင့် အသိပညာပေးခြင်းခေါင်းစဉ်ဖြင့် စာတမ်းဖတ်ပွဲကို ယနေ့နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ကျင်းပရာ ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဌေးအောင် ဦးဆောင်၍ ဝန်ကြီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ တာဝန်ခံများနှင့် မြန်မာနိုင်ငံခရီးသွားလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ညီနောင်အသင်းများမှ စိတ်ပါဝင်စားသူများက အွန်လိုင်းစနစ်ဖြင့် တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။



အဖွဲ့ချုပ်၏ ခရီးသွားလုပ်ငန်း စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး Dr. Dirk Glaesser ၏ အမှာစကားစီဒီယိုကို ဖွင့်လှစ်ပြသသည်။

ဆက်လက်၍ ခရီးသွားလုပ်ငန်းကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များက “ခရီးသွားလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ဘေးအန္တရာယ်စီမံခန့်ခွဲမှု အသိပညာပေးခြင်း” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် လည်းကောင်း၊ “ခရီးသွားလုပ်ငန်း

ဆိုင်ရာ ဘေးအန္တရာယ်စီမံခန့်ခွဲမှု အစီအစဉ်လမ်းညွှန်ချက်များနှင့် တုံ့ပြန်မှုလမ်းစဉ်များ” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် လည်းကောင်း ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ထို့နောက် ဂျပန်နိုင်ငံနှင့် ဩစတြေးလျနိုင်ငံများရှိ ခရီးသွားလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက ခရီးသွားလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ဘေးအန္တရာယ်စီမံခန့်ခွဲမှု အစီအစဉ်ရေးဆွဲခြင်းနှင့် လက်တွေ့ဆောင်ရွက်ခြင်းကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြရာ ဂျပန်နိုင်ငံရှိ မီးတောင်ပေါက်ကွဲမှုများ၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကြုံတွေ့မှုများအတွင်း တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ချက်များ၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်း ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဆိုင်ရာ အတွေ့အကြုံများနှင့် ဩစတြေးလျနိုင်ငံတွင် တောမီးလောင်ကျွမ်းမှုအပြီး အရေးပေါ်ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်းပြန်လည်ဖွံ့ဖြိုးရေးဆောင်ရွက်ခဲ့မှုဆိုင်ရာ အတွေ့အကြုံများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ထို့နောက် ကမ္ဘာ့ခရီးသွားလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ် အာရှနှင့်ပစိဖိတ်ဒေသဆိုင်ရာရုံးမှ အမှုဆောင်အရာရှိ Mr. Yoshiaki Hompo က နိဂုံးချုပ်အမှာစကား ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

# ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး စာကြည့်တိုက်များ ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ



ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇  
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး စာကြည့်တိုက်များကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး (၃/၂၀၂၂)ကို ယနေ့မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ ကျောက်တံတားမြို့နယ်ရှိ တိုင်းဒေသကြီး ဥပဒေချုပ်ရုံး၌ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ချမှတ်ထားသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေး စည်းကမ်းချက်များ၊ လမ်းညွှန်ချက်များနှင့်အညီ ကျင်းပသည်။  
အခမ်းအနားသို့ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး စာကြည့်တိုက်ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ

တိုင်းဒေသကြီးဥပဒေချုပ် ဦးဌေးအောင်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး စာကြည့်တိုက်များ ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယတိုင်းဦးစီးမှူး၊ ခရိုင်ဦးစီးမှူးများ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။  
ပြောကြား  
ထို့နောက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး စာကြည့်တိုက်ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဥပဒေချုပ် ဦးဌေးအောင်က စာကြည့်တိုက်

များကို အနှစ်သာရနှင့် အသွင်သဏ္ဍာန်များ ပြည့်စုံကောင်းမွန်အောင် ကြိုးစားဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လက်ရှိကာလအတွင်း စာကြည့်တိုက်များ ရှင်သန်လာစေရန် စာကြည့်တိုက်လုပ်ငန်းများ အောင်မြင်စွာဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း၊ မြို့နယ်များမှ ကျန်ရှိနေသော စာကြည့်တိုက်များကိုလည်း ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စာကြည့်တိုက်များသည် လူမှုအသိုက်အဝန်း၏ လိုအပ်ချက်များနှင့် ကိုက်ညီသော ဝန်ဆောင်မှုများပေးရန်၊ ပြည်သူများ လွတ်လပ်လွယ်ကူစွာ လေ့လာဖတ်ရှုနိုင်ရန်နှင့် အသိပညာဗဟုသုတများ တိုးပွားစေရန်၊ စာကြည့်တိုက်များကို ပြည်သူလူထု လက်လှမ်းမီစွာ အသုံးချနိုင်ရန်နှင့် တန်ဖိုးထားချစ်မြတ်နိုးတတ်စေရန်၊ တိုင်းဒေသကြီး စာကြည့်တိုက်များ၊ မြို့နယ်စာကြည့်တိုက်များ၊ ရပ်ကွက်ကျေးရွာစာကြည့်တိုက်များ၊ ကိုယ့်အားကိုယ်ကိုးစာကြည့်တိုက်များ ပေါ်ပေါက်လာစေရန်နှင့် ရေရှည်တည်တံ့ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် အထောက်အကူပြုစေရန်၊ စာကြည့်တိုက်များမှ လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာနများအဖြစ် ပြောင်းလဲဆောင်ရွက်လာစေရန် တို့ကို ပြောကြားခဲ့သည်။  
ယင်းနောက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပြန်ကြား

ရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယတိုင်းဦးစီးမှူး ဒေါ်ရီရီလွင်က ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး စာကြည့်တိုက်အရေအတွက်၊ ရှင်သန်စာကြည့်တိုက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ စာအုပ်စာစောင်များ ထောက်ပံ့နိုင်ရေးနှင့် စာကြည့်တိုက်ကြီးကြပ်မှုကော်မတီ ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းနိုင်ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လည်းကောင်း၊ စာကြည့်တိုက်များအတွက် ဘဏ္ဍာရေးအခြေအနေများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လည်းကောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

### ဆွေးနွေးတင်ပြ

ထို့နောက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီမှ အဖွဲ့ဝင်များက စာကြည့်တိုက်များ ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြောကြားခဲ့ပြီး အခမ်းအနား တက်ရောက်လာကြသော ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ခရိုင်ဦးစီးမှူးများက ကဏ္ဍအလိုက် ဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။  
ယင်းနောက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး စာကြည့်တိုက်ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ တိုင်းဒေသကြီး ဥပဒေချုပ် ဦးဌေးအောင်က ဆွေးနွေးတင်ပြချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တာဝန်ရှိသူများအား ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

# ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း ဂျပန်နိုင်ငံ Mainichi သတင်းစာမှ သတင်းထောက် Ms. Kana Takagi ၏ မေးမြန်းမှုများ ဖြေကြား

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇  
ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းသည် ဂျပန်နိုင်ငံ Mainichi သတင်းစာမှ သတင်းထောက် Ms. Kana Takagi အား ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် အွန်လိုင်းမှတစ်ဆင့်တွေ့ဆုံ၍ မေးမြန်းချက်များကို ပြန်လည်ဖြေကြားခဲ့သည်။



သတင်းထောက် Ms. Kana Takagi က မေးမြန်းရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် နိုင်ငံတကာ ခရီးသည်တင်လေယာဉ်များ ပြန်လည်လက်ခံမည့် အချိန်နှင့် ပြန်လည်လက်ခံရန် လိုအပ်သည့်အခြေအနေ၊ ဆိုရှယ်မီဒီယာများ ပျံ့နှံ့လာမှုကို အစိုးရအနေဖြင့် ထိန်းသိမ်းရာတွင် အခက်အခဲဖြစ်ပေါ်မှု ရှိ၊ မရှိ၊ စာနယ်ဇင်းလွတ်လပ်ခွင့်အပေါ် ရှုမြင်သုံးသပ်ချက်၊ ပိတ်ပင်ထားသည့် ပြည်တွင်းမီဒီယာများကို လိုင်စင်ပြန်လည်ပေးအပ်နိုင်မည့် အခြေအနေနှင့် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ပြည်ပသတင်းမီဒီယာများတွင် ဘယ်လိုသတင်းဖော်ပြချက်များ ပါရှိရန် မျှော်လင့်ထားပါသလဲ၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ စတင်တာဝန်ယူချိန်မှ တစ်နှစ်အတွင်း ပြည်တွင်းစီးပွားရေးအခြေအနေအပေါ် သုံးသပ်ချက်၊ နိုင်ငံခြားကုမ္ပဏီများ ပြည်တွင်း၌ ပြန်လည်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံလာစေရေး လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေ၊ လာမည့်ရွေးကောက်ပွဲမှ တက်လာမည့် အစိုးရသစ်အား စီးပွားရေးစီမံခန့်ခွဲမှုများ လွှဲပြောင်းပေးအပ်နိုင်မည့်အခြေအနေ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးအနေဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်အဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့စဉ် ရခိုင်ပြည်နယ်နှင့်ပတ်သက်သည့် ထင်မြင်ချက်နှင့် လာမည့်ရွေးကောက်ပွဲတွင် ကျင့်သုံးရန် ပြင်ဆင်နေသည့် PR စနစ်အပေါ် ရခိုင်နိုင်ငံရေး

လေယာဉ်ခရီးစဉ်များနှင့် အရေးပေါ်လေယာဉ်ခရီးစဉ်များ စသည်ဖြင့် ခရီးစဉ်များရှိပါကြောင်း၊ ခရီးသွားလာမှုသက်သက်ကိုသာ ယာယီကန့်သတ်ထားခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်ပနိုင်ငံများနှင့် မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်နိုင်သည့် အနေအထားများအပေါ်မူတည်ပြီး ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ရန် စီမံဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ထုတ်ပြန်ပေးလျက်ရှိ ဆိုရှယ်မီဒီယာအသုံးပြုမှုကို မိမိတို့အစိုးရအနေဖြင့် ထိန်းချုပ်ထားခြင်းမရှိပါကြောင်း၊ ဝက်ဘ်ဆိုက်များကို ဖွင့်လှစ်ပေးထားပါကြောင်း၊ ပြည်သူများက ဆိုရှယ်မီဒီယာကို အကျိုးရှိရှိ မှန်မှန်ကန်ကန်သုံးစွဲနိုင်ရန်လိုအပ်ပြီး ထိုအတွက်လည်း အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့ကလည်း တစ်လတစ်ကြိမ် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲပြုလုပ်ပြီး သတင်းအချက်အလက်များ ထုတ်ပြန်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း၊ MRTV နှင့် MOI ဝက်ဘ်ဆိုက်များကလည်း သတင်း

စာနယ်ဇင်းလွတ်လပ်ခွင့်နှင့်ပတ်သက်၍ ပိတ်ပင်တားဆီးထားခြင်း မရှိပါကြောင်း၊ စာနယ်ဇင်းလွတ်လပ်ခွင့်လည်း ရှိသင့်ပါကြောင်း၊ သို့သော် စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းကို လိုက်နာရန်နှင့် အပြန်အလှန်လေးစားလိုက်နာရန် လိုပါကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် သတင်းမီဒီယာဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းထားပြီး ထိုဥပဒေ၊ ကျင့်ဝတ်အတိုင်း လေးစားလိုက်နာကြပါက ပြဿနာမရှိပါကြောင်း၊ သို့သော် သတင်းမီဒီယာများအနေဖြင့် ထုတ်လွှင့်သည့် သတင်းများအပေါ် တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှုရှိရမည်အပြင် သတင်းအရင်းအမြစ် ခိုင်မာမှု ရှိရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ စည်းကမ်းတကျ လိုက်နာဆောင်ရွက်ကြမည်ဆိုပါက ပိတ်ပင်တားဆီးစရာအကြောင်း မရှိပါကြောင်း။

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် သတင်းဌာနများ၊ သတင်းသမားများကို လိုက်နာကျင့်သုံးရမည့် ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ စာနယ်ဇင်းလွတ်လပ်ခွင့် အပြည့်အဝပေးထားပါကြောင်း။ နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပုဒ်မ ၃၅၄ တွင် နိုင်ငံသားတိုင်းသည် နိုင်ငံတော်လိုခြံခြံရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေး သို့မဟုတ် ပြည်သူတို့၏ ကိုယ်ကျင့်တရားအကျိုးငှာ ပြဋ္ဌာန်းထားသည့်ဥပဒေများနှင့် မဆန့်ကျင်လျှင် မိမိ၏ယုံကြည်ချက်၊ ထင်မြင်ယူဆချက်များကို လွတ်လပ်စွာ ထုတ်ဖော်ပြောဆိုခွင့် ရေးသားဖြန့်ဝေခွင့်ရှိသည်ဟု ဖော်ပြထားပါကြောင်း၊ နိုင်ငံသားတိုင်း လွတ်လပ်စွာ ရေးသားထုတ်ဖော်ဖြန့်ဝေခွင့်ရှိသည့် သတင်းမီဒီယာလုပ်ငန်းများ ဖြစ်ပေါ်စေရန်နှင့် သတင်းမီဒီယာသမားများ၏ ရပိုင်ခွင့်နှင့် လွတ်လပ်ခွင့်များ ရရှိစေရန် ရည်ရွယ်၍ သတင်းမီဒီယာဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းထားရှိခဲ့ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။

လွတ်လပ်စွာပြောဆိုခွင့်  
သတင်းမီဒီယာအခန်း (၃)တွင် သတင်းမီဒီယာသမားများ၏ ရပိုင်ခွင့်များ၊ အခန်း (၄) တွင် သတင်းမီဒီယာသမားများလိုက်နာရမည့် တာဝန်နှင့်ကျင့်ဝတ်များကို သတ်မှတ်ထားပေးပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်ဥပဒေနှင့် မဆန့်ကျင်သည့် နိုင်ငံတော်အကျိုးကို မထိခိုက်စေသည့် သတင်းမှန်သမားကို လွတ်လပ်စွာ ပြောဆိုခွင့်ရှိပါကြောင်း၊ စာနယ်ဇင်းလွတ်လပ်ခွင့်ကို အလေးအနက်ထားပါကြောင်း၊ သတင်းမီဒီယာလွတ်လပ်ခွင့်နှင့် ပတ်သက်ပြီး ၂၀၁၂ ခုနှစ်နောက်ပိုင်း စာပေစိစစ်ရေးစနစ် ဖျက်သိမ်းပေးခဲ့ပါကြောင်း၊ သတင်းမီဒီယာကဏ္ဍကို စတုတ္ထမဏ္ဍိုင်ဟု သတ်မှတ်ပြီး နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်ကလည်း အလေးထားပါကြောင်း၊ စာနယ်ဇင်းလွတ်လပ်ခွင့်ကို အပြည့်အဝပေးထားပါကြောင်း၊ ဥပဒေနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်စေလိုပါကြောင်း။

စာနယ်ဇင်းကျင့်ဝတ်၊ ဥပဒေကို လေးစားလိုက်နာကြပါက မိမိတို့အနေဖြင့် ပိတ်သိမ်းစရာအကြောင်း မရှိပါကြောင်း၊ လက်ရှိ တိုင်းပြည်၏ အချုပ်အခြာအာဏာနှင့် တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးကို ပြိုကွဲစေမည့်သတင်းများ၊ Hate Speech များ မပါဝင်ရန် မျှော်လင့်ပါကြောင်း၊ တစ်ဖက်စောင်းနင်းဖြစ်စေမည့် သတင်းများ၊ လုပ်ကြံဖန်တီးနေသည့်သတင်းလား၊ တကယ့်အမှန်သတင်းလား သိချင်ပါက မိမိတို့

နှင့်ဆက်သွယ်စေလိုပါကြောင်း၊ အမှန်တရားကို ဖော်ထုတ်ပြီး အမှန်တရားသတင်းကို ဖော်ပြစေလိုကြောင်း၊ ပြောချင်ရာပြောသည့်သတင်းများသည် အန္တရာယ်ကြီးမားပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကိုလည်း အထောက်အကူမပြုပါကြောင်း၊ စည်းကမ်းနှင့်ငြိစွန်းသည့် တချို့သတင်းမီဒီယာအေဂျင်စီများကို ပိတ်ပင်ခဲ့သည်များရှိပါကြောင်း၊ ပြည်တွင်းမီဒီယာအေဂျင်စီများကို လိုင်စင်ပြန်လည်ပေးအပ်နိုင်ရန်မှာ ၎င်းတို့၏ လှုပ်ရှားဆောင်ရွက်မှုများအပေါ်တွင် မူတည်နေပါကြောင်း၊ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်၏အချုပ်အခြာအာဏာတည်တံ့ခိုင်မြဲရေး၊ ပြည်ထောင်စုကြီးမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံး ညီညွတ်ရေးအတွက် ရှေးရှုပြီး သတင်းရေးသားထုတ်လွှင့်မှုများပြုလာပါက ၎င်းတို့၏လိုင်စင်များကို ပြန်လည်ပေးအပ်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အတတ်နိုင်ဆုံး ဖြေလျှော့ကာ မီဒီယာများနှင့် လက်တွဲသွားလိုပါကြောင်း၊ သည်အတွက်လည်း အားလုံးကိုဖိတ်ခေါ်ထားပါကြောင်း၊ မီဒီယာများအနေဖြင့်လည်း နိုင်ငံရေး၊ ပြည်သူ့အရေးကို ရှေးရှုလုပ်ဆောင်ပါက လိုင်စင်များကို ပြန်လည်ပေးအပ်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကြောင့်ဖြစ်  
နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအစိုးရ စတင်တာဝန်ယူချိန်တွင် နိုင်ငံ၏စီးပွားရေးမှာ ကျဆင်းနေပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယင်းမှာ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအသီးသီးတွင် ဖြစ်ပွားနေသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကြောင့်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့အစိုးရလက်ထက်တွင် စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများကို တော်တော်များများ ပြန်ဖွင့်နေနိုင်ပြီဟု ပြောရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တချို့နိုင်ငံခြားကုမ္ပဏီများ ထွက်သည်ဆိုခြင်းမှာ နိုင်ငံရေးကြောင့်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ NUG၊ PDF အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းများက အကြမ်းဖက်မီးရှို့ဖျက်ဆီးခဲ့မှုကြောင့် ၎င်းတို့ထွက်သွားခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂ ရက်မှစပြီး နိုင်ငံခြားတိုက်ရိုက်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု (FDI) စီမံကိန်း ၁၈ ခုကို ခွင့်ပြုထားပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံသားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု (MIC) စီမံကိန်း ၁၅ ခုကို ခွင့်ပြုထားပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုအချိန်အထိ ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက်မှစပြီး ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရက်အထိ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကဏ္ဍ ၁၂ ခု၊ လုပ်ငန်းပေါင်း ၄၄ ခုတွင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃၈၂၃ သန်းကျော်ကို ခွင့်ပြုပေးခဲ့ရာ လျှပ်စစ်ကဏ္ဍတွင် ၃၀၆၂ သန်းဖြင့် အများဆုံး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံခဲ့ပါကြောင်း၊ အခြားဝန်ဆောင်မှုကဏ္ဍများတွင် ၂၃၇ သန်းကျော် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံခဲ့ပါကြောင်း၊ စက်မှုကဏ္ဍတွင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၉၉ သန်းကျော် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံခဲ့ပါကြောင်း၊ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃၈၂၃ သန်းကျော်တွင် UK မှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၅၀၄ သန်းနှင့် ဂျပန်နိုင်ငံမှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅၁၆ သန်း မြှုပ်နှံထားပါကြောင်း၊ စင်ကာပူနိုင်ငံမှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄၄၂ သန်း မြှုပ်နှံထားပါကြောင်း။

ယခင်နှစ်နှင့် နှိုင်းယှဉ်ချက်အရ နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဝင်ရောက်မှုသည် ယခုနှစ်အတွင်း လုပ်ငန်းအရေအတွက်ပေါင်း ၁၂၈ ခု လျော့နည်းသွားသော်လည်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပမာဏအားဖြင့် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅၅၈ ဒသမ ၃၃၉ သန်း တိုးမြှင့်ဝင်ရောက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ထိုသို့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ခဲ့သည့်အတွက် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများမှ နိုင်ငံသားလုပ်သား ၂၄၂၅၈ ဦး၊ မြန်မာနိုင်ငံသားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများမှ နိုင်ငံသားလုပ်သား ၁၁၇၀၄ ဦး စုစုပေါင်း နိုင်ငံသား ၃၅၉၆၂ ဦးအတွက် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းဖန်တီးပေးနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။  
အဓိကကုန်သွယ်ဖက်ဖြစ်သော တရုတ်နိုင်ငံနှင့် Border Trade ကို စာမျက်နှာ ၁၁ သို့

- ❖ စာနယ်ဇင်းလွတ်လပ်ခွင့်နှင့်ပတ်သက်၍ ပိတ်ပင်တားဆီးထားခြင်း မရှိပါကြောင်း၊ စာနယ်ဇင်းလွတ်လပ်ခွင့်လည်း ရှိသင့်ပါကြောင်း၊ သို့သော် စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းကို လိုက်နာရန်နှင့် အပြန်အလှန်လေးစားလိုက်နာရန် လိုပါကြောင်း။
- ❖ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် သတင်းမီဒီယာဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းထားပြီး ထိုဥပဒေ၊ ကျင့်ဝတ်အတိုင်း လေးစားလိုက်နာကြပါက ပြဿနာမရှိပါကြောင်း။
- ❖ သို့သော် သတင်းမီဒီယာများအနေဖြင့် ထုတ်လွှင့်သည့်သတင်းများအပေါ် တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှုရှိရမည်အပြင် သတင်းအရင်းအမြစ်ခိုင်မာမှု ရှိရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ စည်းကမ်းတကျ လိုက်နာဆောင်ရွက်ကြမည် ဆိုပါက ပိတ်ပင်တားဆီးစရာအကြောင်းမရှိပါကြောင်း။

ပါတီများ၏ သဘောထားတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ မေးမြန်းခဲ့သည်။  
ဆိုင်းငံ့ကာလကို တိုးမြှင့်ထား  
မေးမြန်းချက်များနှင့် ပတ်သက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ပြန်လည်ဖြေကြားရာတွင် နိုင်ငံတကာလေကြောင်းလိုင်းများကို ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး လက်ရှိအချိန်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ အိုမီခရွန်ကူးစက်ပြန့်ပွားနေသည့်အတွက် ခေတ္တဆိုင်းငံ့ထားခြင်းဖြစ်ကာ ဖေဖော်ဝါရီလကုန်အထိ ဆိုင်းငံ့ကာလကို တိုးမြှင့်ထားပါကြောင်း၊ ထိုသို့ ယာယီကန့်သတ်ထားသော်လည်း နေရပ်ကိုပြန်လည်ဝင်ရောက်လာမည့် နိုင်ငံသားများနှင့် နိုင်ငံခြားသားများအတွက် ကယ်ဆယ်ရေးလေယာဉ်ခရီးစဉ်များ၊ ကုန်စည်နှင့် ဆေးပစ္စည်းသယ်ယူပို့ဆောင်သည့်

အမှန်များကို တင်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း၊ မိမိကိုယ်တိုင် ဦးစီးကာ နိုင်ငံခြားသံတမန်များကို ဖိတ်ခေါ်ရှင်းလင်းခဲ့သည်များလည်းရှိပါကြောင်း။  
ဆိုရှယ်မီဒီယာပျံ့နှံ့မှုအပေါ် သတင်းအချက်အလက် ထိန်းထားနိုင်ရန် အခက်အခဲရှိပါကြောင်း၊ ပြည်သူများ သတင်းအမှန်သိအောင် ကြိုးစားဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ သတင်းအမှန်များလွှင့်နေသည့် MOI နှင့် MRTV တို့သည် YouTube၊ Facebook တို့တွင် ဖြုတ်ချခံထားရသည့်အတွက် ပြည်သူများ သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများကို နေ့စဉ်ရင်ဆိုင်နေရသည့် အားနည်းချက်များရှိသော်လည်း တတ်နိုင်သမျှ သတင်းအမှန်များ မပြတ်ထုတ်လွှင့်မှုဖြင့် အားသာမှုရှိအောင် စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

စာမျက်နှာ ၁၀ မှ

ပုံမှန်ဖြစ်စေရန် ဖော်ဆောင်နေနိုင်ပြီး ကုန်သွယ်မှု တွင် ကျပ်နှင့် ယွမ်ကို အခြေခံသော ငွေပေးချေမှုကို လည်း အောင်မြင်စွာဖြင့် လုပ်ဆောင်နေပြီဖြစ်ပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ဆက်လက်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရန် ဆန္ဒရှိနေသောနိုင်ငံများ များစွာရှိပါကြောင်း၊ ဥပမာ ဂျပန်လုပ်ငန်းရှင်အများစု ဆောင်ရွက်နေသော သီလဝါစက်မှုဇုန်တွင် လုပ်ငန်းလိုအပ်ချက် အခက်အခဲများကို ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ယခုအချိန်တွင် ဆူပူအကြမ်းဖက်မှု နည်းပါးလာပြီး ကျောင်းများပြန်ဖွင့်နေပြီဖြစ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအနေဖြင့် လုပ်ငန်းများကို အောင်မြင်စွာ ထိန်းသိမ်းနိုင်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် ယခုထက်စီးပွားရေးတိုးတက်အောင် ပိုမိုလုပ်ဆောင်နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာ

နိုင်ငံခြားကုမ္ပဏီများ ပြန်လည်ထွက်ခွာသွားခြင်းမှာ အချို့က ၎င်းတို့မိခင်နိုင်ငံမှ ပြန်လည်ထွက်ခွာရန် တွန်းအားပေးမှုများကြောင့် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နောက်တစ်ပိုင်းမှာ ပြည်တွင်းတွင် အကြမ်းဖက်နေသည့် NUG နှင့် PDF များ၏ ဆောင်ရွက်မှုများကြောင့် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကိုဗစ်ကာလအတွင်း ကုမ္ပဏီများ ပြန်သွားကြသည်များရှိပါကြောင်း၊ သို့သော် ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသည့် ကုမ္ပဏီများလည်း များစွာရှိပါကြောင်း၊ ၂၀၂၁ ခုနှစ် မေလမှစတင်ကာ Business Visa ထောက်ခံဆောင်ရွက်ပေးပြီး Relief Flight များဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည့် ကုမ္ပဏီပေါင်း ၃၂၀၀ ကျော်ရှိပြီး နိုင်ငံခြားသားအရေအတွက်အားဖြင့် ၉၀၀၀ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာပြီဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်ပနိုင်ငံများ၏ဖိအားပေးမှုကြောင့် ထွက်ခွာသည့် ကုမ္ပဏီများရှိသလို အသစ်ဝင်ရောက်လာသည်များလည်းရှိပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင် နိုင်ငံတကာမှ ကုမ္ပဏီများ ပြန်လည်ဝင်ရောက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံလာရန် နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် ဘက်ပေါင်းစုံမှ စဉ်းစား

ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများ အတွက် ခိုင်မာသည့်အာမခံချက်နှင့် စီးပွားရေးအကျိုးရလဒ်များအတွက် နိုင်ငံတကာစံချိန်စံညွှန်းများနှင့်အညီ အကာအကွယ်ပေးထားပါကြောင်း။

ယခုအချိန်အထိ မြန်မာ့စီးပွားရေး ပြန်လည်ဦးမော့စေရေး စီမံချက် (Myanmar Economic Recovery Plan-MERP) ကို စည်းကမ်းစနစ်တကျ ရေးဆွဲထားပြီး အမြန်ဆုံးအကောင်အထည်ဖော်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ အဆိုပါ စီမံချက်တွင် လုပ်ငန်းအစီအစဉ် ၁၀ ခု၊ မျှော်မှန်းချက် ၃၀၊ ရလဒ် ၁၆၅ ခုနှင့် လုပ်ငန်းစဉ်ပေါင်း ၄၃၀ ပါဝင်ပါကြောင်း၊ စီမံချက်မှာ ကာလတို၊ ကာလလတ်စီမံချက်ဖြစ်သော်လည်း အချို့လုပ်ငန်းစဉ်များကို ကာလရှည် ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ စီမံချက်တွင် နိုင်ငံတကာမှ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံလိုသူများအတွက် နံပါတ်(၁)အာမခံချက်၊ နံပါတ်(၂)နိုင်ငံတကာ စီးပွားရေးစံသတ်မှတ်ချက်၊ နံပါတ်(၃) လုံခြုံရေး၊ နံပါတ်(၄) လိုအပ်လာပါက အခြားသောဖြေလျှော့မှုများကို အဓိကထားဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည့်အတွက် နိုင်ငံတကာက ရင်းနှီးမြှုပ်နှံလိုသူများအနေဖြင့် ပြင်ပကမ္ဘာမှ မဟုတ်မမှန် လုပ်ကြံချဲ့ကားသတင်းများကို မယုံကြည်ကြဘဲ စိတ်ချလက်ချ ရဲရဲတင်းတင်း မြန်မာနိုင်ငံတွင် လာရောက်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံကြရန် အလေးအနက်ဖိတ်ခေါ်လိုပါကြောင်း။

အရေးပေါ်ကာလပြဋ္ဌာန်းချက်များ ပြီးစီးသွားပါက ရွေးကောက်ပွဲ ပြန်လည်ကျင်းပပေးသွားမည်ဆိုသည့်ကတိကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး အတတ်နိုင်ဆုံး ကြိုးစားဆောင်ရွက်နေကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံး စိတ်အေးချမ်းသာစွာ ဒီမိုကရေစီအခွင့်အရေးများ မဆုံးရှုံးရအောင် မဲပေးနိုင်ရန်လိုပါကြောင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပရန် တည်ငြိမ်လုံခြုံအေးချမ်းသည့်အခြေအနေရှိမှ ပြည်သူများ လွတ်လပ်စွာမဲပေးနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး သန့်ရှင်းတရား

မျှတသည့် ရွေးကောက်ပွဲဖြစ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်သူများအားလုံးအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး ဆောင်ရွက်နေသည့် အစိုးရ၏ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုများတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန်လိုပါကြောင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးသွားသည့်အချိန်တွင် လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီရွေးကောက်ပွဲကို ပြန်လည်ကျင်းပပြီး အနိုင်ရသည့် ပါတီကို ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်များ လွှဲအပ်ပေးနိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ခွင့်ပြုရမည်ဖြစ်

မည်သည့်အစိုးရတက်သည်ဖြစ်စေ MIC Law သည် ပြောင်းလဲ၍ မရပါကြောင်း၊ တည်ဆဲအစိုးရမှ MIC Law အရ ချမှတ်ထားသည့် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမှန်သမျှကို နောက်ထပ်တက်လာသည့် အစိုးရက ခွင့်ပြုရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့အနေဖြင့် ယခင်အစိုးရက ချမှတ်ထားသည့်လုပ်ငန်းများကို ဆက်လက်ခွင့်ပြုထားပြီး MIC Law အရ မိမိတို့ခွင့်ပြုထားသည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကိုလည်း နောက်အစိုးရမှ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်သည့်အတွက် ယုံကြည်စေလိုကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်ကလည်း ဦးစားပေးမည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများကို ထုတ်ပြန်ထားပါကြောင်း၊ (၁) ဓာတ်မြေဩဇာထုတ်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းများ၊ (၂) ဘီလပ်မြေထုတ်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းများ၊ (၃) သံမဏိထုတ်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းများ၊ (၄) စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းနှင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း၊ အဆိုပါလုပ်ငန်းများနှင့် ဆက်စပ်သည့်လုပ်ငန်းများ၊ (၅) တန်ဖိုးမြှင့်စားသောက်ကုန်များ ထုတ်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းများ၊ (၆) လျှပ်စစ်ယာဉ်များ ထုတ်လုပ်သည့်လုပ်ငန်းများ၊ (၇) ဆေးဝါးနှင့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ပစ္စည်းထုတ်လုပ်မှု လုပ်ငန်းများနှင့် (၈) အများပြည်သူ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်းများဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထိုကဏ္ဍ

များနှင့်ပတ်သက်၍ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ဖိတ်ခေါ်ထားပါကြောင်း၊ ခိုင်ခိုင်မာမာဖြင့် အာမခံချက်အပြည့်အဝပေးထားပြီး နိုင်ငံစီးပွားရေးတိုးတက်အောင် စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ နိုင်ငံအတွင်းရှိပြည်သူများ အလုပ်အကိုင်ရရှိအောင်၊ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် နည်းပညာဖလှယ်မှုနှင့်အတူ ဆောင်ရွက်ရန် စီမံလျက်ရှိသဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံကို ယုံယုံကြည်ကြည်ဖြင့် လာရောက်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရန် ဖိတ်ခေါ်လိုပါကြောင်း။

ရခိုင်ပါတီများအနေဖြင့် PR စနစ်ကို စဉ်းစားနေဆဲဟု မြင်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံရေးပါတီ (၆၂)ပါတီမှ PR စနစ်ကို သဘောတူကြောင်း ဆွေးနွေးပွဲများ၏ အနေအထားအရ တွေ့ရပါကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများဖြစ်သည့် ဂျာမနီ၊ အီတလီ၊ နော်ဝေ၊ အိုင်ယာလန်၊ ဖင်လန်၊ ဆွီဒင်၊ နယ်သာလန်၊ ဘယ်လ်ဂျီယံ၊ ဒိန်းမတ်၊ ထိုင်း၊ ဆွစ်ဇာလန် စသည့်နိုင်ငံများတွင် PR စနစ်ကို ကျင့်သုံးသည်ကို တွေ့ရပါကြောင်း၊ ယခုသွားနေသည့် လမ်းကြောင်းသည် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို သွားနေသည့်အတွက် PR စနစ်သည် အလွန်အကျိုးရှိသည့် စနစ်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုမသွားမီက တိုင်းရင်းသားပြည်နယ်များသည် ၎င်းတို့၏ ပြည်နယ်များကို စီမံကွပ်ကဲလိုသော စိတ်များရှိကြပြီး ယခုကဲ့သို့ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုသွားသည့်အခါ ၎င်းတို့ရသင့်သည့် အခွင့်အရေးများ၊ ၎င်းတို့ပြည်နယ်ကို ၎င်းတို့စီမံခွင့်ရသည့်အနေအထားတွင် PR စနစ်ကို လက်ခံမည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း၊ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များနှင့် ဆွေးနွေးမှုများတွင် တိုးတက်မှုများနှင့် ဆက်စပ်နေပါကြောင်း၊ ရခိုင်ပါတီများအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်အပေါ် ယုံကြည်မည်ဆိုလျှင် PR စနစ်ကို လက်ခံမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိအနေဖြင့်လည်း တိုင်းရင်းသားများနှင့်အတူ ယုံကြည်မှုကို မြှင့်သထက် မြင့်အောင် တည်ဆောက်ပြီး နိုင်ငံရေးပါတီအများစုလက်ခံသည့် PR စနစ်ကို ရခိုင်ပါတီများကလည်း လက်ခံလာနိုင်ပါကြောင်း ဖြေကြားသည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်း ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း ကျိုင်းတုံမြို့၊ မိုင်းပျဉ်းမြို့နှင့် ခိုလမ်မြို့တို့သို့သွားရောက်ကာ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများနှင့် တွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်းသည် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)ရှိ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး(ကျိုင်းတုံမြို့)သို့ သွားရောက်ကာ ကျိုင်းတုံမြို့ရှိ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများနှင့် တွေ့ဆုံသည်။

ရှေးဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး (ကျိုင်းတုံမြို့)တွင် ရှမ်းပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာမြင့်ကျော်၊ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး(ကျိုင်းတုံမြို့) ဆေးရုံအုပ်ကြီး ဒေါက်တာလှဌေးမင်းနှင့် အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများ၊ လက်ထောက်ဆရာဝန်များ၊ သူနာပြုဆရာမကြီးများနှင့် သူနာပြုများ၊ ပြည်နယ်/ခရိုင်/မြို့နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး/ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ တိုင်းရင်းဆေးပညာဦးစီးဌာနမှ ခရိုင်ဦးစီးမှူးနှင့် ဆေးရုံအုပ်၊ သူနာပြုနှင့် သားဖွားသင်တန်းကျောင်းမှ ကျောင်းအုပ် (စီမံနှင့် သင်ကြားရေး)၊ ခရိုင်အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံပြီး အမှာစကားပြောကြားသည်။

ပြောကြား

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)တွင် နယ်စပ် ဝင်/ထွက်ဂိတ်များရှိနေသဖြင့် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများမှ ကူးစက်ရောဂါများ ရောက်ရှိနိုင်ပါကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ရောက်ရှိပျံ့နှံ့နိုင်ပါကြောင်း၊ ကူးစက်ရောဂါ



ပျံ့နှံ့မှုကို ထိန်းချုပ်ကာကွယ်ရာတွင် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှုကို ပိုမိုအရည်အသွေးပြည့်ဝစွာနှင့် အချိန်တိုအတွင်း သိရှိနိုင်ရန်အတွက် ကိုဗစ်-၁၉ RT-PCR နည်းပညာဖြင့် ဓာတ်ခွဲခန်းကို ကျိုင်းတုံမြို့တွင် ၂၀၂၁ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလမှစတင်၍ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ အဆိုပါဓာတ်ခွဲခန်းကို အချိန်တိုအတွင်း အမြန်ပြီးစီးအောင်ဆောင်ရွက်ပြီး ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှုများဆောင်ရွက်ပေးနိုင်အောင် ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းခဲ့ကြသူများအားလုံးကိုလည်း အထူးကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း၊ လူနာများကို ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးရာတွင် မီးယပ်လူနာများအတွက် ခွဲစိတ်ကုသမှုများကိုလည်း အားပြည့်ဆောင်ရွက်ပေးစေလိုကြောင်း၊ သူနာပြုသင်တန်း နောက်ဆုံးနှစ်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုပြီးဖြစ်သဖြင့် အောင်စာရင်းထွက်ရှိပါက

ဆေးရုံများသို့ ဦးစားပေး တာဝန်ချထားပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး(ကျိုင်းတုံမြို့)ကိုလည်း အဆင့်မြှင့်တင်ရန် စီမံဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

တင်ပြ

ယင်းနောက် ရှမ်းပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့်ကုသရေး ဦးစီးဌာနမှူး၊ ဆေးရုံအုပ်ကြီး၊ (၂၅) ခုတင်ဆုံ တိုင်းရင်းဆေးရုံ ဆေးရုံအုပ်နှင့် ခရိုင်အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများက လက်ရှိလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုနှင့် လိုအပ်ချက်များကို တင်ပြကြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက တင်ပြချက်များနှင့်ပတ်သက်၍ အတတ်နိုင်ဆုံး ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပြီး ဝန်ထမ်းများအတွက် ဂုဏ်ပြု

ချီးမြှင့်ငွေပေးအပ်သည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ဝန်ထမ်းများကို ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်ပြီးနောက် ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး(ကျိုင်းတုံမြို့)ရှိ ကျောက်ကပ်သန့်စင်ဌာနနှင့် ဆေးကုသဆောင်များသို့ လှည့်လည်ကြည့်ရှုသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ပြည်သူ့ဆေးရုံ(မိုင်းပျဉ်းမြို့)သို့ရောက်ရှိပြီး ဆေးရုံတွင်းရှိ Oxygen Plant၊ ဓာတ်မှန်ခန်း၊ ပြင်ပလူနာဌာန၊ ဆေးစတိုးနှင့် ဆောက်လုပ်လျက်ရှိသော နှစ်ထပ်ဆေးကုသဆောင်တို့ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ ယင်းနောက် ဆေးရုံတက်လူနာများကို ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ ပေးအပ်ပြီးနောက် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများနှင့် ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်ပြီး လိုအပ်ချက်များကို မေးမြန်းကာ လစ်လပ်လျက်ရှိသော ဆေးဘက်ကျွမ်းကျင် (ဆေးစပ်)နှင့် ဆေးဘက်ကျွမ်းကျင်(ဓာတ်ခွဲ)ဝန်ထမ်းများ အမြန်ဆုံးဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးရန် မှာကြားသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ညနေပိုင်းတွင် ရှမ်းပြည်နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံ၊ ခိုလမ်မြို့(ခုတ်-၁၀၀) သို့သွားရောက်ကာ ဆေးရုံအတွင်း ခွဲစိတ်ခန်း၊ ဓာတ်မှန်ခန်း၊ ဓာတ်ခွဲခန်းနှင့် ပြင်ပလူနာဌာနတို့သို့ လှည့်လည်ကြည့်ရှုပြီး ဆေးရုံတက်လူနာများကို အားပေးစကားပြောကြားကာ အာဟာရများပေးဝေသည်။ ထို့နောက် ဆေးရုံဝန်ထမ်းများနှင့် ရင်းနှီးစွာ တွေ့ဆုံပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်းလုပ်ငန်း၊ ပုံမှန်ကာကွယ်ဆေးထိုးလုပ်ငန်းများကို အလေးပေးဆောင်ရွက်ရန်နှင့် ထိရောက်သော ကုသရေးလုပ်ငန်းများ ပိုမိုဆောင်ရွက်ရန် မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

# ၂၀၂၂ ခုနှစ် အာဆီယံဆု (ASEAN Prize 2022) လျှောက်ထားနိုင်ကြောင်းကြေညာ

၁။ အာဆီယံဒေသအတွင်းရှိ လူမှုဘဝများတိုးတက်စေရေး၊ လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ ချိတ်ဆက်မှုအားကောင်းစေရေးနှင့် ကပ်ရောဂါကြောင့် ထိခိုက်မှုများအား ပြန်လည်ထူထောင်ရေးအတွက် စံနမူနာအဖြစ် စွမ်းစွမ်းတစ်ဆောင်ရွက်ပေးကြသော လူပုဂ္ဂိုလ်/ အဖွဲ့အစည်းများ၏ အောင်မြင်မှုများကို အသိအမှတ်ပြုသည့်အနေဖြင့် ဂုဏ်သိက္ခာကြီးမားသည့် ဒေသဆိုင်ရာဆုတစ်ခုဖြစ်သည့် ၂၀၂၂ ခုနှစ် အာဆီယံဆု (ASEAN Prize 2022)ကို ပေးအပ်ချီးမြှင့်သွားနိုင်ရန် အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ်ရုံးမှ အဆိုပြုလျှောက်လွှာများခေါ်ယူလျက်ရှိပါသည်။

၂။ အဆိုပြုလျှောက်ထားသူများအနေဖြင့် အောက်ဖော်ပြပါ နယ်ပယ်များတွင် တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ အားဖြည့်ဆောင်ရွက်နေသူများဖြစ်ရပါမည်-

- (က) အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအကြား စွမ်းစွမ်းတစ်ဆောင်ရွက်မှုများ၊
- (ခ) အာဆီယံနှင့် ကမ္ဘာတစ်ဝန်းအကြား စွမ်းစွမ်းတစ်ဆောင်ရွက်မှုများ၊
- (ဂ) အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအကြား ပြည်သူ့အချင်းချင်း ထိတွေ့ဆက်ဆံမှုများ၊
- (ဃ) အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအကြား စံနှုန်းများမြှင့်တင်ရေး

နှင့် စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ၊  
(င) အာဆီယံအသိုက်အဝန်းတည်ဆောက်ရေးအတွက်အထောက်အကူဖြစ်စေသည့် စွမ်းစွမ်းတစ်ဆောင်ရွက်ချက်များ၊

၃။ လက်ရှိအာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ်နှင့် အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ်ဟောင်းများအပါအဝင် ထင်ရှားသည့် အဆင့်မြင့်ပုဂ္ဂိုလ်များဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသည့် အကဲဖြတ်ပေးအဖွဲ့က ဆုရရှိသူကိုရွေးချယ်၍ အာဆီယံဆုဖလားနှင့် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၀,၀၀၀ ကို ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ဖနောင်ပင်မြို့၌ ကျင်းပမည့် အာဆီယံထိပ်သီးအစည်းအဝေးတွင် ချီးမြှင့်ပေးအပ်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

၄။ အဆိုပြုဆုအား လျှောက်ထားမည့် လူပုဂ္ဂိုလ်/အဖွဲ့အစည်းများသည် အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများမှ နိုင်ငံသား (သို့မဟုတ်) အာဆီယံအခြေစိုက်အဖွဲ့အစည်း ဖြစ်ရမည်ဖြစ်ပြီး စည်းမျဉ်း စည်းကမ်းကို အခြေပြုသည့်ပြည်သူ့ဗဟိုပြု အာဆီယံအသိုက်အဝန်း တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်နေသူဖြစ်ကြောင်း အထောက်အထားတင်ပြနိုင်သူဖြစ်ရပါမည်။ အာဆီယံအသိုက်အဝန်း တည်ဆောက်ရေးနှင့် အာဆီယံဒေသတွင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့်ဆောင်ရွက်ချက်များ၊ အောင်မြင်မှုများနှင့် အာဆီယံနှင့်ပတ်သက်၍ ရှေ့ဆက်ဆောင်ရွက်မည့်အစီအစဉ်များကို စာမျက်နှာ(၃)မျက်နှာမှ (၅)မျက်နှာအကြား အင်္ဂလိပ်ဘာသာဖြင့် လျှောက်လွှာတွင်

အကျဉ်းချုပ်ရေးသားဖော်ပြရမည်ဖြစ်ပါသည်။ လျှောက်လွှာပုံစံကို အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ အင်တာနက်စာမျက်နှာ <https://asean.org/asean-prize/> တွင် ရယူနိုင်ပါသည်။

၅။ ၂၀၂၂ ခုနှစ် အာဆီယံဆုအတွက် အဆိုပြုလျှောက်လွှာများကို ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၄ ရက်နေ့မှ ဧပြီလ ၂၅ ရက်နေ့အထိ လက်ခံသွားမည်ဖြစ်ပြီး ပြည့်စုံစွာ ဖြည့်စွက်ထားသည့် လျှောက်လွှာများကို အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ်ရုံး၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ရုံးအမှတ် (၉)၊ နေပြည်တော်(သို့မဟုတ်) [dgasean@gmail.com](mailto:dgasean@gmail.com) သို့ သတ်မှတ်ရက်ထက် နောက်ကျစေစေ ပေးပို့လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

၆။ ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် အာဆီယံဆု စတင်ချီးမြှင့်ခဲ့သည့်အချိန်မှစ၍ ဖိလစ်ပိုင်၊ မလေးရှား၊ စင်ကာပူနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံတို့မှ ဆုများကို အသီးသီး ဆွတ်ခူးရရှိခဲ့ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံသားများ (သို့မဟုတ်) မြန်မာနိုင်ငံအခြေစိုက် အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့်လည်း အာဆီယံအသိုက်အဝန်း တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် မိမိတို့၏ စွမ်းစွမ်းတစ်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ချက်များကို ဖော်ထုတ်ပြသနိုင်ရန်အတွက် အခွင့်အရေးကို အမိအရယူကြဖို့ တိုက်တွန်းအပ်ကြောင်းနှင့် အသေးစိတ်ကို ဖော်ပြပါ အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ်ရုံး၏ အင်တာနက်စာမျက်နှာတွင် လေ့လာနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။

နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန

## ကိုဗစ်-၁၉ ကာလအတွင်း ကျေးလက်နေအမျိုးသမီးများအတွက် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်းများ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်းစီမံချက် အကောင်အထည်ဖော်ရေး ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇

ကိုဗစ်-၁၉ ကာလအတွင်း ကျေးလက်နေအမျိုးသမီးများအတွက် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်းများ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်းစီမံချက်အား အကောင်အထည်ဖော်ရေးညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးရုံး စုပေါင်းအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများကိုလည်း ထိခိုက်လျက်ရှိကြောင်း၊ နိုင်ငံလူဦးရေ၏ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့်သည် ကျေးလက်နေပြည်သူများဖြစ်ပြီး ၎င်းတို့အနက် ၅၁ ရာခိုင်နှုန်းကျော်မှာ ကျေးလက်နေအမျိုးသမီးများဖြစ်သည့်အတွက် ကျေးလက်နေအမျိုးသမီးများ၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားခြင်းသည် နိုင်ငံသာယာဝပြောမှုနှင့် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို အရှိန်အဟုန်တိုးမြှင့်စေသော အကောင်းဆုံးနည်းလမ်းတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း။

ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် စီးပွားရေးအပေါ် အကျိုးသက်ရောက်မှုများကို လျှော့ချနိုင်ရန်အတွက် ကျေးလက်နေ အမျိုးသမီးများ၏ ဝင်ငွေရတစ်ပိုင်တစ်နိုင် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ အရှိန်မပျက် ပုံမှန်

ရရှိစေရန်၊ ကိုဗစ်ကြောင့် ရပ်ဆိုင်းသွားရသည့် အငယ်စားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ပြန်လည်စတင်နိုင်ရန်နှင့် ဝင်ငွေမရှိသေးသည့် အမျိုးသမီးများအတွက်ကိုလည်း အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ဖန်တီးဆောင်ရွက်ပေးရန် လိုအပ်နေကြောင်း၊ လုပ်ငန်းစီမံချက်၏ ရည်ရွယ်ချက်မှာ ကျေးလက်နေအမျိုးသမီးများ၏ စွမ်းဆောင်ရည် မြှင့်တင်ပေးရေးနှင့် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းရရှိရန်၊ ကျေးလက်နေအမျိုးသမီးများ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းသင်တန်းများမှတစ်ဆင့် မိသားစုဝင်ငွေ တိုးပွားလာစေရန်နှင့် အမျိုးသမီးများ အသိပညာဗဟုသုတတိုးပွားလာပြီး ပူးပေါင်းချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်မှု အားကောင်းလာစေရန်တို့ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းကော်မတီအစည်းအဝေး (၁/၂၀၂၂) ကိုကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်သက်ခိုင်နှင့် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ (၁) ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်ထွန်းခိုင်က အမှာစကားပြောကြားကြသည်။

**ဆွေးနွေးအတည်ပြု**  
ထို့နောက် မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာလုပ်ငန်းကော်မတီ ယခင်အစည်းအဝေးများ၏ အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက်များအပေါ် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအခြေအနေကို ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအောင်ကျော်မိုးက လည်းကောင်း၊ မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ မဟာဗျူဟာ (၅) နှစ်စီမံကိန်း(မူကြမ်း)ကို ညွှန်ကြားရေးမှူးဦးစည်သူဝင်းက လည်းကောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့ပြီး တက်ရောက်လာကြသော တာဝန်ရှိသူများနှင့် အဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များက ဝိုင်းဝန်းအကြံပြု ဆွေးနွေးအတည်ပြုကြသည်။  
ယင်းနောက် မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းကော်မတီအစည်းအဝေး (၁/၂၀၂၂)၏ လျာထားအစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက်များကို ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးညက်မြင့်အောင်က ရှင်းလင်းတင်ပြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် တက်ရောက်လာကြသူများက ညှိနှိုင်းအကြံပြု ဆွေးနွေးကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

## ၂၀၂၂ ခုနှစ် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် အမျိုးသမီးကိုယ်ကာယကြံ့ခိုင်မှု လေ့ကျင့်ခန်း(အေရီးဗစ်)ပြိုင်ပွဲနှင့် အလေးမပြိုင်ပွဲသို့ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ကိုယ်စားပြုအသင်းများအား အောင်နိုင်ရေးအလံပေးအပ်

ပဲခူး ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇

၂၀၂၂ ခုနှစ် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် အမျိုးသမီးကိုယ်ကာယကြံ့ခိုင်မှုလေ့ကျင့်ခန်း(အေရီးဗစ်)ပြိုင်ပွဲနှင့် အလေးမပြိုင်ပွဲသို့ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးကိုယ်စားပြုအသင်းများအား အောင်နိုင်ရေးအလံပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရုံး တော်ဝင်ဟံသာခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးဆွေဝင်းက တိုင်းဒေသ

ကြီးဂုဏ်ဆောင်နိုင်မည့် အားကစားသမားများပေါ်ထွက်လာရေး စိတ်ဓာတ်ကြံ့ခိုင်မှု စည်းလုံးညီညွတ်မှု၊ စည်းကမ်းလိုက်နာမှုအခြေခံကောင်းများနှင့်အတူ ကြိုးပမ်းယှဉ်ပြိုင်သွားကြရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြိုင်ပွဲကာလအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ စည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ နေထိုင်စားသောက်ပြီး ရွှေ၊ ငွေနှင့် ကြေးဆုတံဆိပ်များအပြင် အသင်းလိုက် တံခွန်စိုက်ဆုဖလားရရှိအောင် ကြိုးစားယှဉ်ပြိုင်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က ပြိုင်ပွဲသို့ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့်

တိုင်းဒေသကြီးကိုယ်စားပြု အေရီးဗစ်အသင်းနှင့် အလေးမအသင်းတို့ကို ထောက်ပံ့ငွေကျပ် ၁၅ သိန်းစီပေးအပ်ပြီး အသင်းအုပ်ချုပ်သူနှင့် နည်းပြများအား အောင်နိုင်ရေးအလံ ပေးအပ်သည်။

ယင်းနောက် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးက ပြိုင်ပွဲဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

နေပြည်တော်၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၁ ရက်မှ ၂၂ ရက်အထိ ကျင်းပမည့် အမျိုးသမီးကိုယ်ကာယကြံ့ခိုင်မှုလေ့ကျင့်ခန်း (အေရီး



ဗစ်)ပြိုင်ပွဲသို့ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးမှ အလေးမပြိုင်ပွဲသို့ အုပ်ချုပ်သူ၊ နည်းပြအသင်းများအပါအဝင် အားကစားသမား ၁၄ ဦးနှင့် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၈ ရက်မှ မတ် ၄ ရက်အထိ ကျင်းပမည့် သိရသည်။

သတင်းစဉ်

### ဘရူနိုင်းနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ နေ့စဉ်ကူးစက်မှု စံချိန်တင်တွေ့ရှိ

ဘန်ဒါဆရီဘီဂါဝန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇ ဘရူနိုင်းနိုင်ငံ၌ ယနေ့ တစ်ရက် တာအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၂၇၅၉၉ ဦး စံချိန် တင် စစ်ဆေးတွေ့ရှိကြောင်း ဘရူနိုင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန က သတင်းထုတ်ပြန်သည်။



အဆိုပါ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ အရေအတွက်သည် နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စတင်ကူးစက် ပျံ့နှံ့သည့်အချိန်မှစပြီး နေ့စဉ် ကူးစက်ခံရသူအရေအတွက် စံချိန် တင်အများဆုံးဖြစ်သည်။

ရောဂါကူးစက်မှု တတိယလှိုင်း၏ ရိုက်ခတ်မှုဒဏ်ကို ဆိုးရွားစွာ ရင်ဆိုင်နေရသည်။

ကာကွယ်ဆေး တတိယအကြိမ် ထိုးနှံမှုခံယူပြီးသူ အရေအတွက် ၄၉ ဒသမ ၁ ရာခိုင်နှုန်းရှိသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး ကိုလည်း အသုံးပြုလျက်ရှိ သည်။

ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူအားလုံး သည် ပြည်တွင်းကူးစက်ခံရသူများ ဖြစ်ကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး ဌာန၏ ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ပါရှိ သည်။

ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ ရက်အထိ လူဦး ရေ ၂၄၀၀၀၀ အနက် ၉၄ ရာခိုင် နှုန်းကျော် ကာကွယ်ဆေး အနည်းဆုံးတစ်ကြိမ် ထိုးနှံမှုခံယူ ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

နိုင်ငံ၏ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု အစီအစဉ်တွင် Pfizer၊ BioNTech၊ Moderna၊ AstraZeneca ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးများအပြင် တရုတ်နိုင်ငံထုတ် Sinopharm

လက်ရှိအချိန်အထိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရမှုကြောင့် သေဆုံး သူပေါင်း ၁၀၇ ဦးရှိပြီဖြစ်သည်။ ကိုးကား - အင်န်အိတ်ချီကော ဘာသာပြန် - အောင်ကျော်ကျော်

### ရေနံပြန်လည်တင်ပို့ခွင့်ရရှိရေးနှင့် အရေးယူပိတ်ဆို့မှုများ ဖယ်ရှားရေးတို့အတွက် တောင်ကိုရီးယားနှင့် အီရန် ဆွေးနွေး

တီဟီရန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇ တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံသို့ အီရန်မှ ရေနံပြန်လည်တင်ပို့ခွင့်ရရှိရန် နှင့် တောင်ကိုရီးယားက အီရန်အပေါ် ချမှတ်ထားသော အရေးယူ ပိတ်ဆို့မှုများဖယ်ရှားပေးရန် တောင်ကိုရီးယားနှင့် အီရန်အကြား ဆွေးနွေးပွဲတစ်ရပ်ကို ယမန်နေ့က ကျင်းပခဲ့ကြောင်း အီရန်နိုင်ငံခြား ရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

အဆိုပါကိစ္စရပ်များကို ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးရန်အတွက် အီရန်နိုင်ငံမှ ကိုယ်စားလှယ်များသည် တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ မြို့တော်ဆိုးလ်သို့ မကြာသေးမီရက်များအတွင်းက ရောက်ရှိခဲ့ကြောင်း အီရန်နိုင်ငံခြား ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဆာအိခါတီဇာဒက်က ပြောကြား သည်။

အီရန်မှ ရေနံပို့ကုန်များ တောင်ကိုရီးယားသို့ ပြန်လည်တင်ပို့ခွင့် ရရှိရေးနှင့် အီရန်နိုင်ငံရှိ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ၌ တောင်ကိုရီးယားမှ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ဝင်ရောက်လာရေးသည် နှစ်နိုင်ငံအကြားဆက်ဆံရေး ပုံမှန်ပြန်လည်ထူထောင်ရေးအတွက် အရေးကြီးကြောင်း ၎င်းက ပြောကြားသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန် - စိုးသူရ

### ဘရာဇီးနိုင်ငံ၌ ရေကြီးရေလျှံမှုနှင့် မြေပြိုမှုများဖြစ်ပွား၊ ၁၀၄ ဦးထက်မနည်း သေဆုံးပြီး ၃၅ ဦး ပျောက်ဆုံး



ရီယိုဒီဂျနေရိုး ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇ ဘရာဇီးနိုင်ငံ ရီယိုဒီဂျနေရိုး မြို့အနီးရှိ ပီထရိုပိုးလစ်မြို့ တောင်ကုန်းမြို့၌ မိုးသည်း ထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် ရေကြီး ရေလျှံမှုများနှင့် မြေပြိုမှုများဖြစ် ပွားခဲ့ပြီး ၁၀၄ ဦးထက်မနည်း သေဆုံးခဲ့ကြောင်း ယနေ့သတင်း များအရ သိရသည်။

ဦးသေဆုံးကြောင်း အတည်ပြုခဲ့ သည်။ အင်အားပြင်းမန်တိုင်း ဝင်ရောက်တိုက်ခတ်ခဲ့ပြီးနောက် မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှု လူနေအိမ်အများအပြား ထိခိုက် ပျက်စီးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

နှင့် မြေပြိုမှုများတွင် လူ ၂၄ ဦး ထက်မနည်းကိုလည်း အသက်ရှင် လျက် ကယ်တင်နိုင်ခဲ့ကြောင်း ပြည်နယ်အစိုးရ၏ ပြောကြား ချက်အရ သိရသည်။ ရီယိုပြည်သူ့ အစိုးရရှေ့နေရုံးက ရေကြီးရေလျှံ မှုနှင့် မြေပြိုမှုများတွင် ၃၅ ဦး ပျောက်ဆုံးနေဆဲ ဖြစ်ကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးနောက် ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့သည် ခွေးများ၊ မြေတူးစက်များနှင့် ရဟတ်ယာဉ်များ အသုံးပြုပြီး အချိန်မနှောင်းမီ အရေးပေါ် ရှာဖွေမှုများ လုပ်ဆောင်လျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။

ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ ရက်က အင်အား ပြင်း မန်တိုင်းဝင်ရောက် တိုက်ခတ်ကာ မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှုနှင့် မြေပြိုမှုများ ဖြစ်ပွား ခဲ့ပြီးနောက် ၃၅ ဦး ပျောက်ဆုံး နေဆဲဖြစ်ပြီး သေဆုံးသူဦးရေ ထပ်တိုးလာနိုင်ဖွယ် ရှိကြောင်း တာဝန်ရှိသူများက ဆိုသည်။ ထို့ပြင် ရေကြီးရေလျှံမှုများ

ယခုလအစောပိုင်းက ဘရာဇီး နိုင်ငံ အရှေ့တောင်ဘက်တွင် အလားတူ ရေကြီးရေလျှံမှုများ နှင့် မြေပြိုမှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ၂၈ ဦးထက်မနည်း သေဆုံး ခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ၂၀၁၁ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလက ပီထရိုပိုးလစ်မြို့၊ နီဗာဖရီဘာဂိုမြို့နှင့် တယ်ရာ ဆိုပိုးလစ်မြို့များ အပါအဝင် ရီယိုဒေသ၏ တောင်တန်းဒေသ များတွင် မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှုကြောင့် ရေကြီးရေလျှံ မှုများနှင့် မြေပြိုမှုများ ဖြစ်ပွား ခဲ့ပြီး ၉၀၀ ကျော် သေဆုံးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

များအား စာသင်ကျောင်းများ အပါအဝင် ခိုလှုံရေးစခန်းများ တွင်ထားရှိပြီး မွေ့ရာ၊ အစား အစာ၊ သောက်သုံးရေ၊ အဝတ် အထည်များနှင့် နှာခေါင်းစည်း များပေးလျှူကြရန် လူမှုကူညီရေး အသင်းများက တိုက်တွန်းလျက် ရှိသည်။

မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၈၀ ကျော် နှင့် အခြားကယ်ဆယ်ရေး လုပ်သားများ အပါအဝင် တပ်မတော်သား ၄၀၀ ခန့်က အကူအညီပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ယခုလအစောပိုင်းက ဘရာဇီး နိုင်ငံ အရှေ့တောင်ဘက်တွင် အလားတူ ရေကြီးရေလျှံမှုများ နှင့် မြေပြိုမှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ၂၈ ဦးထက်မနည်း သေဆုံး ခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ၂၀၁၁ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလက ပီထရိုပိုးလစ်မြို့၊ နီဗာဖရီဘာဂိုမြို့နှင့် တယ်ရာ ဆိုပိုးလစ်မြို့များ အပါအဝင် ရီယိုဒေသ၏ တောင်တန်းဒေသ များတွင် မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှုကြောင့် ရေကြီးရေလျှံ မှုများနှင့် မြေပြိုမှုများ ဖြစ်ပွား ခဲ့ပြီး ၉၀၀ ကျော် သေဆုံးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား - အေအက်ဖ်ပီ ဘာသာပြန် - ဂျေတီ

### ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကာလအတွင်း ဧည့်လမ်းညွှန်များအား အကူအညီပေးမည့် အစီအစဉ် အစွဲရေး ဆောင်ရွက်

ဂျေရုဆလင် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇ အစွဲရေးနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကာလအတွင်း နိုင်ငံ၏ ခရီးသွားလုပ်ငန်းတိုးမြှင့်ရေးအတွက် အစွဲရေးရှာကယ် ၂၅ သန်းတန် အခမဲ့ခရီးသွားအစီအစဉ်ကို အစွဲရေးခရီးသွားလုပ်ငန်းဝန်ကြီးဌာနက အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ယခုအစီအစဉ်သည် ကပ်ရောဂါကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့ရသည့် ခရီးသွား လုပ်ငန်းကို ပြန်လည်မြှင့်တင်ရန် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပြီး အခမဲ့ခရီးစဉ် အများအပြားပါဝင်ကာ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ခြင်းမှ ရပ်နားထားရသည့် ဧည့်လမ်းညွှန်များကိုလည်း အလုပ်အကိုင်ပြန်လည်ရရှိစေရန် ရည်ရွယ် ခြင်းဖြစ်သည်။

ယခုအစီအစဉ်တွင် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရန် ဧည့်လမ်းညွှန် ၁၈၀၀ ခန့်စာရင်းသွင်းခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ ယခုအစီအစဉ်အရ အခမဲ့ ခရီးစဉ်များကို အစွဲရေးသဘာဝနှင့် ပန်းဥယျာဉ်ဆိုင်ရာဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် နေ့စဉ် ကြေညာထားကြောင်း သိရသည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကြောင့် အတားအဆီးများရှိခဲ့သော်လည်း ယခုအချိန်တွင် ဧည့်လမ်းညွှန်များ အလုပ်အကိုင်ပြန်လည်ရရှိစေရန် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ကြောင်း အစွဲရေး ခရီးသွားလုပ်ငန်းဝန်ကြီး ရိုးယာဘိုဇော့စ်က ပြောကြားသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန် - စိုးသူရ

<b>ကမ္ဘာတစ်ဝန်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ နောက်ဆုံးအခြေအနေ</b>	
ဗိုင်းရပ်စ်ပိုးကူးစက်ခံရသူ	၄၁၈၈၂၇၂၃၀ ဦး
သေဆုံးသူ	၅၈၇၂၀၉၈ ဦး
ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူ	၃၄၂၃၆၀၉၂၀ ဦး

### အာဖရိကဒေသ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူအရေအတွက် ၁၁ သန်းကျော်ရှိလာ

အဒစ်အဘာဘာ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇ အာဖရိကဒေသ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ အရေအတွက် ၁၁ သန်းကျော်အထိ မြင့်တက်လာကြောင်း အာဖရိက ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးစင်တာက ယနေ့ သတင်းထုတ်ပြန်သည်။

ဒေသအတွင်း ရောဂါကူးစက်မှုအမြင့်ဆုံးဆုံးနိုင်ငံများ စာရင်းတွင် တောင်အာဖရိက၊ မော်ရိုကို၊ တူနီးရှား၊ လစ်ဗျားနှင့် အီသီယိုးပီးယားနိုင်ငံများ ပါဝင်ကြောင်း အာဖရိကရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်ရေးစင်တာ၏ ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ပါရှိသည်။

တောင်အာဖရိက၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၃၆၄၅၂၆၉ ဦးရှိပြီး ရောဂါကူးစက်မှု အမြင့်ဆုံးဆုံးဖြစ်သည်။ မော်ရိုကိုနိုင်ငံ၌ ၁၁၅၆၃၅၆ ဦး၊ တူနီးရှားနိုင်ငံ၌ ၉၇၁၄၆၀ နှင့် လစ်ဗျားနိုင်ငံ၌ ၄၇၈၄၈၈ ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။

လွန်ခဲ့သော တစ်ရက်အတွင်း ဆေးမှတ်တမ်းများအရ ဒေသတွင်း ရောဂါကူးစက်ခံရသူအရေအတွက် ၁၁၀၆၄၈၉၈ ဦးရှိပြီး ရောဂါကူးစက်ခံရမှုကြောင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၂၄၅၂၃၇ ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။

ဗဟိုအာဖရိကဒေသသည် ရောဂါကူးစက်မှုအရေအတွက်အနည်း ဆုံးဖြစ်သည်။ ကိုးကား - ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန် - အောင်ကျော်ကျော်

သို့သော် ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၁၀၂၀၅၈၉၄ ဦး ကျန်းမာရေး ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာပြီဖြစ်သည်။



# အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၅၅ ဖြင့် တရားစွဲဆိုခံရသည့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်း ဦးဝင်းသိန်းအပေါ် စီရင်ချက် အမိန့်ချမှတ်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ ဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်း ဦးဝင်းသိန်း၏ ဆောင်ရွက်မှုများအပေါ် အဂတိလိုက်စားမှု များရှိသောကြောင့် အရေးယူနိုင်ရန်တိုင်ကြားခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အဂတိလိုက်စားမှု တိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်က စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းစစ်ဆေးခဲ့သည်။

စစ်ဆေးတွေ့ရှိချက်အရ ပဲခူးတိုင်း ဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်း ဦးဝင်းသိန်းသည် နိုင်ငံရေးရာထူးလက်ရှိ ဖြစ်ခဲ့စဉ်က စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် ကုမ္ပဏီများက နိုင်ငံတော်သို့ လှူဒါန်းသည့် အလှူငွေကျပ် ၂၃၉ သန်းကျော်ကို ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့က ထုတ်ပြန်သည့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး ရန်ပုံငွေဆိုင်ရာ ဘဏ္ဍာရေး လုပ်ထုံးလုပ်နည်း အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် ၅၈/၂၀၁၉ နှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းမရှိဘဲ မိမိတစ်ဦးတည်းသဘောဖြင့် ကိုယ်ရေး ကိုယ်တာဝန်များတွင် သုံးစွဲခြင်းနှင့် ပါတီ လုပ်ငန်းများတွင် သုံးစွဲထောက်ပံ့ခြင်း၊ ပဲခူး မြို့နယ်အတွင်း တပ်စွန့်လွှတ်မြေပေါ်တွင် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်သည့် ကုမ္ပဏီ တစ်ခုက လုပ်ငန်းများအဆင်ပြေချောမွေ့ စေရေးအတွက်ပေးအပ်သည့် ငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀ ကို လက်ခံရယူခဲ့ခြင်း၊ ပုဂ္ဂလိကကုမ္ပဏီ ဥက္ကဋ္ဌတစ်ဦးထံမှ ကိုဗစ် - ၁၉ ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်ရေးအတွက် လှူဒါန်းသည့် ငွေကျပ် သိန်း ၂၀၀ ကို လက်ခံရယူပြီး အလှူငွေ စာရင်းတွင် ထည့်သွင်းရေးသားမှုမပြုခြင်း၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် စက်တင်ဘာလဆန်းပိုင်းတွင် လုပ်ငန်းရှင်တစ်ဦးကပေးအပ်သည့် ငွေကျပ်

သိန်း ၅၀ ကို လက်ခံရယူခဲ့ခြင်း၊ ကုမ္ပဏီပိုင်ရှင် တစ်ဦးက ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း မြေဧက ၄၀၀ ခန့်အား အခြားနည်းသုံးစွဲခွင့် လျှောက်ထားခဲ့ရာ မြေဧက ၂၀၀ ကျော်အား လုပ်ကိုင်ခွင့်ရရှိခဲ့ခြင်းကြောင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အောက်တိုဘာလအတွင်း ပေးအပ်သည့် မော်တော်ယာဉ်တစ်စီးကို တံစိုးလက်ဆောင် အဖြစ် လက်ခံရယူခဲ့ခြင်း၊ ဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်း ဦးဝင်းသိန်းသည် ပြည်ထောင်စုအစိုးရ၊ သက်ဆိုင်ရာဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်တို့၏ တားမြစ်ကန့်ကွက်မှုများအပေါ် လျစ်လျူရှုပြီး ပဲခူး တိုင်းဒေသကြီး တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်း များကြီးကြပ်မှု အာဏာပိုင်အဖွဲ့ Bago Region Construction Control Authority (BRCCA) ကို ၎င်းတစ်ဦးတည်း သဘောဖြင့် ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး ၎င်းအဖွဲ့အား အစိုးရအဖွဲ့ အဝန်းအပိုင်းအတွင်းရှိ မြေ၊ အဆောက်အအုံ၊ ရုံးသုံးပရိဘောဂ၊ ရေ/မီး နှင့် မော်တော်ယာဉ် တို့အား အခမဲ့သုံးစွဲခွင့်ပြုခဲ့သည့်အပြင် ဒေသတွင်း တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ အတွက် အရည်အသွေး စစ်ဆေးခံဖြစ်သော လုပ်ငန်းပမာဏ ခွင့်ပြုငွေ၏ ၂ ရာခိုင်နှုန်း ဖြစ်သည့် ငွေကျပ် ၁၁၃၆ သန်းကျော်အား ၎င်းအဖွဲ့၏ ဘဏ်ငွေစာရင်း၌ လက်ခံရယူခဲ့ ပြီး ၎င်းအနက်မှ ဝန်ဆောင်ခအဖြစ် သည့် ဒသမ ၃ ရာခိုင်နှုန်း ဖြတ်တောက်ရယူခဲ့ခြင်းအပေါ် ကြပ်မတ်စီစစ်ရန် ပျက်ကွက်ခဲ့သဖြင့် ၎င်း သဘောနှင့်ဖွဲ့စည်းခဲ့သော BRCCA/BRCC(T) အဖွဲ့အား ဥပဒေနှင့် အညီ ရထိုက်ခွင့်မရှိသော အခွင့်အရေးများကို ရရှိစေရန်အတွက် တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ သွယ်ဝိုက်စီမံ

ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။

ထို့ပြင်၂၀၁၇-၂၀၁၈ မှ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ အထိ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် လေးနှစ်တာကာလအတွင်း ပိုလျှံရန်ပုံငွေများဖြင့် လျှပ်စစ်လမ်းမီး ထွန်းညှိခြင်းလုပ်ငန်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး၏ ညွှန်ကြားချက်အမှတ် ၁/၂၀၁၇ တင်ဒါလုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ တင်ဒါခေါ်ယူခြင်းမရှိဘဲ ငွေကျပ်သန်း ၂၀၀၀ ခန့် တန်ဖိုးရှိသည့် လုပ်ငန်း ၁၅ ခုအား ကုမ္ပဏီတစ်ခုတည်းသို့ လုပ်ကိုင်ခွင့်ပြုခဲ့ခြင်း ကြောင့် နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာငွေ သက်သာစေ မည့် တင်ဒါပိုငွေများ နှစ်နှစ်ဆုံးရှုံးစေခဲ့ခြင်း တို့ကြောင့် ဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်း ဦးဝင်းသိန်း အပေါ် အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၅၅ အရ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးတရား လွှတ်တော်တွင် ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၈ ရက် ၌ တရားစွဲဆိုတင်ပို့ခဲ့ရာ ရာဇဝတ်ကြီးမှုအမှတ် ၁/၂၀၂၁ မှ ၇/၂၀၂၁ အထိ အမှုခုနစ်ခုဖြင့် လက်ခံစစ်ဆေးခဲ့သည်။

အဆိုပါ အမှုများအပေါ် ပြစ်မှုထင်ရှား သဖြင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော် က ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇ ရက်တွင် ဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်း ဦးဝင်းသိန်းအား ရာဇဝတ်ကြီးမှုအမှတ် ၁/၂၀၂၁၊ ၂/၂၀၂၁၊ ၃/၂၀၂၁၊ ၄/၂၀၂၁၊ ၅/၂၀၂၁ နှင့် ၇/၂၀၂၁ တို့ အတွက် အလုပ်နှင့်ထောင်ဒဏ် သုံးနှစ်စီဖြင့် ၁၈ နှစ်၊ ရာဇဝတ်ကြီးမှုအမှတ် ၆/၂၀၂၁ အတွက် အလုပ်နှင့်ထောင်ဒဏ် နှစ်နှစ် စုစုပေါင်းအမှု ခုနစ်ခုအတွက် အလုပ်နှင့် ထောင်ဒဏ် အနှစ် ၂၀ ကျခံစေရန် အမိန့်ချ မှတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

# တရားမဝင် သစ်မျိုးစုံ၊ လိုင်စင်မဲ့ဆိုင်ကယ်နှင့် လူသုံးကုန်ပစ္စည်းမျိုးစုံ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇

တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီ၏ ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုဖြင့် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများကို ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ တားဆီးအရေးယူနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက်တွင် ရခိုင်ပြည်နယ် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေးအထူးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့က ရှောင်တခင်စစ်ဆေးခဲ့ရာ ကျောက်ဖြူမြို့နယ်၊ အမ်းမြို့နယ်၊ သံတွဲ မြို့နယ်နှင့် တောင်ကုတ်မြို့နယ်တို့အတွင်း တရားမဝင် သစ်မျိုးစုံ ၁၂ ဒသမ ၂၆၈၆ တန် (စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၇၁၈၈၃၇) ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး သစ်တောဥပဒေဖြင့် အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ထို့ပြင် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇ ရက်တွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေးအထူးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့က ရှောင်တခင်စစ်ဆေးခဲ့ရာ ကန်ဘလူမြို့နယ် အတွင်း CANDA 125 အမျိုးအစား လိုင်စင်မဲ့ဆိုင်ကယ်တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၀၀,၀၀၀) ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး ပို့ကုန်သွင်းကုန် ဥပဒေဖြင့် အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

၎င်းအပြင် မရမ်းချောင်းအမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းရှိ အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနနှင့် တာဝန်ကျ ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့များက ရှောင်တခင်စစ်ဆေးခဲ့ရာ တရားဝင်စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထား တစ်စုံတစ်ရာတင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် လူသုံးကုန်ပစ္စည်းမျိုးစုံနှင့် လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်း (စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၁၁၅၆၀၀၀) အား ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး အကောက်ခွန်ဥပဒေဖြင့် အရေးယူဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည်။

အလားတူ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေးအထူးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သစ်တောဦးစီးဌာနနှင့် ပူးပေါင်းအဖွဲ့များက သတင်းအရ သွားရောက် စစ်ဆေးရာတောင်ငူနှင့် သာယာဝတီခရိုင်သစ်တောကြီးပိုင်းများအတွင်း



တရားမဝင် သစ်မျိုးစုံ ၁၁ ဒသမ ၀၅၅၄ တန် (စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၁၃၃၄၄၄၂) ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး သစ်တောဥပဒေဖြင့် အရေးယူ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ထို့ပြင် ကရင်ပြည်နယ် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေး အထူးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် ကော့ကရိတ် (တံတားကျိုး) စုပေါင်း စစ်ဆေးရေးစခန်း၌ ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့က စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ တရားဝင်စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထား တစ်စုံ တစ်ရာ တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် လူသုံးကုန်ပစ္စည်းမျိုးစုံ (စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၄၅၀၀၀၀၀) ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး အကောက်ခွန် ဥပဒေဖြင့် အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက်နှင့် ၁၇ ရက်တို့တွင် ဖမ်းဆီးရမိမှု စုစုပေါင်းမှာ အမှုတွဲ ၁၁ မှု၊ (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၈၀၀၈၉၇၉) ဖြစ်ကြောင်း တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီမှ သိရသည်။

သတင်းစဉ်

မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား

၁၈-၂-၂၀၂၂ ဝေပွဲကြာနေ့

**MRTV**

၀၆:၀၀	သက္ကရာဇ်၊ ဝေပွဲကြာနေ့	၀၆:၃၅	လူငယ်ပျိုဆတ်သစ်အစီအစဉ်
၀၆:၀၀	အမှုကယ်တင်သီတီတရားဟော	၀၇:၁၅	ဝေပွဲကြာနေ့ရုပ်မြင်သံကြား
၀၆:၀၀	နံနက်ခင်းသတင်း	၀၇:၃၀	Weekly Sports Info
၀၆:၃၅	အဝန်းမြေပုံစံကဏ္ဍ	၀၈:၀၀	ပြည်တွင်းသတင်း
၀၆:၃၅	ပိုဆန်း၊ ဖေဖော်ဝါရီ	၀၈:၃၀	သုတေသနအင်္ဂါပုံစာတ
၀၇:၀၀	သတင်းသံတေးသံ	၀၉:၁၅	မြန်မာတော်လှန်ရေး
၀၇:၃၅	လူ့စီးပွားဖြစ်ထွန်းရေး	၀၉:၃၀	'ရုပ်ကွက်ထုတ်ဖော်' (အပိုင်း-၂)
၀၈:၃၀	ကလောင်စွမ်းမြှင့်တင်ရေးအစီအစဉ်	၀၉:၃၀	(နည်းပညာအခြေခံသင်တန်း)
၀၉:၀၀	စွမ်းထက်သူများ	၀၉:၃၀	(တက္ကသိုလ်) Wai (၅)၊ ဘေးလူနဲ့
၀၉:၃၀	မြန်မာတော်လှန်ရေး	၁၀:၀၀	ပြည်တွင်းသတင်း
၁၀:၀၀	'ရုပ်ကွက်ထုတ်ဖော်' (အပိုင်း-၁)	၁၀:၃၀	ပြည်တွင်းသတင်း
၁၀:၃၀	(တက္ကသိုလ်) Wai (၅)၊ ဘေးလူနဲ့	၁၁:၀၀	ပြည်တွင်းသတင်း
၁၁:၃၀	MRTV National News	၁၁:၃၀	မင်းမာရ်
၁၂:၃၀	Grade-11 ဘာသာရပ်တိုက်	၁၂:၃၀	မင်းမာရ်
	သင်သုံးစာအုပ်		မင်းမာရ်

သြဇာရေး၊ ညှိနှိုင်းရေး၊ ဖြန့်ဖြူးရေး (LIVE) စာမျက်နှာ

MRTV Online www.mrtv.gov.mm  
Lma@mrtvnews  
twitter.com/mrtvwebportal

**miv**

07:01	Myitta Phyan Mha Lenn Senn Mal (Thida Theint)
07:08	Mommy Cook: The Foster Mother
07:27	Myanmar Handicrafts
08:01	Myanmar Puppeteers (Zawgyi Dance)
08:00	Clay Toy Pots Festival
08:27	Discovering Tribes: Lisu- Their Life and Customs (Part-1)
08:48	Serene and Happy Rural Life in Myanmar
09:01	News
09:27	Global Partnership for Brighter Future: Tuvaku Pavilion at Expo 2020 Dubai
09:34	Tray Art Products
09:44	TUK TUK In Myanmar (Mandalay)
10:02	Myanmar Masterclass: Conceptual Art

**MRTV**

၀၆:၀၀	မင်းမာရ်	၀၆:၀၀	မင်းမာရ်
၀၆:၀၀	မင်းမာရ်	၀၆:၃၀	အစဉ်အဆက်အစဉ်အဆက်များ
၀၆:၃၀	အစဉ်အဆက်အစဉ်အဆက်များ	၀၇:၀၀	Sports News
၀၇:၀၀	Sports News	၀၇:၃၀	Soccer View/ Weekly Sports Info
၀၇:၃၀	Soccer View/ Weekly Sports Info	၀၇:၃၅	အားကစားကဏ္ဍ
၀၇:၃၅	အားကစားကဏ္ဍ	၀၈:၀၀	အားကစားကဏ္ဍ
၀၈:၀၀	အားကစားကဏ္ဍ	၀၈:၃၀	ပြန်လည်ပေးပို့ရေးအဖွဲ့
၀၈:၃၀	ပြန်လည်ပေးပို့ရေးအဖွဲ့	၀၉:၀၀	ပြန်လည်ပေးပို့ရေးအဖွဲ့
၀၉:၀၀	ပြန်လည်ပေးပို့ရေးအဖွဲ့	၀၉:၃၀	ပြည်တွင်းသတင်း

MRTV Myanmar Channel  
Education Channel  
မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား

# ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က နိုင်ငံရေးပါတီများအား ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥပဒေနှင့်အညီ စစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥပဒေပုဒ်မ ၁၀ (၅) တွင် ပြဋ္ဌာန်းထားသော “နိုင်ငံရေးပါတီများမှတ်ပုံတင်ခြင်းဥပဒေနှင့်အညီ နိုင်ငံရေးပါတီများကို မှတ်ပုံတင်ခြင်း၊ ကြီးကြပ်ခြင်းနှင့် ကြီးကြပ်စေခြင်း” ဆိုသည့် တာဝန်နှင့်အညီ နိုင်ငံရေးပါတီများ၏ ပါတီဝင်အင်အား၊ ပါတီပိုင်ရန်ပုံငွေနှင့်ပစ္စည်းများစုဆောင်းခြင်း၊ ထိန်းသိမ်းခြင်း၊ သုံးစွဲခြင်း၊ စစ်ဆေးခြင်းနှင့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းခြင်း၊ ပါတီဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများကို စနစ်တကျဆောင်ရွက်ထားခြင်း ရှိ မရှိတို့ကို စစ်ဆေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပြည်ထောင်စုရွေးကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်သည့် ဦးမြင့်ဦးနှင့် ဒေါ်နုမြစ်တို့ဦးဆောင်ပြီး စာရင်းစစ်ချုပ်ရုံး၊ ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာနနှင့် အထူးစုံစမ်းစစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာနတို့မှ ဌာနဆိုင်ရာကိုယ်စားလှယ်များပါဝင်သည့် စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့သည် ရန်ကုန်မြို့အခြေစိုက်ဖြစ်သော ကရင်ပြည်သူ့ပါတီ၊ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအင်အားစုပါတီ၊ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီပါတီသစ်နှင့် ပြည်သူ့ပါတီတို့ကို ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၇ ရက်မှ ၁၁ ရက်အထိ စစ်ဆေးဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



အမျိုးသားဒီမိုကရေစီပါတီသစ်အား သွားရောက်စစ်ဆေးမှု မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။

## ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် နိုင်ငံရေးပါတီများအား စစ်ဆေးရန် အကြောင်းကြား

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥပဒေပုဒ်မ ၁၀ (၅) တွင် ပြဋ္ဌာန်းထားသော “နိုင်ငံရေးပါတီများမှတ်ပုံတင်ခြင်းဥပဒေနှင့်အညီ နိုင်ငံရေးပါတီများကို မှတ်ပုံတင်ခြင်း၊ ကြီးကြပ်ခြင်းနှင့် ကြီးကြပ်စေခြင်း” ဆိုသည့် တာဝန်နှင့်အညီ နိုင်ငံရေးပါတီများ၏ ပါတီဝင်အင်အား၊ ပါတီပိုင်ရန်ပုံငွေနှင့်ပစ္စည်းများ စုဆောင်းခြင်း၊ ထိန်းသိမ်းခြင်း၊ သုံးစွဲခြင်း၊ စစ်ဆေးခြင်းနှင့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းခြင်း၊ ပါတီဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများအား စနစ်တကျ ဆောင်ရွက်ထားခြင်း ရှိ မရှိတို့ကို စစ်ဆေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

အကြောင်းကြား

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပြည်ထောင်စုရွေးကော်မရှင်က ဦးဆောင်ပြီး ဌာနဆိုင်ရာကိုယ်စားလှယ်များပါဝင်သည့် စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့များဖြင့် ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ နောက်ဆုံးအပတ်တွင် ရှမ်းပြည်နယ်အခြေစိုက်ပါတီဖြစ်သော လားဟူအမျိုးသားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးပါတီကို စစ်ဆေးခံနိုင်ရန် အကြောင်းကြားထားကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



## ကျောက်ပွဲ နေရဉ္စရာသို့ စာအုပ်ထွက်ရှိ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇

စာရေးဆရာ မောင်မိုးယံ၏ ခရီးသွားမှတ်တမ်းဖြစ်သော ကျောက်ပွဲ နေရဉ္စရာသို့ စာအုပ်ထွက်ရှိလာသည်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံနှင့် နီပေါနိုင်ငံရှိ ဂေါတမမြတ်စွာဘုရားမွေးဖွားရာ၊ ပွင့်တော်မူရာ၊ တရားဦးဟောတော်မူရာ၊ ပရိနိဗ္ဗာန်ပြုတော်မူရာဒေသများသို့ ၁၄ ရက်ခရီးသွားရောက်ခဲ့ရာတွင် မြတ်စွာဘုရား၏ ဘဝဖြစ်စဉ်များကို ဓာတ်ပုံမှတ်တမ်းပေါင်း ၂၀၀ ခန့်ဖြင့် ရေးသားထုတ်ဝေထားသည်။

ထို့ပြင် ခရီးစဉ်တစ်လျှောက်မြင်တွေ့ရသော အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးပုံရိပ်များကို မြန်မာနိုင်ငံ၏ အတိတ်သမိုင်းနှင့် ချိန်ထိုးတင်ပြထားရာ အတုယူစရာသင်ခန်းစာများကိုပါ

လေ့လာဖတ်ရှုရမည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါစာအုပ်ကို မောင်မိုးယံစာပေ ရန်ကုန်မြို့ ဖုန်း ၀၉-၅၀၈၆၆၆၄ မှ တန်ဖိုးငွေကျပ် ၆၀၀၀ ဖြင့် ဖြန့်ချိထားသည်။ အွန်လိုင်းမှ ဝယ်ယူလိုပါက We Distribution စာပေတိုက် ဖုန်း ၀၉-၂၅၀၉၁၉၁၃ နှင့် Wun Zin စာပေတိုက် ဖုန်း ၀၉-၂၅၀၁၄၄၉၄ သို့လည်းကောင်း၊ ရန်ကုန်မြို့ စာပေဗိမာန်စာအုပ်ဆိုင်၊ ပန်းဆိုးတန်းလမ်း ရာပြည့်စာအုပ်ဆိုင်၊ အင်းဝ၊ စာပေလောက စာအုပ်ဆိုင်များသို့လည်းကောင်း သွားရောက် ဝယ်ယူနိုင်ပြီး ငါးအုပ်နှင့်အထက် ဝယ်ယူလျှင်ခန်း လိုသူများအတွက် အထူးဈေးနှုန်းဖြင့် မောင်မိုးယံ စာပေသို့ တိုက်ရိုက်မှာယူနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

- ၂၀၂၃ အာရှဖလားမှ ကျန်အသင်းများကိုသာ တတိယအဆင့် ခြေစစ်ပွဲ ဆက်လက်ယှဉ်ပြိုင်စေခြင်းဖြစ်သည်။ အာရှဖလား တတိယအဆင့်ခြေစစ်ပွဲတွင် မြန်မာအသင်း အပါအဝင် အသင်း ၂၄ သင်း ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်ပြီး အုပ်စုခြောက်ခုမှ ထိပ်ဆုံးခြောက်သင်းနှင့် ဒုတိယနေရာရအသင်းများအနက် အကောင်းဆုံးငါးသင်း စုစုပေါင်း ၁၁ သင်းမှာ ခြေစစ်ပွဲအောင်မြင်မည် ဖြစ်သည်။ ၂၀၂၃ အာရှဖလားပြိုင်ပွဲ နောက်ဆုံးအဆင့်ကို အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပမည့် တရုတ်အပါအဝင် ၇၂ပု၊ ဆီးရီးယား၊ ကာတာ၊ တောင်ကိုရီးယား၊ ဩစတြေးလျ၊ အီရန်၊ ယူအေအီး၊ ဆော်ဒီအာရေဗျ၊ အီရတ်၊ အိုမန်၊ ဗီယက်နမ်နှင့် လက်ဘနွန်အသင်းတို့မှာ တတိယအဆင့်ခြေစစ်ပွဲ ယှဉ်ပြိုင်စရာမလိုဘဲ တိုက်ရိုက်ကစားခွင့်ရထား
- ပြီးဖြစ်သည်။ တတိယအဆင့်ခြေစစ်ပွဲအတွက် အုပ်စုခွဲရန် ဆီဒင်သတ်မှတ်ချက်များ ထွက်ပေါ်လာပြီဖြစ်ပြီး Pot 1 တွင် ဥဘောက်ကစ္စတန်၊ ဘာရိန်း၊ ဂျော်ဒန်၊ ကာဂျစ္စတန်၊ ပါလက်စတိုင်း၊ အိန္ဒိယ၊ Pot 2 တွင် ထိုင်း၊ တာဂျစ်ကစ္စတန်၊ ဖိလစ်ပိုင်၊ တာ့ခ်မင်နစ္စတန်၊ ကူဝိတ်၊ ဟောင်ကောင်၊ Pot 3 တွင် အာဖဂန်နစ္စတန်၊ ယီမင်၊ မြန်မာ၊ မလေးရှား၊ မော်လဒိုက်၊ အင်ဒိုနီးရှား၊ Pot 4 တွင် စင်ကာပူ၊ နီပေါ၊ ကမ္ဘောဒီးယား၊ မွန်ဂိုလီးယား၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်၊ သီရိလင်္ကာတို့ ပါဝင်နေသည်။ တတိယအဆင့်ခြေစစ်ပွဲကို ဇွန် (၈၊ ၁၁၊ ၁၄) ရက်တွင်ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါ ကြောင့် တစ်ကျော့တည်းသာ ပြုလုပ်သွားမည် ဖြစ်သည်။

ကိုညီလေး

## အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ်ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝေခံများ၏ လှုံ့ဆော်၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများအား လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သူများအား ဖော်ထုတ်အရေးယူ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇

အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ်ကြေညာထားသော CRPH၊ NUGနှင့် ယင်းတို့၏ လက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့်ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် ပြည်သူ့လူထုကို အကြောက်တရားများ ဖြစ်ပေါ်စေပြီး အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်ခြင်းများကို လူမှုကွန်ရက်များမှ တစ်ဆင့် နည်းမျိုးစုံဖြင့်ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။

ပြည်သူများအနေဖြင့် ယင်းတို့၏ လှုံ့ဆော်မှု၊ ဝါဒဖြန့်မှုများအပေါ် မသိနားမလည်၍ဖြစ်စေ၊ ကြောက်ရွံ့၍ဖြစ်စေ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အသံဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ပြုလုပ်မှုဖြင့်ဖြစ်စေ၊ တစ်နည်းနည်းဖြင့်ဖြစ်စေ အများပြည်သူအနေနှင့်အယုတ်ဖြစ်စေမည့် ပြုလုပ်မှုများ ပြုလုပ်ခြင်း၊ လှုံ့ဆော်

ဝါဒဖြန့်မှုများကို ထပ်ဆင့်မျှဝေခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများပြုလုပ်ခဲ့လျှင် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၅၂(က)၊ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၂၄-က နှင့် ပုဒ်မ ၅၀၅-က၊ အီလက်ထရောနစ်ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၃၃(က)နှင့် တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူခံရမည့်အပြင် ပြစ်မှုနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်း၊ မရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်းများကို အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေအရ သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ပြီး ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရပါက နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာအဖြစ် သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ကြောင်း ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် နိုင်ငံပိုင် မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် အသိပေး သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။

ထိုကဲ့သို့ အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ်သော်လည်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရွှေ့ပြည်သူ့မြို့နယ်နေသူများဖြစ်သည့် အကောင်ပိုင်ရှင်

(စိစစ်ဆဲ)သည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် “Jue” Facebook အကောင့်၊ ခင်မြင့်မိုရ်သိမ့်မည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် “Myint Moe” Facebook အကောင့်နှင့် အကောင့်ပိုင်ရှင်(စိစစ်ဆဲ)သည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် “Wai Lynn” Facebook အကောင့်တို့သည် အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ချက်အပေါ် မျက်ကွယ်ပြု၍ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ဆောင်ခဲ့သည့်အတွက် တရားဥပဒေနှင့်အညီ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်း အမှုဖွင့်လှစ်အရေးယူခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ထိုကဲ့သို့ CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့်ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန်ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများပြုလုပ်ခဲ့မှုအပေါ် အားပေးကူညီခြင်းပြုလုပ်ခဲ့သူများအား ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ထိုသို့လှုံ့ဆော်သူ၊ ဝါဒဖြန့်သူများအား ဆက်လက်ဖော်ထုတ်အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာက အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ထားသည်။

သတင်းစဉ်

# ငြိမ်းချမ်းရေးတံဆိပ်ကပ်ပေးမယ့် အလုံးစုံပျက်သုဉ်းရေးလက်နက်တစ်ခု နိဘယ်ဆု

ထူးခြားသတင်းတစ်ပုဒ် တွေ့လိုက်ရပါတယ်။ နိဘယ်ဆုပေးရေး ငါးဦးကော်မတီထံကို ဩဇာတိက္ကမကြီးလှတဲ့ ကမ္ဘာ့နိဘယ်ငြိမ်းချမ်းရေး ဆုကြီးပေးဖို့အတွက် မြန်မာနိုင်ငံက ပြည်ပျက် ပြည်ပြေးအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ရဲ့ အမည်စာရင်းတင်သွင်း လိုက်တဲ့ကိစ္စပါ။

တင်သွင်းတဲ့အဖွဲ့က မြန်မာနိုင်ငံကို အမြဲတမ်း ဆန့်ကျင်၊ မြန်မာအတိုက်အခံမှန်သမျှကို အားပေး ထောက်ခံနေတဲ့ နော်ဝေနိုင်ငံက ပါတီငယ်လေး တစ်ခုဖြစ်တဲ့ နော်ဝေလစ်ဘရယ်ပါတီ ဖြစ်ပါတယ်။ ဗဟိုလစ်ဘရယ်ဆန်ဆန် လူထုထောက်ခံမှု ၄ ဒသမ ဖ ရာခိုင်နှုန်းလောက်နဲ့ နော်ဝေပါလီမန်မှာ နေရာ ရှစ်နေရာလောက်သာရတဲ့ အတိုက်အခံ ပါတီငယ်လေးတစ်ခု သာသာရယ်ပါ။

ယှဉ်ပြိုင်စာရင်းသွင်းခံရတဲ့ အနေအထား လေ့လာကြည့်ပြန်တော့ အမေရိကန်ကို ဆန့်ကျင် တဲ့ ရုရှားယမ်း ဘီလာရစ်နိုင်ငံက အတိုက်အခံ ခေါင်းဆောင်တစ်ဦး၊ ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီး၊ ပတ်ဝန်း ကျင်နဲ့ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ရေးရာမှာ တက်တက် ကြွကြွလှုပ်ရှားနေတဲ့ အသက် (၁၉) နှစ်လောက် သာရှိသေးတဲ့ လူငယ်မိန်းကလေး ဂရိတာသန်း ဘာဂါ၊ နောက်တစ်ယောက်က ဘာသာမဲ့သက်သတ် လွတ်သမား၊ အောင်မြင်မှုဆုလာဘ်တွေ အများ ကြီးရထားသူ ဒေးဗစ်အက်တန်ဘရော့ချ် စတဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်အကျော်အမော်တွေပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒီလိုပုဂ္ဂိုလ်တွေနဲ့အတူ မြန်မာနိုင်ငံကနေ ဘယ်မှာမှန်းမသိ အဝေးရောက် ပုန်းအောင်း တိမ်းရှောင်နေရပြီး မကြာခင်ကမှ ကျင်အပါအဝင် တိုင်းရင်းသား ၁၃၅ မျိုး စုပေါင်းနေထိုင်ကြတဲ့ နိုင်ငံတွင်းမှာ ပြည်တွင်းစစ်ကြီးဆင်နွှဲဖို့ ဆော်ဩ ခဲ့တဲ့ ဆန့်ကျင်ဘက် ပြည်ပျက်အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ကို ကမ္ဘာ့ငြိမ်းချမ်းရေး၊ မြန်မာနိုင်ငံနဲ့ပြည်သူတွေ အတွက် ငြိမ်းချမ်းရေး ဖန်တီးရင်အဖြစ်ပုံဖော်တော့



၂၀၂၁ ခုနှစ် ငြိမ်းချမ်းရေးနိဘယ်ဆုရှင်များဖြစ်ကြသော ရုရှားအတိုက်အခံသတင်းနှင့် နိုင်ငံရေးသမား ဒီဗီထီရီမူရာတော့ဗန်နှင့် ဖီလစ်ပိုင်နိုင်ငံမှ သတင်းသမား မာရီယာရီဆာ။

တယ်။ ဒီလိုပြည်ပျက်အဖွဲ့မျိုးကိုမှ အမည်စာရင်း တင်သွင်းခြင်းကို လက်ခံစဉ်းစားပေးတဲ့ အဖွဲ့ အစည်းမျိုး၊ ငြိမ်းချမ်းရေးကို အမှန်တကယ်လိုလား တဲ့ မြန်မာပြည်သူတွေအတွက် လုံးဝစိတ်မပူ၊ မစာနာတတ်တဲ့ အဖွဲ့အစည်းမျိုးကိုလည်း ဩချ လောက်တဲ့အဖွဲ့လိုပဲ ဆိုရမှာပါပဲ။ ချီးမြှင့်ထိုက် သူကို ချီးမြှောက်ခြင်းဟာ မင်္ဂလာတစ်ပါးတော့ဖြစ်ပါ တယ်။ ဒါပေမဲ့ ချီးမြှောက်သူမှာ ချီးမြှောက်နိုင်တဲ့ အရည်အချင်းနဲ့ တွေးခေါ်ဆင်ခြင်တုံတရားမရှိရင် တော့ ချီးမြှင့်ခံရသူရော၊ ချီးမြှင့်ခံရသူနဲ့ ဆက်နွယ် ပတ်သက်နေတဲ့ အသိုင်းအဝိုင်းမှာပါ ဒုက္ခလှလှကြီး တွေ့ရတတ်တယ်ဆိုတာ သမိုင်းစဉ်အရရော လက်တွေ့မှာပါ အတွေ့အကြုံတွေ ရှိပြီးလောက်ပြီ ထင်ပါတယ်။

လေးနက်ပါတယ်။ ၁၉၀၁ ခုနှစ်မှစပြီး မြန်မာနိုင်ငံက ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် အပါအဝင် အမျိုးသမီးတွေ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်တွေ၊ အဖွဲ့အစည်းတွေများစွာ ချီးမြှင့်ခံခဲ့ရ ပြီးလည်းဖြစ်ပါတယ်။

### ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် စဉ်ဆက်မပြတ်စတေးခံသူတွေနဲ့သာ ထိုက်တန်သောဆု

ဒီနေရာမှာ နိဘယ်ဆုတွေရဲ့ သမိုင်းဖြစ်တည်ရာ ဆိုဒင်နိုင်ငံသားဖြစ်တဲ့ ပေါက်ကွဲနိုင်တဲ့ ဒိုင်းနိုက် ယမ်းဘီလူးကို တီထွင်နိုင်ခဲ့သူ အယ်လ်ဖရက် နိဘယ်ကိုတော့ မမေ့သင့်ပါဘူး။ အကြောင်းက မစ္စတာနိဘယ်ဟာ သူ့ရဲ့ မူလရည်မှန်းချက်ဖြစ်တဲ့ ကမ္ဘာကြီးနဲ့လူသားတွေ ငြိမ်းချမ်းသာယာပြောရေး ကနေ သွေဖည်သွားခဲ့တဲ့အတွက် သူ့ကိုယ်သူ အပြစ်ရှိသူတစ်ယောက်အဖြစ်ခံယူပြီး ဖြေဆည် တဲ့အနေနဲ့ သူ့ရဲ့ သေတမ်းစာအရ သာမန်လူတွေ ထားနိုင်ခဲ့တဲ့ စိတ်သဘောထားမြင့်မြတ်ရက်ရောမှု နဲ့ ဒီလိုနိဘယ်ဆုတွေကို နောင်လာ နောက်သား တွေအတွက် ထူထောင်နိုင်ခဲ့လို့ပါပဲ။

အထူးသဖြင့် နိဘယ်ငြိမ်းချမ်းရေးဆုဆိုတာ ကမ္ဘာပေါ်မှာ ဩဇာတိက္ကမအကြီးဆုံး ဆုကြီးတစ်ခု ဖြစ်ပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် စတေးခံသူတွေနဲ့သာ ထိုက်တန်ပါတယ်။ ဒီလိုခံယူချက်မျိုးထားနိုင်မှသာ နိဘယ်ဆုတွေရဲ့ဖခင် အယ်လ်ဖရက်ကိုရော မငြိမ်း ချမ်းသေးတဲ့ ဒေသတွေက ငြိမ်းချမ်းရေးအရသာကို ပြည့်ပြည့်ဝဝ မခံစားရသေးတဲ့ လူသားတွေအတွက် ပါ ကျေးဇူးဆပ်ရာရောက်မှာဖြစ်ပါတယ်။

နိုင်ငံရေးပယောဂတွေယှက်နေတဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးဆု သို့မဟုတ် နိဘယ်ဆုရဲ့ ကောင်းမြတ်ခြင်းတွေ ဟာ ပယောဂတချို့ကြောင့် အငြင်းပွားစရာ၊ ဝေဖန်စရာတွေ ရှိလာနေတာကိုလည်း နောက်ပိုင်း မှာ တွေ့လာနေရပါတယ်။ ရသင့်ရထိုက်သူ မရတာ၊ မရသင့်သူတွေရသွားတာ၊ အကြမ်းမဖက် လှုပ်ရှား မှုကို ဦးတည်ပေးမယ့် အကြမ်းဖက်မှုနဲ့ငြိမ်းချမ်းရေး ရောယှက်ပြီး အကြမ်းဖက်မှုကို အားပေးသလို ဖြစ်လာနေတာတွေဟာ နိဘယ်ငြိမ်းချမ်းရေးဆုကြီး ကို အလွန်အရပ်ဆိုး အကျဉ်းတန်စေပါတယ်။ ပေးခဲ့တဲ့ နိဘယ်ငြိမ်းချမ်းရေးဆုတချို့ဟာဆိုရင် နိုင်ငံရေးအရ လှုံ့ဆော်မှုတွေနဲ့ ပါဝင်ပတ်သက်နေပါ တယ်။ လတ်တလော နိုင်ငံရေးလိုလားချက် သို့မဟုတ် အနာဂတ်အတွက် နိုင်ငံရေးပုံဖော်လိုမှု တစ်ခုခုအတွက် ကြိုတင်မြော်တွေး ရည်ရွယ်ပြီး ပေးအပ်တာတွေလည်း တွေ့နေရပါတယ်။

ဆုချီးမြှင့်ရေးဘုတ်အဖွဲ့ဝင်တွေရဲ့ သမာသမတ် ကျမှုဟာ မေးခွန်းထုတ်စရာ ဖြစ်နေကြောင်း၊ သူတို့ ရဲ့အမြင်တွေကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် တင်ပြခွင့်မရ တဲ့ အခြေအနေတချို့ကို ဘုတ်အဖွဲ့ဝင်တွေ ကိုယ်တိုင် ပြန်လည်ပြောပြချက်တွေလည်း ရှိပါ တယ်။ အထူးသဖြင့် သူတို့လွှမ်းမိုးလိုတဲ့ နိုင်ငံ

### မိုးမြင့်

တစ်နိုင်ငံ၊ အစိုးရတစ်ရပ်မှာ သူတို့ဩဇာခံယူပြီး ထင်ရှားကျော်ကြားတဲ့ အတိုက်အခံခေါင်းဆောင် တွေကို ငြိမ်းချမ်းရေး၊ လူ့အခွင့်အရေးခေါင်းစဉ် တပ်ပြီး ဆုပေးအပ်လေ့ရှိပါတယ်။ ဒါကြောင့် အချို့ သော နိဘယ်ငြိမ်းချမ်းရေးဆုပေးအပ်ခြင်းတွေဟာ ရိုးသားခြင်းရှိ၊ မရှိ၊ ထိုက်တန်ခြင်းရှိ၊ မရှိအပေါ် ဆန်းစစ်သုံးသပ် ဝေဖန်မှုတွေ များသည်ထက် များလာနေပါတယ်။

ဆုပေးခံလူပုဂ္ဂိုလ်၊ နိုင်ငံ၊ အဖွဲ့အစည်း စသဖြင့် နှစ်စဉ်ရှိရာမှာ အများစုဟာ အမေရိကန်နဲ့ အနောက်အုပ်စုယမ်းသူ၊ ဩဇာခံသူ၊ လစ်ဘရယ် ဆန်သူ ဆိုရှယ်ဒီမိုကရက် စသဖြင့် တွေ့ရသလို ယခင်ဆိုဗီယက်နဲ့ အရှေ့အုပ်စုဆန်ကျင်သူ၊ ယခု ရုရှားဆန်ကျင်သူ၊ တရုတ်ဆန်ကျင်သူ တစ်နည်း အားဖြင့် ဘယ်လိုလူပုဂ္ဂိုလ်၊ ဘယ်လိုအဖွဲ့အစည်း နိုင်ငံပင်ဖြစ်ပါစေ၊ အမေရိကန်ကိုလိုလားသူဖြစ်ရင် ဒါမှမဟုတ် ရုရှား၊ တရုတ်နဲ့ အခြား အမေရိကန် ဆန်ကျင်တဲ့ ဘယ်နိုင်ငံကပဲဖြစ်ဖြစ် အဲဒီနိုင်ငံ အစိုးရကိုဆန့်ကျင်သူ အတိုက်အခံ လူပုဂ္ဂိုလ်အဖွဲ့ အစည်းဟာ နိဘယ်ဆုတံဆိပ်ကပ် ချီးမြှင့်ခံထိုက် သူဖြစ်သွားတတ်တာကိုလေ့လာအကဲခတ်မိပါတယ်။

ယမန်နှစ်ပေးပြီးတဲ့ နှစ်ကာလတွေအထိ သတိ ထားမိသလောက် ရုရှား၊ တရုတ် စတဲ့ အမေရိကန်နဲ့ သဟဇာတဖြစ်တဲ့ ဘယ်နိုင်ငံ ဘယ်ပုဂ္ဂိုလ်ကမှ နိဘယ်ငြိမ်းချမ်းရေးဆုရခဲ့တာ မတွေ့ဖူးသေးပါဘူး။ ကျူးဘားဒုံးပျံအရေးအခင်းကြောင့် ဆိုဗီယက်နဲ့ အမေရိကန် တတိယကမ္ဘာစစ်ဖြစ်အံ့ဆဲဆဲ လက်မတင်လေး နိုင်ငံကြီးနှစ်နိုင်ငံအကြား ညှိနှိုင်း ပေးပြီး စစ်ကြီးကို ရှောင်လွှဲပေးခဲ့တဲ့ မြန်မာနိုင်ငံ သား ဦးသန့်တောင် နိဘယ်ဆု မရခဲ့ပါဘူး။ အကြမ်းမဖက် ဆန္ဒပြတဲ့နည်းနဲ့ ဗြိတိသျှကို ဆန့်ကျင်သူ အိန္ဒိယလွတ်လပ်ရေးခေါင်းဆောင် ကြီး မဟတ္တမဂန္ဒီဆိုရင်လည်း နိဘယ်ဆုနဲ့ မနီးစပ် ခဲ့ပေမယ့် တရုတ်နိုင်ငံကို ဆန့်ကျင်တဲ့ တိဗက် ခေါင်းဆောင် ဒလိုင်လားမားကျပြန်တော့ ငြိမ်းချမ်း ရေးဆုကြီးနဲ့ ထိုက်တန်သွားပြန်ပါတယ်။

၁၉၉၀ ပြည့်နှစ်က ဆိုဗီယက်မှာ ခေါင်းဆောင် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးသမား မိခေးလ်ဂေါ်ဘာချော့ကို နိဘယ်ဆုပေးလိုက်တဲ့အခါ နောက်ဆက်တွဲ ဆိုဗီယက်နိုင်ငံကြီးဟာ ၁၅ နိုင်ငံအဖြစ် အစိတ်စိတ် အမြွှာမြွှာ ပြိုကွဲသွားခဲ့ရပြီး ကမ္ဘာမှာ အမေရိကန် တစ်ဦးတည်း ခေါင်းဆောင်ဖြစ်လာခဲ့တာလည်း သာဓကတစ်ခုပါပဲ။ ယခုတော့ ဆိုဗီယက်နိုင်ငံ ဟောင်း ခွဲထွက် ယူကရိန်းကစပြီး ကမ္ဘာ့စစ်မီး ထတောက်တော့မလားမသိ။ ထိုနည်းတူ ငြိမ်းချမ်း ရေးဆုတွေပေးပြီးမှ မငြိမ်းချမ်းသေးတဲ့ ယနေ့ကမ္ဘာ ဖြစ်စဉ်တွေလည်း အများအပြားရှိပါတယ်။

၁၉၉၄ ခုနှစ်မှာ နိဘယ်ဆုတွေရခဲ့တဲ့ အစွဲရေး- ပါလက်စတိုင်း ခေါင်းဆောင်တွေကြောင့် ယနေ့ အရှေ့အလယ်ပိုင်း ပဋိပက္ခချုပ်ငြိမ်းသွားပြီလား၊ စစ်ပွဲတွေရပ်သွားပြီလား၊ စဉ်းစားစရာပါ။ အာဖဂန် နစ္စတန်မှာ တာလီဘန်ကိုဆန့်ကျင်ပြီး မာလာလာ ကို နိဘယ်ဆုပေးခဲ့ပေမယ့် လက်ရှိ အာဖဂန်မှာ ငြိမ်းချမ်းရေးမရသေးပါ။ တာလီဘန်တွေ အာဏာ ပြန်ရတာပဲ အဖတ်တင်ကျန်ရစ်ခဲ့တာ တွေ့ရပါမယ်။ မှတ်မှတ်ရရ အသိအမှတ်ပြုစရာဆိုလို့အာဖရိက မှာ အသားအရောင်ခွဲခြားမှု ချုပ်ငြိမ်းအောင် စွမ်းဆောင်နိုင်ခဲ့တဲ့ ဘုန်းတော်ကြီး ဒက်စ်မွန်တူးတူး တို့၊ တောင်အာဖရိကမှာပဲ သွေးချောင်းစီးစစ်ပွဲကြီး မဖြစ်အောင် ရပ်တန့်နိုင်ခဲ့တဲ့ ၂၇ နှစ် ထောင်နန်းစံ နယ်လ်ဆင်မင်ဒဲလားနဲ့ သမ္မတ အင်္ဂလိပ်လူမျိုး ဖရက်ဒရစ်ဝီလျဒီကလပ်တို့လို ခေါင်းဆောင်မျိုးတွေ ကို ချီးမြှင့်တာကတော့ သဘာဝလည်းကျ၊ ချီးကျူးဂုဏ်ယူစရာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။

စာမျက်နှာ ၁၇ သို့ +

## ၁၉၉၀ ပြည့်နှစ်က ဆိုဗီယက်မှာ ခေါင်းဆောင်ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး သမား မိခေးလ်ဂေါ်ဘာချော့ကို နိဘယ်ဆုပေးလိုက်တဲ့အခါ နောက်ဆက်တွဲ ဆိုဗီယက်နိုင်ငံကြီးဟာ ၁၅ နိုင်ငံအဖြစ် အစိတ်စိတ်အမြွှာမြွှာ ပြိုကွဲသွားခဲ့ရပြီး ကမ္ဘာမှာ အမေရိကန်တစ်ဦးတည်း ခေါင်းဆောင်ဖြစ်လာခဲ့တာလည်း သာဓကတစ်ခုပါပဲ။ ယခုတော့ ဆိုဗီယက်နိုင်ငံဟောင်း ခွဲထွက် ယူကရိန်း ကစပြီး ကမ္ဘာ့စစ်မီးထတောက်တော့မလားမသိ။ ထိုနည်းတူ ငြိမ်းချမ်းရေးဆု တွေပေးပြီးမှ မငြိမ်းချမ်းသေးတဲ့ ယနေ့ကမ္ဘာဖြစ်စဉ်တွေလည်း အများ အပြားရှိပါတယ်

မယ်ဆိုလေတော့....။ အရူးဘုံမြောက်၊ မျောက်အုန်းသီးရသလိုဖြစ်မယ် အခုလို နိုင်ငံတကာက ခပ်ကြောင်ကြောင် နိုင်ငံရေးသမားတွေက သူတို့နိုင်ငံရေးမှာ နာမည် ရဖို့၊ ပါလီမန်မှာ အမတ်နေရာတိုးရဖို့ နိုင်ငံရေး တိုက်ကွက်ဖော်တာက အရေးကြီးဘူး။ ကျွန်တော် တို့နိုင်ငံက အကြမ်းဖက်သမားတွေအတွက်တော့ အရူးဘုံမြောက်၊ မျောက်အုန်းသီးရသလိုဖြစ်ပြီး တိုင်းရင်းသားပြည်သူအားလုံး ဒုက္ခတွင်းထဲက မထွက်နိုင်ဖြစ်ကြမှာကိုလည်း အစိုးရရိပ်ကြီး စိုးရိမ် မိပါတယ်။ အားလုံးသိတဲ့အတိုင်း ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံဟာ ငြိမ်းချမ်းရေးနဲ့တည်ငြိမ်ရေးကို ပြည်တွင်း ပြည်ပ ဖိအားအနှောင့်အယှက်များစွာကြားက ကြိုးစားပမ်းစားဆောင်ရွက်နေရတဲ့နိုင်ငံပါ။

ငြိမ်းချမ်းရေး၊ တည်ငြိမ်ရေး၊ အေးချမ်းရေး၊ တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးရေး ဘယ်သူတွေ ဦးဆောင်လုပ်နေ သလဲ၊ အဖျက်သမားတွေကြောင့် ဘယ်သူတွေ ဒုက္ခရောက်နေကြသလဲ၊ ထမင်းစားသူတိုင်း သိပါ

အဖိုးတန်ဂုဏ်ဒြပ်တွေနဲ့ အနှစ်သာရရှိသောဆုများဖြစ် အားလုံးက နိဘယ်ဆုဆိုရင် ငြိမ်းချမ်းရေးနဲ့ ယှဉ်တွဲပြီးမြင်ကြပါတယ်။ နိဘယ်ငြိမ်းချမ်းရေးဆု သည်ပင်လျှင် နိဘယ်ဆု ငါးဆုအနက် တစ်ခုပါ။ ကျန်တဲ့ဆုတွေက ဓာတုဗေဒ၊ ရူပဗေဒ၊ ဆေးပညာ သို့ ဇီဝကမ္မဗေဒ၊ စာပေဆုများဖြစ်ပါတယ်။ ကမ္ဘာ ကြီးနဲ့ ကမ္ဘာ့လူသားတွေအကျိုးအတွက် ဆောင်ကြဉ်းပေးနိုင်တဲ့ အဖိုးတန်ဂုဏ်ဒြပ်တွေနဲ့ ပြည့်နေတဲ့ အနှစ်သာရရှိတဲ့ ကမ္ဘာ့ဆုတွေပါ။ ငြိမ်းချမ်းရေးဆုရဲ့သဘောက ကမ္ဘာကြီးမှာ ငြိမ်းချမ်းရေးကို မြှင့်တင်ဖော်ဆောင်နိုင်သူ၊ လက်နက်ကိုင်တိုက်ပွဲတွေနဲ့ လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ အစည်းတွေ လျော့နည်းပျောက်ချုပ်ငြိမ်းရေး၊ ထိပ်တိုက်ရင်ဆိုင်တွေ ဆုံမှုတွေကို လျော့ကျစေပြီး ပဋိပက္ခမဖြစ်အောင် စတဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးကိစ္စတွေ မှာ စွမ်းစွမ်းတစ် ပါဝင်ဆောင်ရွက်သူတွေအတွက် ချီးမြှင့်ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ အဓိပ္ပာယ်က အင်မတန်



စာမျက်နှာ ၁၆ မှ

ဝေဖန်စရာတွေကတော့အများကြီးပါပဲ။ ဒီအထဲမှာ အမေရိကန်သမ္မတ ဂျင်မီကာတာ၊ အိုဘားမား၊ တရုတ်အတိုက်အခံ လူ့စောင့်ဘို၊ အဖွဲ့အစည်း အနေနဲ့ဆိုရင် EU စသည်ဖြင့် အငြင်းပွားစရာတွေများစွာရှိပါတယ်။ အိုဘားမားဆိုရင် ဆုကိုလက်ခံလိုက်ရပေမယ့် ဘာကြောင့်ရတာဆိုတာကိုတော့ သူ့ကိုယ်တိုင်တောင် နားမလည်ကြောင်း ဝန်ခံပြောကြားဖူးပါတယ်။ ၂၀၂၁ ခုနှစ်မှာပဲ ဆုပေးခဲ့တာကြည့်ပါ။ ဖိလစ်ပိုင်သမ္မတ ဒူတာတေးရဲ့လုပ်ရပ်ကို ဆန့်ကျင်တဲ့ သတင်းသမား မာရီယာရီဆာ၊ ရုရှား အတိုက်အခံသတင်းနဲ့ နိုင်ငံရေးသမား ဒီမီထရီမူရာတော့ပဲ စသည်ဖြင့် ပုဂ္ဂိုလ်မျိုးတွေ၊ ဒီဆုရှင်တွေကြောင့် ကမ္ဘာမှာငြိမ်းချမ်းရေးရပြီး စစ်ပွဲတွေ လျော့သွားပြီလား။ အာမမခံနိုင်ပါဘူး။

သူခိုးစားရိုးကမ်းသလိုဖြစ်စေမယ့် မြောက်ပင်သွေးထိုးမှု

အမှန်စဉ်းစားရမှာက နိုဘယ်ဆုကော်မတီ အနေနဲ့ ကိုယ်ပေးလိုက်တဲ့ဆုကြောင့် သူများ တိုင်းပြည်နဲ့ လူမှုအသိုက်အဝန်းပျက်စီးသွားမယ်ဆိုရင် ဒီအပေါ်မှာ တာဝန်ယူ၊ တာဝန်ခံရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ တိုင်းပျက်ပြည်ပျက်တွေကို မထိုက်တန်တဲ့ မတန်မရာ မပေးမိဖို့လိုပါတယ်။ တိုင်းပြည်ပျက်ရုံတင်မက ကိုယ့်အမျိုးအချင်းချင်းတောင် အမှန်းတရားတွေပွားအောင်၊ မငြိမ်းချမ်းအောင် လုပ်နေသူတွေ၊ သတ်ဖြတ်နေသူတွေကို ပေးမယ်ဆိုတာ ဘယ်လိုမှ စဉ်းစားလို့မရနိုင်ပါဘူး။ ယခု မြန်မာနိုင်ငံ လက်ရှိအနေအထားက ဒီမိုကရေစီ အရေးလည်းမဟုတ်တော့ပါဘူး။ ပြည်တွင်းပြည်ပ ပူးပေါင်းပြီး ရေရှည်ပြည်ပျက် ပျက်သုဉ်းရေး အစီအမံပေါ်မှာ လတ်တလော မဲသမာမှု အကြောင်းတရားက ထပ်ဆင့်လိုက်တဲ့ နောက်ဆက်တွဲ တိုင်းပြည်နဲ့လူမျိုး အလုံးစုံပျက်သုဉ်းရေး၊ ပြည်ပရဲ့ မြောက်ပင်သွေးထိုးမှုပုံစံအမျိုးမျိုးနဲ့ အတူ ပြည်တွင်းအဖျက်သမားတွေရဲ့ အကြမ်းဖက် အစီအစဉ်တွေပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်မျိုးစုံနဲ့ တာဝန်ရှိနေတဲ့ အဖွဲ့ကို ငြိမ်းချမ်းရေးခေါင်းစဉ်အောက်မှာ ငြိမ်းချမ်းရေးဆုပေးခြင်းဟာ သင့်ပါရဲ့လား၊ စဉ်းစားစေချင်ပါတယ်။ အမှားနဲ့ အမှန် ခွဲခြားမဆုံးဖြတ်နိုင်လောက်အောင် အမည်စာရင်းတင်သွင်းသူတွေမှာ bias (ဘက်လိုက်မှု) တွေရှိနေတာ သိသာလွန်းနေပါတယ်။ ဒီလိုအကြမ်းဖက် အစီအစဉ်တွေအပေါ်မှာ သူခိုးစားရိုးကမ်းသလို ဖြစ်စေမယ့် နိုဘယ်ဆုကော်မတီရဲ့ မြောက်ပင်သွေးထိုးမှု ဖြစ်နိုင်ခြေကို လည်း မြင်တတ်ဖို့လိုပါမယ်။

တကယ်တမ်း ပေးချင်လွန်းလို့ NUG ကို ငြိမ်းချမ်းရေးနိုဘယ်ဆုပေးမယ်ဆိုရင်လည်းပေးပါ။ NUG သူရဲ့ လက်အောက်ခံ PDF အကြမ်းဖက်အဖွဲ့နဲ့ အပေါင်းပါ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့တွေရဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးနဲ့

ဆန့်ကျင်ဘက် အဖျက်လုပ်ရပ်တွေ မြန်မာပြည်တွင်းမှာ ဘယ်လောက်လုပ်ထားပြီလဲဆိုတာတော့ သိသင့်တယ်လို့ ယူဆပါတယ်။ NUG နဲ့ ဆက်စပ် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့တွေ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ ရက်နေ့ကနေ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၂၀ ရက်နေ့အထိ ဖျက်ဆီးခဲ့တဲ့ စာသင်ကျောင်း၊ ပညာရေး အဆောက်အအုံ ၅၀၄ လုံး ရှိခဲ့ပါတယ်။ သတ်ဖြတ်ခံရတဲ့ ရဟန်း၊ သံဃာအပါး ၂၀ ကျော်နဲ့ အစိုးရဝန်ထမ်း ၉၅ ဦးရှိပြီး ဒဏ်ရာရ ၁၅၀ ကျော် ရှိပါတယ်။ တစ်နှစ်တာအတွင်း အကြမ်းဖက်မှုပေါင်း ၉၄၃၀ ကျော် ပြုလုပ်ခဲ့ပါတယ်။

သူတို့ အကြမ်းဖက်အဖျက်လုပ်ရပ်တွေ လုပ်ဖို့ စုဆောင်းထားတဲ့ လက်နက်တွေ ဖမ်းဆီးရမိမှုက ကြောက်မနန်းလိလိ ဖြစ်ပါတယ်။ လက်နက်မျိုးစုံ သိမ်းဆည်းရမိမှု ၅၆၀၀ ကျော်၊ ခဲယမ်းမျိုးစုံ ၁၆၀၀၀ ကျော်၊ လက်ပစ်ဗုံး ၁၈၉၀၊ လက်လုပ်မိုင်း/ဗုံး ၁၁၀၀၀ ကျော် ရှိပါတယ်။ ဒါတွေကိုသာ လုံခြုံရေးအဖွဲ့တွေက ဖမ်းဆီးရမိခြင်းမရှိရင် အပြစ်မဲ့ ပြည်သူတွေရဲ့ အသက်တွေ ဘယ်လောက်တောင် ဆုံးရှုံးရမလဲဆိုတာ တွက်ကြည့်နိုင်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် NUG ဟာ ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်တဲ့ အဖွဲ့လား၊ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့လားဆိုတာ အလွယ်တကူ ခွဲခြားသိမြင်နိုင်ပါတယ်။

Video clip တစ်ခုရဲ့ ပြောပြချက်

The News Atlas သတင်းဌာနရဲ့ Independent Geopolitical researcher ဖြစ်တဲ့ Brian Berletic (ဘရိုင်းယန်ဘာလက်တစ်) ရဲ့ ကိုးမိနစ်ကြာ short video လေးတစ်ခုမှာ လက်ရှိမြန်မာနိုင်ငံရေး အခြေအနေကို ထင်ဟပ်တဲ့ သူ့ရဲ့အပြုသဘော အမြင်ကို ဖော်ပြထားပါတယ်။ “လက်ရှိအကြမ်းဖက် အဖွဲ့တွေနဲ့ နိုဘယ်ငြိမ်းချမ်းရေးဆု ဆက်စပ်နေမှုကို ဘယ်လိုမှလျစ်လျူရှုလို့မရပါဘူး။ ဘာကြောင့်လဲ ဆိုတော့ မြန်မာနိုင်ငံနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံရေးအခြေအနေဟာ အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံတွေ၊ ဒေသတွင်း ကျန်အာရှနိုင်ငံတွေသာမက အမေရိကန်နိုင်ငံကြီးရဲ့ အကျိုးစီးပွားကိုပါ ခြိမ်းခြောက်နေတဲ့သဘော အနေအထားနဲ့ နိုင်ငံတွေက ပုံဖော်နေကြလို့ဖြစ်ပါတယ် ဆိုတာ အနောက်နိုင်ငံ သတင်းအရင်းအမြစ်တွေ အရ သိရတယ်” လို့ ၎င်းသူတော်သီက ဆိုပါတယ်။ အဓိကအချက်က မြန်မာနိုင်ငံမှာ ဒီမိုကရေစီ ဆုတ်ယုတ်ပျက်စီးသွားပြီး အတိုက်အခံနဲ့ ပြည်သူတွေကို ဖိနှိပ်နေတဲ့ စစ်အစိုးရအဖြစ် နိုင်ငံတကာ အလယ်မှာ အထင်မှားအမြင်မှားဖြစ်အောင် ပုံဖော်နေကြခြင်းသာဖြစ်ပါတယ်။

“အဓိကအချက်က မြန်မာနိုင်ငံဟာ ဒေသတွင်းမှာ အလွန်အချက်အချာကျတဲ့ ပထဝီဝင် အနေအထားကြောင့်ဖြစ်ပါတယ်။ အမေရိကန်နဲ့ အနောက်အုပ်စုရဲ့ အန္တရာယ်မှန်းချက်က တဖြည်းဖြည်းနဲ့ အမေရိကန်ရဲ့ ပြိုင်ဘက်ဖြစ်လာတဲ့ တရုတ်နိုင်ငံကြီးကို ဝိုင်းပတ်ပိတ်ဆို့ ထိန်းချုပ်နိုင်ရေးပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ထိုရည်မှန်းချက်အောင်မြင်ဖို့ရန်

**အချုပ်အားဖြင့်တော့ မြန်မာနိုင်ငံသည်ပင် နိုဘယ်ငြိမ်းချမ်းရေးဆုနဲ့ မကင်းတဲ့ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီငြိမ်းချမ်းရေးဆုကြီးပိုင်ဆိုင်ထားတဲ့ သူတစ်ဦးရှိနေတဲ့ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံမှာ ယခုအချိန်အထိ သွေးချောင်းစီး လူသတ်ပွဲတွေနဲ့ မငြိမ်းချမ်းသေးဘဲ အပြစ်မဲ့ပြည်သူတွေ သေကျေနေရတာတွေ၊ ဒုက္ခတွေ အတောမသတ်နိုင်သေးတာ အလွန်ဝမ်းနည်းစရာကောင်းပါတယ်။ ဒီဆုကြီးကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံငြိမ်းချမ်းနေပြီလား၊ အေးချမ်းသာယာသွားပြီလား၊ လက်ရှိအခြေအနေအရရော ကျွန်တော်တို့ပြည်သူတွေဟာ ဒီနိုဘယ်ဆုကြီးနဲ့ ထိုက်တန်ပါရဲ့လား အကဲဖြတ်ဆန်းစစ်စေလိုပါတယ်**

တရုတ်ရဲ့အဓိက ဝင်ပေါက် တံခါးဖြစ်တဲ့ မြန်မာနိုင်ငံမှာ အမြဲတည်မငြိမ်ဖြစ်အောင်၊ အမေရိကန်လိုလားတဲ့ အစိုးရတစ်ရပ် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရအောင်၊ လိုချင်တာတွေမရရင် နိုင်ငံအလုံးစုံပျက်သုဉ်းပျက်စီးအောင်အထိ ပြုလုပ်သွားဖို့အစီအစဉ်ရှိပြီး လက်ရှိလည်း လုပ်ဆောင်နေတဲ့အဖျက်သဘောတွေဟာ ထင်သာမြင်သာရှိလာနေပြီ” လို့လည်း ဆိုထားပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံ ပျက်စီးရေးအစီအမံဟာ ဒေသတွင်း ပြိုကွဲပျက်စီးဖို့အထိ ရည်မှန်းထားတဲ့ အမေရိကန်နဲ့ OIC ၊ ဂျော့ဆိုးရော့စ်တို့ရဲ့ စီမံကိန်းများစွာရဲ့ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီအချက်ကို ထိုင်းနိုင်ငံ ဘန်ကောက်ရှိ အမေရိကန်သံရုံး၊ ဟင်းနရစ်ဘောက် ဖောင်ဒေးရှင်းတို့ရဲ့ လှူဒါန်းမှုတွေက သက်သေခံနေပါတယ်။ သူတို့ဟာ ဂျာမနီရှိ Green party နဲ့လည်း ချိတ်ဆက်မှုရှိပြီး နိုင်ငံအချို့မှာ အစိုးရဆန့်ကျင်တဲ့ အဖွဲ့အစည်းတွေထံ ရန်ပုံငွေထောက်ပံ့မှုတွေပေးပြီး မတည်မငြိမ်ဖြစ်အောင်လုပ်နေတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ထိုင်းနိုင်ငံမှာ ဘုရင်စနစ်နဲ့ အစိုးရကိုဆန့်ကျင်တဲ့အုပ်စုတွေရဲ့ ဆူပူဆန္ဒပြမှုတွေအတွက် ရန်ပုံငွေထောက်ပံ့မှုပြုပြီး စွက်ဖက်ခဲ့တာဟာ ဒီအဖွဲ့အစည်းတွေရဲ့ လက်ချက်ပဲ ဖြစ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံအပါအဝင် ဒေသတစ်ခုလုံး မတည်မငြိမ်ဖြစ်ခြင်းနဲ့ ဒီလိုဆက်စပ်မှု အကြား ခိုင်မာတဲ့သက်သေတွေအဖြစ် မြင်လို့ရပါတယ်။

အရှေ့တောင်အာရှမှာ အကောင်းဆုံးနမူနာအဖြစ် မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ဖြစ်အင်ကို အလွယ်တကူ မြင်နိုင်ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံ ဘယ်လောက်တောင် အဖျက်ဆီးခံနေရပါသလဲ။ ဒါပေမဲ့ အမေရိကန်အနေနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံကိုလည်း လစ်ပျားမှာလုပ်ခဲ့သလိုပဲ Failed state ပုံစံမျိုး မြန်မာနိုင်ငံကြီး အလုံးစုံပျက်သုဉ်းဖို့ နည်းလမ်းကို ရှာဖွေနေဆဲ ဖြစ်မယ်လို့ယုံကြည်ရပါတယ်။ မြန်မာကို လစ်ပျားလိုဖြစ်သွားစေလိုတဲ့သဘောပါပဲ။ ဖျက်ဆီးရေး

နည်းလမ်းပေါင်းများစွာထဲက တစ်ခုကတော့ နိုဘယ်ငြိမ်းချမ်းရေးဆုကို အသုံးချဖို့ တွေ့လာနေရပါပြီ။ သူတော်သီ ဘရိုင်းယန်ရဲ့ ပြောစကားတွေမှာ NUG ရဲ့ လက်အောက်ခံ PDF ကို အကြမ်းဖက်အဖွဲ့လို သုံးနှုန်းသွားတာ သတိထားမိပြီး ၎င်းအဖွဲ့ရဲ့ လှုပ်ရှားမှုအားလုံးကိုလည်း အကြမ်းဖက်မှုတွေသာ ဖြစ်တယ်လို့လည်း ပြောဆိုသွားခဲ့ပါတယ်။

တကယ်တော့ အခုလို အကြမ်းဖက်အဖွဲ့တစ်ခုကို နိုဘယ်ငြိမ်းချမ်းရေးဆုပေးဖို့ အဆိုတင်သွင်းတာဟာ မြန်မာနိုင်ငံကို ထပ်မံကျွန်ပြုလိုတဲ့ ရည်ရွယ်ချက်ပါပဲ။ မြန်မာအစိုးရပြုတ်ကျပြီး တစ်နိုင်ငံတည်းမှာ နိုင်ငံသားအချင်းချင်း တစ်ဦးနဲ့တစ်ဦး အမှန်းအာယာတတွေ ပွားလာအောင်၊ တစ်ဖွဲ့နဲ့တစ်ဖွဲ့ သတ်ဖြတ်ကြ၊ တိုက်ခိုက်ကြနဲ့ အလုံးစုံပျက်စီးဖို့ အမေရိကန်ရဲ့ တိုက်ရိုက်ညွှန်ကြားချက်နဲ့ ကျောထောက်နောက်ခံပြု အတူအယောင်ဆုတစ်ခုသာလျှင် ဖြစ်ပါလိမ့်မယ်။ ဒီဒီဒီယိုလေးက မြန်မာပြည်သူတွေအနေနဲ့ စည်းလုံးကြဖို့၊ နွေးနွေးထွေးထွေးနဲ့ ငြိမ်းချမ်းကြဖို့၊ အမေရိကန်နဲ့ အနောက်အုပ်စုနိုင်ငံတွေ၊ အဖွဲ့အစည်းတွေ၊ ပြည်ပမီဒီယာနဲ့ အနောက်အုပ်စုအထောက်အပံ့မဏ္ဍိမကဲ့သို့ ပြည်တွင်းမီဒီယာတွေရဲ့ သပ်လျှို့သွေးခွဲမှုတွေကို သတိပေးစကား ပြောကြားသွားခဲ့တာကိုလည်း သတိထားမိပါတယ်။

အချုပ်အားဖြင့်တော့ မြန်မာနိုင်ငံသည်ပင် နိုဘယ်ငြိမ်းချမ်းရေးဆုနဲ့မကင်းတဲ့ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီငြိမ်းချမ်းရေးဆုကြီးပိုင်ဆိုင်ထားတဲ့ သူတစ်ဦးရှိနေတဲ့ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံမှာ အခုအချိန်အထိ သွေးချောင်းစီးလူသတ်ပွဲတွေနဲ့ မငြိမ်းချမ်းသေးဘဲ အပြစ်မဲ့ပြည်သူတွေ သေကျေနေရတာတွေ၊ ဒုက္ခတွေ အတောမသတ်နိုင်သေးတာ အလွန်ဝမ်းနည်းစရာကောင်းပါတယ်။ ဒီဆုကြီးကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံငြိမ်းချမ်းနေပြီလား၊ အေးချမ်းသာယာသွားပြီလား၊ လက်ရှိအခြေအနေအရရော ကျွန်တော်တို့ပြည်သူတွေဟာ ဒီနိုဘယ်ဆုကြီးနဲ့ ထိုက်တန်ပါရဲ့လား အကဲဖြတ်ဆန်းစစ်စေလိုပါတယ်။

အခုတော့ ငြိမ်းချမ်းရေးဆုကြီးနဲ့ ဘာမှမဆိုင်သလို မြန်မာပြည်သူ တိုင်းရင်းသားတွေဟာ ငြိမ်းချမ်းမှုနဲ့ အလှမ်းဝေးနေဆဲဖြစ်တယ်လို့ ခံစားမိပါတယ်။ နိုဘယ်ဆုကော်မတီအနေနဲ့လည်း ကမ္ဘာ့ဂုဏ်သိက္ခာရှိ ဂုဏ်ဆောင်ကော်မတီတစ်ရပ် ဖြစ်ဖို့ ကိုယ့်အဖွဲ့တန်ဖိုး ကိုယ်သိပြီး မြန်မာနိုင်ငံနဲ့ ပြည်သူတွေရဲ့ ဘဝတွေကို ထပ်ပြီးမဖျက်ဆီးမိစေဖို့ တိုက်တွန်းလိုပါတယ်။

ဘယ်သူ့ဩဇာမှမခံတဲ့ တရားမျှတတဲ့ မစ္စတာ နိုဘယ်ရဲ့ မူလရည်မှန်းချက်တွေကို ဖြည့်ဆည်းပေးမယ့် အဖွဲ့တစ်ခုအဖြစ် ရပ်တည်နေရပါမယ်။ ကိုယ့်အဖွဲ့ကိုယ် လေးစားတန်ဖိုးထားမှလည်း အများရဲ့ယုံကြည်လေးစားခြင်းကို ရရှိနိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။ လက်ရှိမှာတော့ နိုဘယ်ငြိမ်းချမ်းရေးဆိုတာ စကားလုံးအရာအားဖြင့်တော့ လှပါရဲ့။ ဒါပေမဲ့ ဘာဝိသေသလက္ခဏာမှမရှိတဲ့ အရာတစ်ခုလို ခံစားမိကြောင်း ..... ။ ။

**မြန်မာနိုင်ငံပျက်စီးရေးအစီအမံဟာ ဒေသတွင်းပြိုကွဲပျက်စီးဖို့အထိ ရည်မှန်းထားတဲ့ အမေရိကန်နဲ့ OIC ဂျော့ဆိုးရော့စ်တို့ရဲ့ စီမံကိန်းများစွာရဲ့ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီအချက်ကို ထိုင်းနိုင်ငံ ဘန်ကောက်ရှိ အမေရိကန်သံရုံး၊ ဟင်းနရစ်ဘောက် ဖောင်ဒေးရှင်းတို့ရဲ့ လှူဒါန်းမှုတွေက သက်သေခံနေပါတယ်။ သူတို့ဟာ ဂျာမနီရှိ Green party နဲ့လည်း ချိတ်ဆက်မှုရှိပြီး နိုင်ငံအချို့မှာ အစိုးရဆန့်ကျင်တဲ့အဖွဲ့အစည်းတွေထံ ရန်ပုံငွေ ထောက်ပံ့မှုတွေပေးပြီး မတည်မငြိမ်ဖြစ်အောင်လုပ်နေတာဖြစ်ပါတယ်။ ထိုင်းနိုင်ငံမှာ ဘုရင်စနစ်နဲ့ အစိုးရကို ဆန့်ကျင်တဲ့အုပ်စုတွေရဲ့ ဆူပူဆန္ဒပြမှုတွေအတွက် ရန်ပုံငွေထောက်ပံ့မှုပြုပြီး စွက်ဖက်ခဲ့တာဟာ ဒီအဖွဲ့အစည်းတွေရဲ့ လက်ချက်ပဲဖြစ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံအပါအဝင် ဒေသတစ်ခုလုံး မတည်မငြိမ်ဖြစ်ခြင်းနဲ့ ဒီလိုဆက်စပ်မှုအကြား ခိုင်မာတဲ့သက်သေတွေအဖြစ် မြင်လို့ရပါတယ်**

# ကျွန်တော်လွမ်းမိသော ငြိမ်းချမ်းရေးပုံရိပ်များ (ကယားပြည်နယ်)

မြင့်စိုး(နတလ)

ကလလတအဖွဲ့နှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး နောင်တော်ကြီး ကိုဇော်သက်နိုင် စစ်တက္ကသိုလ်အမှတ်စဉ် (၂၁) ကျောင်း ဆင်း၊ ကျွန်တော်တို့ထက် တစ်နှစ်စော သည်။ ကျောင်းတန်းက ကြည့်မရခဲ့သော စီနီယာတွေထဲမှာ သူလည်းပါ၏။ လက်အပြည့် မလွဲသော၊ ဟိုငေး သည်ငေးနှင့် လမ်းလျှောက်မိသော ပထမနှစ် ဗိုလ်လောင်းများကို စိန်နားပန် ချိုကွယ်မှစောင့်ဖမ်း၍ အပြစ်ပေးတတ် သူ။ ဗိုလ်လောင်းဘဝတုန်းက ညီငယ် တွေကို စည်းကမ်းစနစ်အတိုင်းနေစေလို ၍ အပြစ်ပေးတတ်သော နောင်တော်ကြီး။ သူကွယ်လွန်ခဲ့တာ အတော်ပင်ကြာ သွားပါပေကာလား။ ယခင်ကသူသည် တပ်မတော် ထောက်လှမ်းရေးတပ်ဖွဲ့ဝင် တစ်ဦး။ ထိုမှနတလသို့ ရောက်လာသည်။ ကျွန်တော်တို့နှင့် ပြန်၍ ရေစက်ဆုံသည်။ ယခင် ထောက်လှမ်းရေးတာဝန်များ ထမ်းဆောင်ခဲ့စဉ်က ကယားပြည်နယ် အတွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ပုံများကို သူ့ထံမှ ပြန်ကြား ရသည်။

ကယားပြည်နယ်အတွင်း ကရင်နီ လူမျိုးပေါင်းစုံ ပြည်သူ့လွတ်မြောက်ရေး တပ်ဦး (ကလလတ)သည် တရားဥပဒေ ဘောင်အတွင်းသို့ ဒုတိယမြောက် ဝင်ရောက်လာသော အဖွဲ့ဖြစ်၏။ ၁၉၉၄ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၉ ရက်နေ့တွင် တပ်မတော်က တာဝန်ရှိသူများနှင့် ကလလတအဖွဲ့တို့ မယ်စွဲတွင် စတင် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရန် ညှိနှိုင်းသဘော တူညီခဲ့ကြသည်။ နှစ်ဖက်မြေပြင်တပ် များက မယ်စွဲသို့ချီတက်ခဲ့ကြသည်။ တပ်မတော်မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ လွိုင်ကော်မြို့ ကက်ဆိုလိမ်ဂိုဏ်းအုပ် ဆရာတော် ဆိုတေးရီဖားမို ပါဝင်သည့် ငြိမ်းချမ်းရေးအကျိုးဆောင်များ လိုက်ပါ လာသည့် ရဟတ်ယာဉ်ကို စောင့်ဆိုင်းခဲ့ ကြသည်။ တစ်ဖွဲ့နှင့်တစ်ဖွဲ့၊ တစ်ဖက်နှင့် တစ်ဖက်ယုံကြည်ရန် ခက်ခဲသဖြင့် အေးအေးလူလူ စောင့်ခြင်းမျိုးတော့ မဟုတ်ကြ။ သေနတ်တစ်ကမ်းအကွာတွင်



ဒီးမော့ဆိုမြို့နယ် လိုဘာခိုကျေးရွာအုပ်စု လိုဘာခို-ခူးပရား ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်း ၇/၀ မိုင် ဖောက်လုပ်ထားမှုကို တွေ့ရစဉ်။

မောင်းခလုတ်များပေါ် လက်ညှိုးတင် လျက် အသင့်အနေအထားဖြင့် စောင့်နေ ကြခြင်းပင်။ ရဟတ်ယာဉ်ကလည်း မယ်စွဲအပေါ်သို့ ရောက်ချိန်မှာ ထိုးမဆင်း ရဲသေးဘဲ အောက်မှာမြင်နေရသည့် စိမ်းစိမ်းညိုညို ယူနီဖောင်းဝတ် လူအုပ် ကြီးကို အကဲခတ်ရသေးသည်။ ကလလတတွေပဲလား၊ ငါတို့တပ်တွေ ရော ရောက်နေပြီလား၊ ကိုယ့်လူတွေ မရောက်သေးဘဲ ဆင်းမိကာမှ မတော် တရော်တွေ ဖြစ်သွားရင် ဒုက္ခ၊ ပိုင်းလော့ နောင်တော်ကြီးများလည်း တော်တော် ခေါင်းစားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ကိုင်း- ဖြစ်ချင်ရာဖြစ်ကွာ၊ နိုင်ငံတော် တာဝန် ပေး၊ ဆင်းရဲမည့်ကိစ္စမို့ ရဟတ်ယာဉ်ကို ဆင်းသက်လိုက်ပါတော့သည်။

ဦးထွန်းကျော်တို့ ကလလတအဖွဲ့ ပြန်ပြောသည်ကတော့ မယ်စွဲမှာ ကျွန်တော်တို့အားလုံး သံသယစိတ်တွေ နဲ့ စောင့်နေကြတာ၊ အပေါ်က ရဟတ် ယာဉ်ဆင်းလာတော့မှပဲ ဪ... သူတို့

တကယ့်စိတ်ရင်းစေတနာ အမှန်နဲ့ ငါတို့ကို လာတွေ့တာပါလားဆိုပြီး နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ငြိမ်းချမ်းရေး ကမ်းလှမ်းမှုအပေါ် ယုံကြည်မှု ပိုမိုခိုင်မာ လာကြောင်း ပြောပြခဲ့သည်။ ၁၉၄၈ ခုနှစ်တွင် ကျယ်ဖိုးကြီးစော်ဘွား စောရွှေ နှင့် ဘောလခဲနယ်ကိုယ်စားလှယ် စောဘီထူးတို့ ဦးဆောင်ဖွဲ့စည်းခဲ့သော ကရင်နီ အမျိုးသားတိုးတက်ရေးပါတီ KNPP၊ ကလလတအဖွဲ့က ၁၉၇၈ ခုနှစ် ဇွန်လ ၂၆ ရက်နေ့တွင် KNPP မှ ခွဲထွက်၍ ဗကပနှင့်ပူးပေါင်းခဲ့သည်။ ၁၉၈၉ ခုနှစ်မှာဗကပပြိုကွဲသွားသောအခါ ကယန်းပြည်သစ်ပါတီ၊ ရလလဖ (ပအိုဝ်းနီ)အဖွဲ့များနှင့် ပူးတွဲလှုပ်ရှား ခဲ့သည်။ ၁၉၉၄ ခုနှစ် မေလ ၉ ရက်နေ့တွင် ဦးထွန်းကျော် ခေါင်းဆောင် သော ကလလတအဖွဲ့ တရားဥပဒေ ဘောင်အတွင်း ဝင်ရောက်လာခဲ့သည်။

**KNG အဖွဲ့နှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး**  
KNG အဖွဲ့ (ကယန်းအမျိုးသားလိုခြုံ

ရေးတပ်) ကိုတော့ဖြင့် ကယားပြည်နယ် ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးလမ်းပြကြယ်ဟု ကျွန်တော် အမြဲတမ်းတင်စားခေါ်ဝေါ် ရေးသားဂုဏ်ပြုခဲ့သည်။ ကြည့်လေ - နယက ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ် မျိုးကြီး မောင်အေး(ငြိမ်း) အရှေ့ပိုင်း တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးတာဝန် ထမ်းဆောင်နေစဉ် ကာလကတည်းက ၁၉၉၂ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၇ ရက်နေ့၌ တရားဥပဒေဘောင်အတွင်း ဝင်ရောက် လာသော အဖွဲ့ဖြစ်သည်။ ဦးကောရယ်ဗျံ ခေါင်းဆောင်၍ မိုးပြ၊ ဖယ်ခုံဒေသတွင် လှုပ်ရှားနေရာမှ ကယန်းပြည်သစ်ပါတီ အဖွဲ့နှင့် ပူးပေါင်းသော်လည်း ဗကပနှင့် မပေါင်းလို၍ သဘောထားကွဲလွဲကာ ၁၉၉၁ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ ၉ ရက်နေ့ မိုးပြ၊ ဖယ်ခုံဒေသ ဗလဖလိုကျေးရွာ၌ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သော လူထုအစည်း

အဝေး၏ သဘောတူ ထောက်ခံချက်အရ ငြိမ်းချမ်းရေးရယူရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့ကြသည်။ ငြိမ်းချမ်းရေး အကျိုးဆောင် ဦးစံအောင် တို့က ကြိုးပမ်းအားထုတ် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။

၁၉၉၃ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ၁၇ ရက်နေ့၌ ထိုစဉ်က နယကအတွင်းရေးမှူး(၁)၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ခင်ညွန့်သည် လွိုင်ကော်မြို့တွင် ပြည်သူ့လူထုနှင့် တွေ့ဆုံ၍ ကယားပြည်နယ်အတွင်း၌ လက်နက်ကိုင် တိုက်ခိုက်လျက်ရှိသည့် အဖွဲ့အစည်းအချို့ ရှိနေသေးသဖြင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို စိတ်တိုင်းကျ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် တောတွင်းလက်နက် ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများ ဥပဒေဘောင် အတွင်း ဝင်ရောက်ရေးအတွက် နိုင်ငံတော် အစိုးရနှင့် တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းရန် ဖိတ်ခေါ်ပါ သည်ဟူ၍ လက်ကမ်းကြိုဆိုဖိတ်ခေါ် ခဲ့ပါသည်။ စာမျက်နှာ ၁၉ သို့ ✨



**ကယားပြည်နယ်သည် တစ်ချိန်က စစ်၏အနိဋ္ဌာရုံများ ပြည့်နှက်နေသော နေရာဒေသတစ်ခုဖြစ်ခဲ့သည်။ ထိုမှ ငြိမ်းချမ်းရေးကို လိုလားကြသော ပြည်နယ်သူ ပြည်နယ်သား များ၊ နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏စေတနာကို နားလည်သဘော ပေါက်လာခဲ့သော တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်း များကြောင့် နှစ်ကာလရှည်ကြာစွာ တည်ငြိမ်အေးချမ်းသော ပြည်နယ်တစ်ခု ဖြစ်လာခဲ့သည်။ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုကို အကြောင်းပြု၍ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ တိုးမြှင့် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍လည်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် စေချင်**

★ စာမျက်နှာ ၁၈ မှ ကယန်းပြည်သစ်ပါတီအဖွဲ့နှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး

ဇိန့်ကယန်းထန်(ခ) ဦးရွှေအေးသည် ၁၉၆၂ ခုနှစ်တွင် ကယန်းလူငယ် ၄၀ ခန့်ကို အစပြုစုစည်းလုပ်ရှားကာ ၁၉၆၄ ခုနှစ် ဇွန်လ ၄ ရက်နေ့၌ ကယန်းပြည်သစ်ပါတီကို ထူထောင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဗကပ၏ စည်းရုံးသိမ်းသွင်းခံရမှုကြောင့် ဗကပအလယ်ပိုင်းဗျူရိုလက်အောက်ခံတပ်ပေါင်းစုစစ်ဒေသတွင် ပါဝင်လှုပ်ရှားခဲ့သည်။ ငြိမ်းချမ်းရေးအကျိုးဆောင် ဆရာတော် ဆိုတေးရီဖားမို၏ ကူညီပေးမှုဖြင့် ကယန်းပြည်သစ်ပါတီသည် တပ်မတော်မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ၁၉၉၄ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၆ ၊ ၂၈ ရက်နေ့တို့တွင် လည်းကောင်း၊ ထိုနှစ် မေလ ၅ ရက်နေ့၊ ဇွန်လ ၂၂ ရက်နေ့တို့တွင်လည်းကောင်း တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပြီးနောက် ၁၉၉၄ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၂၆ ရက်နေ့တွင် တရားဥပဒေဘောင်အတွင်း ဝင်ရောက်ခဲ့ကြသည်။



ဒီးမော့ဆိုမြို့နယ်ရှိ ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်းပေါ်မှ တံတားတစ်စင်းကို တွေ့ရစဉ်။

**KNPP အဖွဲ့နှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး**  
၁၉၈၀ ပြည့်လွန်နှစ်များ၌ ကျွန်တော်တို့တပ်ရင်းသည် ကယားပြည်နယ်အတွင်း စစ်ဆင်ရေးဝင်ခဲ့ရသည်။ ထိုစဉ်ကာလကတည်းက KNPP အဖွဲ့အပေါ် စူးစူးစိုက်စိုက် သတိထားမိသည်မှာ ဗကပနှင့် လုံးဝမပူးပေါင်းခဲ့ကြခြင်းကိုပင်။ ၁၉၉၁ ခုနှစ်တွင် KNPP သည် ကယားပြည်နယ် ပြည်သူ့ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဟောင်း ဦးကျော်ဒင်၊ KNG ငြိမ်းချမ်းရေးအဖွဲ့မှ ဦးလှမိုးတို့ထံ ငြိမ်းချမ်းရေးဆိုင်ရာများကို စတင်မေးမြန်း လေ့လာမှုပြုခဲ့သည်။ ဆရာတော် ဆိုတေးရီဖားမိုကလည်း တိုက်တွန်းအကြံပြုခဲ့သည်။ သို့နှင့် KNPP အဖွဲ့သည် တပ်မတော်မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ၁၉၉၃ ခုနှစ်အောက်တိုဘာလတွင် စတင်တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ယင်းနောက် ၁၉၉၄ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ ၁၃ ရက်နေ့မှ မတ်လအတွင်း အကြိမ်ကြိမ်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး ၁၉၉၅ ခုနှစ် မတ်လ ၂၁ ရက်နေ့တွင် KNPP အဖွဲ့ တရားဥပဒေဘောင်အတွင်း ဝင်ရောက်လာခဲ့ကြသည်။ သို့သော် ဝင်ရောက်လာကြပြီး သုံးလခန့်အကြာ၌ သဘောထားကွဲလွဲမှုအချို့ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပြီး အဆိုက်အတန်အားဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေးရောင်ခြည် မှေးမှိန်သွားခဲ့ကြောင်းလည်း တွေ့မြင်ခဲ့ရ၏။

**အခြားသော ငြိမ်းချမ်းရေးအဖွဲ့ငယ်များ**  
ကယားပြည်နယ်ထဲတွင်တရားဥပဒေဘောင်အတွင်း ဝင်ရောက်လာကြသော ငြိမ်းချမ်းရေးအဖွဲ့ငယ်၊ အဖွဲ့ခွဲများလည်း ရှိနေပါသေးသည်။ ၎င်းတို့မှာ ဦးလီးရယ်ခေါင်းဆောင်၍ ၁၉၉၆ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ၅ ရက်နေ့တွင် ဝင်ရောက်လာသော ကရင်နီအမျိုးသား ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ

(KNDP) အဖွဲ့၊ ဦးဂိုးရီ ခေါင်းဆောင်၍ ၁၉၉၉ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၂၃ ရက်နေ့တွင် ဝင်ရောက်လာသော ကရင်နီအမျိုးသား တိုးတက်ရေးပါတီအဖွဲ့၊ ဦးရစ်ချဒ်ခေါင်းဆောင်၍ ၂၀၀၂ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလ ၁၁ ရက်နေ့တွင် ဝင်ရောက်လာကြသော ကရင်နီအမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီအဖွဲ့၊ ဦးလောရှာခေါင်းဆောင်၍ ၂၀၀၃ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလ ၁ ရက်နေ့တွင် ဝင်ရောက်လာကြသော ကရင်နီအမျိုးသားတိုးတက်ရေးပါတီ (ခွဲထွက်) အဖွဲ့တို့ဖြစ်ကြသည်။ အဖွဲ့ငယ်တော်တော်များများက KNPP မှခွဲထွက်လာကြသော အဖွဲ့များဖြစ်ကြသည်။

**နယ်စပ်ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများစတင်**  
နေရာဒေသ တည်ငြိမ်အေးချမ်းခြင်းနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ခြင်းတို့သည် တိုက်ရိုက်အချိုးကျနေပါသည်။ ၁၉၉၂ ခုနှစ်မှ ၁၉၉၆ ခုနှစ်အတွင်းမှာပင် ကယားပြည်နယ်ထဲ၌ မိုးမြဲ-လူနီ-ပီကင်းလမ်း၊ ဆီဘူး-သီကျိုလမ်း၊ ဟိုယာ-ကေကောလမ်း၊ လိုဘာခို-ခူးပရားလမ်း၊ ပီကင်း-လအိ-လတီနီ-ဆောင်းပြောင်းလမ်းများ စတင်ဖောက်လုပ်ပေးခဲ့သည်။ ဟိုယာ၊ ဒေါတမကြီး၊ မယ်စွဲ၊ ဘောလခဲ၊ ဆီဘူးနှင့် ခရက်ခုံတို့မှာ ဆေးရုံများဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့သည်။ ရှားတော၊ ရွာသစ်၊ ဟိုယာ၊ ဒေါရောခူ၊ ဒေါညေးခူနှင့် ဟိုစွဲကျေးရွာများမှာ အ-ထ-က၊ အ-လ-က ကျောင်းများ ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့သည်။ ဘောလခဲ၊ ဖရူဆို၊ မယ်စွဲ၊ ဖားဆောင်းနှင့် ရှားတောတို့တွင် ရုပ်မြင်သံကြား ထပ်ဆင့်လွှင့်စက်ရုံများ တည်ဆောက်ပေးခဲ့ကြ၏။ ဤကာလများသည် ငြိမ်းချမ်းခြင်းအစ၊ ဖွံ့ဖြိုးခြင်း

အစ ကာလများပါပေ။ ဤအချိန် ဤကာလမှစတင်၍ ယနေ့အချိန်အထိ ဘဏ္ဍာနှစ်အလိုက် ခွင့်ပြုဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သော လမ်း၊ တံတားလုပ်ငန်း ၁၂၈ ခုအတွက် ခွင့်ပြုငွေကျပ် ၂၅၅၆၃ ဒသမ ၄၀ သန်း၊ ရေရှိရေးလုပ်ငန်း ၆၂ ခုအတွက် ခွင့်ပြုငွေကျပ် ၂၆၅၅၉ ဒသမ ၅၆၇ သန်း၊ တန်ဖိုးနည်းအိမ်ရာ ၁၃၄ လုံးနှင့် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ ၁၀ လုံးတည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများအတွက် ခွင့်ပြုငွေကျပ် ၃၁၀၉ ဒသမ ၄၅ သန်း၊ စွမ်းအင်လုပ်ငန်း ၂၆၂၃ ခုအတွက် ခွင့်ပြုငွေကျပ် ၃၉၇ ဒသမ ၆၈ သန်း၊ သာသနာရေးလုပ်ငန်း ၉၉ ခုအတွက် ခွင့်ပြုငွေကျပ် ၅၃၄ ဒသမ ၇၀ သန်း၊ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးလုပ်ငန်း ခုနစ်ခုအတွက် ခွင့်ပြုငွေကျပ် ၂၃၅ ဒသမ ၇၁ သန်း၊ ပညာရေးလုပ်ငန်း ၄၂ ခုအတွက် ခွင့်ပြုငွေကျပ် ၆၂၁ ဒသမ ၃၄ သန်းနှင့် ကျန်းမာရေးလုပ်ငန်း ၂၁ ခုအတွက် ခွင့်ပြုငွေကျပ် ၁၁၁ ဒသမ ၉၇ သန်းဖြင့် စုစုပေါင်းငွေကျပ် ၃၃၂၃၃ ဒသမ ၈၁၇ သန်းအား နိုင်ငံတော်က ခွင့်ပြုဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။

**ကယားပြည်နယ် ခုနစ်မြို့နယ်**  
ကယားပြည်နယ်အတွင်း၌ လျှင်ကော်မြို့နယ်၊ ဖရူဆိုမြို့နယ်၊ ဒီးမော့ဆိုမြို့နယ်၊ ရှားတောမြို့နယ်၊ ဘောလခဲမြို့နယ်၊ ဖားဆောင်းမြို့နယ်၊ မယ်စွဲမြို့နယ်ဟူ၍ ခုနစ်မြို့နယ် ရှိသည့်အနက် နုတလဝန်ထမ်းဘဝမှာ ရှားတောမြို့နယ်မှအပ ကျန်မြို့နယ်များသို့ ရောက်ဖူးခဲ့သည်။ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ သွားရောက် ဆောင်ရွက်ပေးရသည်။ ဒီးမော့ဆို၊ ဖရူဆို၊ ဖားဆောင်းမြို့များသို့ ဖြတ်ပြီး မယ်စွဲသို့သွားရာတွင် နယ်ခြားမှတ်တိုင် ဘီပီ-၁၃ သို့လည်း သွားရောက်

လေ့လာကြည့်ရှုခဲ့ဖူးသည်။ ရွာသစ်မှ တစ်ဆင့် ဟေ့ပုံလောင်းဒေသသို့လည်း ရောက်ခဲ့သည်။ ဟိုယာ၊ ဘီယာ၊ ဆီဘူး၊ သီကျိုတံဒေသများကတော့ ငယ်စဉ် တပ်မတော်သားဘဝကတည်းက ရောက်ခဲ့၊ နေခဲ့၊ တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ဖူးသော နေရာများပါပေ။ ကယားပြည်နယ်အတွင်း၌ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် နယ်စပ်ဒေသတိုင်းရင်းသားလူငယ်များ ဖွံ့ဖြိုးရေးသင်တန်းကျောင်းများကို လျှင်ကော်မြို့နှင့် ဘောလခဲမြို့များတွင် လည်းကောင်း၊ အမျိုးသမီးအိမ်တွင်းမူသက်မွေးလုပ်ငန်းပညာ သင်တန်းကျောင်းကို လျှင်ကော်တွင် လည်းကောင်း နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနက ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့သည်။

**ပန်ပက်ဒေသရေရရှိရေး**  
ဤလုပ်ငန်းကတော့ ကယားပြည်နယ်ထဲတွင် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနက ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သော လုပ်ငန်းများစွာ အနက် ထူးခြားသောလုပ်ငန်းတစ်ခုဖြစ်ခဲ့သည်။ ထိုဒေသတွင် ရေအလွန်ရှား၏။ ပေ ၈၀၀ အနက်မျှ အဝီစိတွင်းတူးသော်ငြားလည်း ရေမထွက်ခဲ့ပေ။ ကံအားလျော်စွာပင် လွိုကထိကျေးရွာအနီး၌ မြေအောက် ပေ ၁၀၀ ခန့်အနက် ဂူတစ်ခုတွင် ရေထွက်တစ်ခုကို ရှာဖွေတွေ့ရှိခဲ့သည်။ ၎င်းရေအရင်းအမြစ်မှ ရေများကို ရေစုပ်ပန်ဖြင့် ပင်မ ရေစုပ်ကန်သို့ စုပ်တင်ပေးသည်။ ထိုပင်မကန်ရောက်ရေများကို အမြင့်ပိုင်းရေစုပ်ကန်များသို့ ရေတင်ပန်များဖြင့် အဆင့်ဆင့် တွန်းတင်ပေးခဲ့သည်။ ယင်းစနစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးမှုကြောင့် လွိုကထိ ရေထွက်မှ ၁၁ မိုင်ခန့်အထိ ကွာဝေးသော

ရမ်း၊ ကယားနယ်စပ်မှ ကသန်းကူရွာအပါအဝင် ကျေးရွာပေါင်း ၁၇ ရွာတွင် သန့်ရှင်းသော သောက်သုံးရေရရှိနေကြပြီဖြစ်သည်။ ငွေကျပ်သန်း ၃၂၉ ဒသမ ၅၁ သန်း သုံးစွဲဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ ကယန်း (ပဒေါင်) တိုင်းရင်းသားများ စုပေါင်းနေထိုင်ရာ ပန်ပက်ဒေသတွင် လွိုကထိကျေးရွာ၊ ချယ်ရီကုန်းကျေးရွာ၊ ချယ်ရီကုန်းတောင်ထိပ်၊ လိင်ဆောင်ဒေးကျေးရွာ၊ ပရက်ကူကျေးရွာ၊ ပေါက်ကျေးရွာ၊ ရွမ်းကူတောင်ထိပ်၊ ရွမ်းကူကျေးရွာ၊ ချောဒေးကျေးရွာ၊ တိုင်းရင်းသားကုန်း၊ ပန်ပက်လမ်းဆုံ၊ ဆောင်လူကနားရွာသစ်၊ ဆောင်လူကနားရွာဟောင်း၊ ပင်မဆောင်ကျေးရွာ၊ ကသန်းကူကျေးရွာတို့ ပါဝင်ပြီး ကယားပြည်နယ်၏ ခရီးသွားလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် မျှော်မှန်းဆောင်ရွက်ပေးသော ဒေသလည်းဖြစ်သည်။ အလားတူပင် ဖရူဆိုမြို့ပေါ်ရပ်ကွက် ငါးခုနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာ ၂၅ ရွာတို့အတွက် ရေရရှိရေးလုပ်ငန်းများကိုလည်း စတင်အကောင်အထည်ဖော်လျက်ရှိကြောင်း မင်္ဂလာသတင်းကို ကြားသိရသဖြင့် ဝမ်းမြောက်ဝမ်းသာ ဖြစ်ရပါသည်။

**ထာဝရတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး**  
ကယားပြည်နယ်သည် တစ်ချိန်က စစ်၏အနိဋ္ဌာရုံများ ပြည့်နှက်နေသော နေရာဒေသတစ်ခုဖြစ်ခဲ့သည်။ ထိုမှ ငြိမ်းချမ်းရေးကို လိုလားကြသော ပြည်နယ်သူ ပြည်နယ်သားများ၊ နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ စေတနာကို နားလည် သဘောပေါက်လာခဲ့သော တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများကြောင့် နှစ်ကာလရှည်ကြာစွာ တည်ငြိမ်အေးချမ်းသော ပြည်နယ်တစ်ခု ဖြစ်လာခဲ့သည်။ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုကို အကြောင်းပြု၍ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍လည်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေချင်ပါသည်။ တစ်ချိန်က ငြိမ်းချမ်းရေး အခြေခံကောင်းများကို စံပြုလျက် ထာဝရတည်ငြိမ်အေးချမ်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော ပြည်နယ်ကြီး ဖြစ်လာစေရေး ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြစေလိုပါကြောင်း အလေးအနက် ဆန္ဒပြု တိုက်တွန်းရေးသားလိုက်ရပါသည်။ ။



# ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် ၂၆၉၂ ဦး တွေ့ရှိ၊ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှုရာခိုင်နှုန်းမှာ ၈ ဒသမ ၄၆ ရာခိုင်နှုန်းရှိ

## ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း (၁၇-၂-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် နိုင်ငံအတွင်းကူးစက်ဖြစ်ပွားနေသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ကုသ၊ ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ရောဂါထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများ အောင်မြင်နိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့ထုအနေဖြင့် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ထားသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးဆိုင်ရာစည်းကမ်းများကို စနစ်တကျလိုက်နာ ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုခံယူခြင်းအား အထူးဂရုပြုပေးပေးဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်ပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ သံသယလူနာများ၊ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများနှင့် အသွားအလာကန့်သတ်ထားရှိသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ရှိ၊ မရှိ ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်စစ်ဆေးခြင်းအား ပုံမှန်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး (၁၆-၂-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၁၇-၂-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲမူနာစုစုပေါင်း (၃၁,၈၂၄) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၂,၆၉၂) ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။ ထို့ကြောင့် ယနေ့အတွက် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှုရာခိုင်နှုန်းမှာ (၈.၄၆) ရာခိုင်နှုန်းရှိပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲမူနာစုစုပေါင်း (၆,၈၀၆,၇၈၉) ခုအားစစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာစုစုပေါင်း (၅၅၆,၂၅၆) ဦးရှိပြီ ဖြစ်ပါသည်။

ယနေ့တွင် ဆေးရုံဆင်းခွင့်ရရှိသူ (၇၁၂) ဦးဖြစ်သဖြင့် ယနေ့အထိ စုစုပေါင်း (၅၂၀,၈၀၄) ဦး ဆေးရုံမှ ဆင်းခွင့်ရရှိပြီးဖြစ်ပါသည်။ ယနေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် ထပ်မံသေဆုံးသူ(၁)ဦးရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူစုစုပေါင်း (၁၉,၃၁၉) ဦး ရှိပါသည်။

- ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ ဗီဇပြောင်းမျိုးကွဲ Omicron (အိုမီခရွန်)နှင့်ပတ်သက်၍ ရောဂါဖြစ်ပွားမှုများကို မျက်ခြည်မပြတ်စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုလျက်ရှိကာ ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အသွားအလာကန့်သတ်၍ သီးသန့်ခွဲခြားထားရှိရာနေရာ (Quarantine Center) များ၊ ကုသရေးစင်တာ (Treatment Center) များနှင့် အောက်ဆီဂျင်အပါအဝင် ဆေးနှင့်ဆေးပစ္စည်းများ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ခြင်း၊ နီးနွယ်ဝန်ကြီးဌာနများ၊ ဒေသအာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းများ၊ အလှူရှင်များ၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းစသည့် လုပ်ငန်းများကို ဘက်ပေါင်းစုံမှ အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။
- သို့ဖြစ်ပါ၍ ကိုဗစ်-၁၉ ဗီဇပြောင်းမျိုးကွဲ Omicron (အိုမီခရွန်) ကူးစက်မှုကာကွယ်ရေးအတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေး အခြေခံစည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများကို တိကျစွာလိုက်နာခြင်း၊ သံသယရောဂါလက္ခဏာရှိသူများအနေဖြင့် နီးစပ်ရာကျန်းမာရေးဌာနသို့ ချက်ချင်းသတင်းပေးပို့

## ဓာတ်ခွဲခန်းများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး / ပြည်နယ်များတွင် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ (၁၇-၂-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ဓာတ်ခွဲဌာနအမည်	စစ်ဆေးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲမူနာစုစုပေါင်း	ပိုးတွေ့လူနာသစ်
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဓာတ်ခွဲခန်းများ	(၁,၁၄၈) ခု	(၁၈၀) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် GeneXpert စက်များဖြင့် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ	(၇၂) ခု	(၇) ဦး
ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ် (၁) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၃၈၁) ခု	(၈၃) ဦး
နေပြည်တော်၊ အမှတ် (၂) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၉၀) ခု	(၇) ဦး
ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံနှင့် ဓာတ်ခွဲခန်းများ	(၁,၅၁၈) ခု	(၂၅၁) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၂,၇၉၇) ခု	(၄၆၄) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၂၅,၈၉၈) ခု	(၁,၇၀၀) ဦး
<b>စုစုပေါင်း</b>	<b>(၃၁,၈၂၄) ခု</b>	<b>(၂,၆၉၂) ဦး</b>

ခြင်း၊ အလှည့်ကျရရှိလာသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု မပျက်မကွက်အကြိမ်ပြည့် ခံယူခြင်းနှင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးရန်ကျန်ရှိသူများကို ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးနိုင်ရန်အတွက် ကျန်းမာရေးဌာနသို့ ဆက်သွယ်ပို့ဆောင်ပေးခြင်းစသည်တို့ကို မမေ့မလျော့သတိပြု၍ ဆောင်ရွက်ကြပါရန်နှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက အားသွန်ခွန်စိုက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေသည့် လုပ်ငန်းများကို ကျရာကဏ္ဍမှ တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ပေးကြပါရန် အသိပေးတိုက်တွန်းနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

- ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ တရားဝင်အင်တာနက်စာမျက်နှာ [www.moh.gov.mm](http://www.moh.gov.mm) တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

## ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် / သေဆုံးမှု အများဆုံး ၁၀ နိုင်ငံ

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အမေရိကန်	၇၉၈၀၈၆၄၃	၅၀၈၂၁၀၂၀	၉၅၆၀၃
၂။	အိန္ဒိယ	၄၂၇၅၄၃၁၅	၄၁၉၁၀၉၈၄	၅၁၀၄၄၁
၃။	ဘရာဇီး	၂၇၈၁၂၂၀	၂၄၅၁၆၅၉၁	၆၄၀၈၆၈
၄။	ပြင်သစ်	၂၁၉၇၆၂၉၀	၁၇၉၈၆၈၆၉	၁၃၅၈၅၅
၅။	ဗြိတိန်	၁၈၄၄၇၇၀၆	၁၆၃၄၂၅၉၄	၁၆၀၀၃၈
၆။	ရုရှား	၁၄၈၄၀၅၀၂	၁၁၈၂၈၄၇၅	၃၄၃၁၇၃
၇။	တူရကီ	၁၃၁၇၃၈၅၉	၁၂၆၇၃၈၈	၉၁၃၈၈
၈။	ဂျာမနီ	၁၂၉၂၆၉၂၈	၉၃၂၀၇၀၀	၁၂၁၂၀၃
၉။	အီတလီ	၁၂၆၅၃၄၃	၁၀၆၃၃၂၆၈	၁၅၁၉၆၂
၁၀။	စပိန်	၁၀၇၄၄၃၉၄	၈၁၀၆၆၁၉	၉၇၃၅၀

## အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အင်ဒိုနီးရှား	၅၀၃၀၀၀၂	၄၄၁၄၃၀၆	၁၄၅၈၂၈
၂။	ဖိလစ်ပိုင်	၃၆၄၆၇၉၃	၃၅၂၄၈၇၅	၅၅၃၃၀
၃။	မလေးရှား	၃၁၁၁၅၁၄	၂၈၇၆၄၅၀	၃၂၈၀
၄။	ထိုင်း	၂၆၅၆၄၁၁	၂၄၈၉၈၁၂	၂၂၅၄၁
၅။	ဗီယက်နမ်	၂၆၄၃၀၂၄	၂၂၅၄၆၅၅	၃၉၂၇၈
၆။	မြန်မာ	၅၅၆၂၅၆	၅၀၈၀၄	၁၉၃၁၉
၇။	စင်ကာပူ	၅၁၄၈၈၀	၄၆၀၂၆၈	၉၆
၈။	လာအို	၁၄၀၃၅၃	၁၃၆၃၀၅	၆၀၂
၉။	ကမ္ဘောဒီးယား	၁၂၄၇၈၇	၁၁၉၆၃၃	၃၀၁၅
၁၀။	ဘရူနိုင်း	၂၇၅၉၉	၁၈၅၂၀	၉၈

## ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးဆိုင်ရာပစ္စည်းများ ပြည်ပမှ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ တင်သွင်းနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇  
စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးဆိုင်ရာပစ္စည်းများကို လေကြောင်း၊ ပင်လယ်ရေကြောင်းနှင့် နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးစခန်းများမှ နေနှင့်နှေးကြန့်ကြာမှုမရှိ တင်သွင်းနိုင်ရေးအတွက် အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် ချင်းရွှေဟော်ကုန်သွယ်ရေး စခန်းမှ ကုမ္ပဏီတစ်ခု၊ ယာဉ်စီးရေနှစ်စီးဖြင့် နှာခေါင်းစည်း ၉ ဒသမ ၅၁ တန်ကို တင်သွင်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးဆိုင်ရာ ပစ္စည်းများကို သက်ဆိုင်ရာဌာနများနှင့် ညှိနှိုင်းထားသည့် SOP များနှင့်အညီ ဦးစားပေးတင်သွင်းခွင့်ပြုပေးလျက်ရှိကြောင်းနှင့် ဆေးဝါးနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ တင်သွင်းခြင်းနှင့်ဆက်စပ်သည့် အသိပေးကြေညာချက်များကိုလည်း အများပြည်သူသိရှိစေရန် ဝန်ကြီးဌာန Website ဖြစ်သည့် [www.commerce.gov.mm](http://www.commerce.gov.mm) တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးထားပါကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



### ဖာမီနိုနဲ့ ဆာလာတို့ရဲ့ သွင်းဂိုးတွေနဲ့ အင်တာမီလန်ကို လီဗာပူးအနိုင်ရ

ချန်ပီယံလိဂ် ၁၆ သင်းအဆင့် ပထမအကျော့ ပွဲစဉ်တွေထဲက အကောင်းဆုံးပွဲစဉ်တစ်ပွဲဖြစ်တဲ့ အင်တာမီလန်အသင်းနဲ့ လီဗာပူးအသင်းတို့ရဲ့ပွဲစဉ်ကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ ရက်ညပိုင်းက အင်တာမီလန်အသင်းရဲ့ အိမ်ကွင်းဆန်စီယိုယွန် ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာ လီဗာပူးအသင်းက အင်တာမီလန်အသင်းကို နှစ်ဂိုး ပြတ်နဲ့ အနိုင်ရရှိခဲ့ပါတယ်။

အဲဒီပွဲစဉ်မှာ ပထမပိုင်းပွဲကစားချိန်အတွင်းမှာ အကြိတ်အနယ်ရှိခဲ့သလို ဘယ်အသင်းကမှ ဂိုးမသွင်းနိုင်ခဲ့ပေမယ့် လီဗာပူးအသင်းဟာ ဒုတိယပိုင်းပွဲကစားချိန် ၅၅ မိနစ်မှာ တိုက်စစ်မှူး ဖာမီနိုရဲ့သွင်းဂိုးနဲ့ ပွဲကစားချိန် ၈၃ မိနစ်မှာ တိုက်စစ်မှူးမိုဟာမက်ဆာလာရဲ့သွင်းဂိုးတွေရရှိခဲ့တာကြောင့် အင်တာမီလန်အသင်းကို နှစ်ဂိုးပြတ်နဲ့ အနိုင်ရရှိခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

လီဗာပူးအသင်းအတွက် အဖွင့်ဂိုးသွင်းယူပေးခဲ့တဲ့ တိုက်စစ်မှူး ဖာမီနိုဟာ ဒုတိယပိုင်းပွဲစဉ်မှာ ပေါ်တူဂီတိုက်စစ်မှူး ဂျီတာရဲ့ နေရာမှာ အစားထိုး

ဝင်ရောက်လာခဲ့တာဖြစ်ပြီး အခုပွဲစဉ်မှာ တိုက်စစ်မှူး ဂျီတာဟာ ခြေချင်းဝတ်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့တာကြောင့် လူစားလဲခံခဲ့ရတာဖြစ်ပါတယ်။

လီဗာပူးအသင်းဟာ အင်တာမီလန်အသင်းကို အနိုင်ရရှိခဲ့တာကြောင့် ပြိုင်ပွဲအရပ်ရပ် နောက်ဆုံး ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့တဲ့ ခုနစ်ပွဲမှာ ခုနစ်ပွဲစလုံးအနိုင်ရရှိခဲ့တဲ့ မှတ်တမ်းကောင်းကိုလည်း ရရှိခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ လီဗာပူးအသင်းဟာ ချန်ပီယံလိဂ်ပြိုင်ပွဲမှာ ကွာတားဖိုင်နယ်အဆင့် တက်လှမ်းဖို့ နီးစပ်နေပြီဖြစ်သလို ပရီမီယာလိဂ်ပြိုင်ပွဲမှာလည်း အမှတ်ပေးဇယားအဆင့်(၂)နေရာမှာ ရပ်တည်နေတာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒါ့အပြင် လီဗာပူးအသင်းဟာ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇ ရက်မှာ ကာရာဘောင့်ဖလား နောက်ဆုံးပိုလ်လှပွဲစဉ်အဖြစ် ချယ်လ်ဆီးအသင်းနဲ့ ဝင်ဘလေကွင်းမှာ ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမှာဖြစ်တာမို့ ကာရာဘောင့်ဖလား ချန်ပီယံဖြစ်လာဖို့လည်း နီးစပ်မှုရှိနေတာဖြစ်ပါတယ်။

### မန်ယူ၊ လီဗာပူး၊ ချယ်လ်ဆီး၊ အာဆင်နယ်နဲ့ နယူးကာဆယ်အသင်းတို့က လိဒ်ယူနိုက်တက်အသင်းကွင်းလယ်လူ ကယ်ဗင်ဗီးလစ်ကို ခေါ်ယူရန် စောင့်ကြည့်နေ

ပရီမီယာလိဂ်ကလပ်အသင်းတွေဖြစ်တဲ့ မန်ယူအသင်း၊ လီဗာပူးအသင်း၊ ချယ်လ်ဆီးအသင်း၊ အာဆင်နယ်အသင်းနဲ့ နယူးကာဆယ်အသင်းတို့ဟာ လိဒ်ယူနိုက်တက်အသင်းရဲ့ အင်္ဂလန်ကွင်းလယ်ကစားသမား ကယ်ဗင်ဗီးလစ်ကို စာချုပ်ချုပ်ဆိုခေါ်ယူသွားဖို့ စောင့်ကြည့်မှုတွေပြုလုပ်လျက်ရှိတယ်လို့ သိရပါတယ်။

အသက် ၂၆ နှစ်အရွယ်ရှိ ကွင်းလယ်ကစားသမား ကယ်ဗင်ဗီးလစ်ဟာ ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွင်းက လိဒ်ယူနိုက်တက်အသင်းနဲ့အတူ စာချုပ်သစ်ချုပ်ဆိုခဲ့တာဖြစ်ပြီး လက်ရှိချုပ်ဆိုထားတဲ့စာချုပ်သက်တမ်းဟာ ၂၀၂၄ ခုနှစ်မှာ ကုန်ဆုံးမှာ ဖြစ်တာကြောင့် ပရီမီယာလိဂ်ကလပ်အသင်းအများစုက ခေါ်ယူဖို့ စိတ်ဝင်စားနေတာဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။

လိဒ်ယူနိုက်တက်အသင်းရဲ့ အခြားသောကစားသမားတစ်ဦးဖြစ်တဲ့ အသက် ၂၅ နှစ်အရွယ်ရှိ ဘရာဇီးတောင်ပံကစားသမား ရာဖင်ဟာကတော့ လီဗာပူးအသင်းဆီ ပြောင်းရွှေ့ကစားဖို့အတွက် လိဒ်ယူနိုက်တက်အသင်းရဲ့ စာချုပ်သစ်ချုပ်ဆိုရေးကမ်းလှမ်းချက်ကို ငြင်းဆိုထားတယ်လို့ သိရပါတယ်။



### လက်ရှိစပိန်လာလီဂါချန်ပီယံ အက်သလက်တီကိုမက်ဒရစ်အသင်း အမှတ်ပေးဇယားအောက်ဆုံးက လီဗာပူးအသင်းကို ရှုံးနိမ့်

စပိန်လာလီဂါပွဲစဉ်(၂၄) အဖြစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ ရက် ညပိုင်းက ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့တဲ့ အက်သလက်တီကိုမက်ဒရစ်အသင်းနဲ့ လီဗာပူးအသင်းတို့ပွဲစဉ်မှာ လီဗာပူးအသင်းဟာ အက်သလက်တီကိုမက်ဒရစ်အသင်းကို တစ်ဂိုး-ဂိုး မရှိနဲ့ အနိုင်ရရှိခဲ့ပါတယ်။

လက်ရှိ စပိန်လာလီဂါချန်ပီယံ အက်သလက်တီကို မက်ဒရစ်အသင်းဟာ အမှတ်ပေးဇယားအောက်ဆုံးမှာ ရပ်တည်နေတဲ့ လီဗာပူးအသင်းကို တစ်ဂိုး-ဂိုး မရှိနဲ့ ရှုံးနိမ့်ခဲ့တာကြောင့် အမှတ်ပေးဇယားအဆင့်(၄)နေရာ တက်လှမ်းနိုင်မယ့်အခွင့်အရေးနဲ့ လွဲခဲ့ရ



တာလည်းဖြစ်ပါတယ်။ အက်သလက်တီကို မက်ဒရစ်အသင်းကို အနိုင်ရရှိခဲ့ပေမယ့် ၂၄ ပွဲကစားပြီးချိန်မှာ ရမှတ်စုစုပေါင်း ၁၄ မှတ်နဲ့ အမှတ်ပေးဇယားအောက်ဆုံးမှာ ရပ်တည်နေတာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။

### ငွေကြယ် - ရေးသားသည်



အန်ဒီမာရေး



ဒန်အိဗန်

### ဗြိတိန်တင်းနစ်ကစားသမားနှစ်ဦးဖြစ်တဲ့ အန်ဒီမာရေးနဲ့ ဒန်အိဗန်တို့ ကာတာအိုးပင်းတင်းနစ်ပြိုင်ပွဲမှ ထွက်ခဲ့ရ

ဗြိတိန်ပရော်ဖက်ရှင်နယ်တင်းနစ်ကစားသမားနှစ်ဦးဖြစ်တဲ့ အန်ဒီမာရေးနဲ့ ဒန်အိဗန်တို့ဟာ ကာတာအိုးပင်း တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲရဲ့ ၁၆ ဦးအဆင့်မှာ ပြိုင်ဘက်အသီးသီးကို ရှုံးနိမ့်ခဲ့တာကြောင့် ကာတာအိုးပင်းတင်းနစ်ပြိုင်ပွဲကနေ ထွက်ခဲ့ရပြီဖြစ်ပါတယ်။

အသက် ၃၄ နှစ်အရွယ်ရှိ ကမ္ဘာ့နံပါတ်တစ်တင်းနစ်ကစားသမားဟောင်း အန်ဒီမာရေးဟာ ၁၆ ဦးအဆင့်မှာ စပိန်တင်းနစ်ကစားသမား ရောဘတ်တိုဘာတီစတာအဂတ်ကို ၆-၀၊ ၆-၁ နဲ့ ရှုံးနိမ့်ခဲ့တာကြောင့် ကာတာအိုးပင်းတင်းနစ်ပြိုင်ပွဲရဲ့ ကွာတားဖိုင်နယ်အဆင့် တက်လှမ်းနိုင်မယ့် အခွင့်အရေးနဲ့ လွဲခဲ့ရတာဖြစ်ပါတယ်။ အန်ဒီမာရေးဟာ ၂၀၁၉ ခုနှစ်

နောက်ပိုင်း ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် တင်းနစ်ဆုလားကို ရယူနိုင်ဖို့ မျှော်လင့်ထားခဲ့ပေမယ့် လက်ရှိမှာ အဲဒီမျှော်လင့်ချက်ပျက်ပြယ်ခဲ့ရတာဖြစ်ပါတယ်။

အခြားသော ဗြိတိန်တင်းနစ်ကစားသမား ဒန်အိဗန်ဟာလည်း ကာတာအိုးပင်းတင်းနစ်ပြိုင်ပွဲရဲ့ ၁၆ ဦးအဆင့်မှာ စပိန်တင်းနစ်ကစားသမား ဒေးဗစ်ဒိုဗစ်ချ်ဖော်ကီနာအားရှုံးနိမ့်ကာ ပြိုင်ပွဲကနေ ထွက်ခဲ့ရတာဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီပွဲစဉ်မှာ ကမ္ဘာ့အဆင့်(၄၇) နေရာမှာ ရပ်တည်နေတဲ့ ဒေးဗစ်ဒိုဗစ်ချ်ဖော်ကီနာက ဒန်အိဗန်ကို ၄-၆၊ ၇-၅၊ ၆-၄ နဲ့ အနိုင်ရရှိခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။



### ယူကရိန်းစူပါစတား လိုမာချန်ကိုနဲ့ ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်ရန် သဘောတူညီခဲ့တဲ့ ဩစတြေးလျ လက်ဝှေ့ကျော် ဂျော့ကမ်ဘိုဆော့

ဩစတြေးလျပရော်ဖက်ရှင်နယ်လက်ဝှေ့သမား ဂျော့ကမ်ဘိုဆော့ဟာ ယူကရိန်းစူပါစတား လိုမာချန်ကိုနဲ့ ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်ဖို့ သဘောတူညီခဲ့ပြီဖြစ်ပါတယ်။ ဩစတြေးလျနိုင်ငံရဲ့ လိုက်ဝိတ်ချန်ပီယံ ဂျော့ကမ်ဘိုဆော့ဟာ လက်ရှိမှာ လိုက်ဝိတ်ပြိုင်ပွဲအဓိကငါးပွဲမှာ လေးပွဲအထိ အနိုင်ရပြီး ချန်ပီယံခါးပတ်တွေ ရယူပိုင်ဆိုင်ထားသူလည်း ဖြစ်ပါတယ်။

ဂျော့ကမ်ဘိုဆော့နဲ့ လိုမာချန်ကိုနဲ့ လက်ဝှေ့ပွဲကို ဂျော့ကမ်ဘိုဆော့ရဲ့ ဇာတိမြေဖြစ်တဲ့ ဩစတြေးလျနိုင်ငံမှာ ဇွန်လအတွင်း ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်သွားဖို့ ရှိနေတာဖြစ်ပါတယ်။ အသက် ၃၄ နှစ်အရွယ်ရှိ လိုမာချန်ကိုဟာ ဝိတ်တန်းသုံးချန်ပီယံဟောင်းတစ်ဦးဖြစ်သလို အသက် ၂၈ နှစ်အရွယ်ရှိ ကမ်ဘိုဆော့ဟာလည်း နိုဝင်ဘာလအတွင်းက နယူးယောက်မြို့မှာ အမေရိကန်လက်ဝှေ့သမား တီယိုဖိုမိုလိုပက်ဇ်နဲ့ ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်ခဲ့တဲ့ လိုက်ဝိတ်ပြိုင်ပွဲ မှာ ၁၁၅-၁၁၁၊ ၁၁၃-၁၁၄၊ ၁၁၅-၁၁၂ နဲ့ အနိုင်ရရှိခဲ့တာကြောင့် ဒဗလျူဘီအေ၊ ဒဗလျူဘီအို၊ အိုင်ဘီအက်ဖ်တို့မှာ လောလောလတ်လတ် ချန်ပီယံဖြစ်ထားခဲ့သူ ဖြစ်ပါတယ်။



ဒါ့ကြောင့် ဩစတြေးလျ လက်ဝှေ့ကျော် ကမ်ဘိုဆော့အနေနဲ့ ဇွန်လအတွင်း လိုမာချန်ကိုနဲ့ ထိုးသတ်မယ့် ပွဲစဉ်မှာ ဆက်လက် အနိုင်ယူပြီး ချန်ပီယံခါးပတ်သိမ်းပိုက်သွားနိုင်မလား ဆိုတာ စောင့်ကြည့်ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ကြေးမုံသတင်းစာ စာဖတ်ပရိသတ်များ စာပေရသစုံ ခံစားဖတ်ရှုနိုင်ရန်အတွက် အခန်းဆက်ဝတ္ထုရှည်ကဏ္ဍကို ဖော်ပြပေးလျက်ရှိရာ စာရေးဆရာ မောင်သိန်းဆိုင်၏ ရေနံ့သာခင်ခင်ကြီး အခန်းဆက်ဝတ္ထုရှည်ကို အပတ်စဉ် တနင်္လာနေ့မှ သောကြာနေ့အထိ ဖော်ပြပေးသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

ယမန်နေ့မှအဆက် သို့ဖြင့် မောင်မောင်ဦး ချိန်းဆိုထား သောအချိန်သည် တစ်စထက်တစ်စ နီးကပ်လာလေသည်။ တဖြည်းဖြည်း ချင်း ဆိုက်ရောက်လာလေသည်။

ယင်းအချိန်တွင်ပင် ရေနံ့သာသို့ ဒေါ်မြလေး၏ အစ်ကိုဝမ်းကွဲတော်သူ တစ်ဦး ရောက်လာသည်။ ဧည့်ခန်းမှာ ဦးအောင်ခန့်နှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေး ကြသည်။ ခင်ခင်ကြီးသည် မနီးမဝေးမှ နေ၍ ပြောစကားများကို နားထောင် နေသည်။

“ကိုကောင်းမိုးနဲ့ မမြလေးတို့ သဟဇာတမဖြစ်ကြတာ အတော်ဆိုး တာပဲ” ဆိုသောစကားကို ကြားရလေ လျှင်ခင်ခင်ကြီး ခေါင်းထောင်လာသည်။

“ဘာဖြစ်လို့လဲ ကိုကို”

“ဘာဖြစ်မှာလဲ ကိုကောင်းမိုးဟာ ဂျပန်တွေအတွက် အလုပ်လုပ်ပေးနေ တဲ့လို့။ သူ့မှာ ဂျပန်တွေနဲ့ ပြောနိုင်ဆိုင် ခွင့်ရှိတယ်လို့ တို့များကြားရတယ်။ သူ့စကားတစ်ခွန်းပဲလိုတယ်လို့ ဒီဌ မျက်မြင် ကြုံဖူးတဲ့လူတွေက ပြော တယ်။ သူက လွတ်လိုက်ပါဆိုရင် ဂျပန် တွေက လွတ်ပေးမှာကျိန်းသေပဲတဲ့”

“ဒီလိုဆိုရင် ကိုအောင်ခန့်အနေနဲ့ ကလည်း အသက်သာ အသေခံချင်ခံ မယ်။ ဒီလူ့အောက်ကျတော့ ခံမယ် မထင်ဘူး ကိုကို”

“အဲဒါကြောင့်ပြောတာပေါ့။ ဒါကြောင့် ခက်နေတာပေါ့ မမြလေး”

ခင်ခင်ကြီးသည် ၎င်းတို့အပါးမှ ထွက်လာခဲ့သည်။

ယခုအခါတွင်တော့ ခင်ခင်ကြီး ဘာမျှ မတွေး။ ဘာမျှ စဉ်းစား။ မောင်မောင်ဦး၏ ချိန်းဆိုချက်အတိုင်း သွားတွေ့မည်ဟု ယတိပြတ် ဆုံးဖြတ် ချက်ချသည်။

ခင်ခင်ကြီးသည် ကိုယ်တွင်ဝတ်ထား သော အဝတ်ကိုပင် ဝတ်သည်။ ခေါင်း တွင် မျက်နှာသုတ်ပဝါဆောင်းသည်။ ရုတ်တရက်ကြည့်လျှင် တောသူမကြီး တစ်ယောက်လို ဖြစ်နေသည်။ မေမေ မေးလျှင် ကြည့်ပြောထားရန် အစေခံ မိန်းကလေးအား မှာကြားထားခဲ့သည်။ ရေနံ့သာမှ ထွက်ခဲ့သည်။

သူနှင့် ပြန်လည်ကြုံတွေ့ရဦးတော့ မည်ဆိုပြန်လျှင် ရင်မှာ အခုန်ရသားပါ ကလား။



သူ့အား ရေနံ့သာမှ မောင်းထုတ်ခဲ့ရ ပုံကိုလည်း သတိရသည်။ ထိုညက အလွန် အကျွံစကားဆိုခဲ့မိသည်ကိုလည်း အမှတ် ရသည်။ ထို့အတွက် သူ့မှာ ခွင့်လွှတ်လို စိတ်မှ ရှိပါလေစေမယ်။ ယခုလို ဖေဖေနှင့် ပတ်သက်၍ ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဆိုလာ ခြင်းကပင် ခွင့်လွှတ်နိုင်၍ဖြစ်မည် တွေးမိ သည်။

အချိန်မှာ ချိန်းဆိုထားသည်ထက် နောက်ကျသည်။ သို့တိုင်အောင် မောင်မောင်ဦးသည် သူ့မအား စောင့်ကြို နေကြောင်း တွေ့ရသည်။ သူသည် သစ်ပင် တစ်ပင်၏ ပင်စည်ကိုမို၍ ရပ်နေသည်။ ထိုသစ်ပင်တွင် စက်ဘီးတစ်စီးကိုလည်း ထောင်ထားသည်။

သူ့ကိုမြင်ရပြန်တော့ ခြေလှမ်းတုံ့ရ သည်။ အသည်းနှလုံးမှာ တဒုန်းဒုန်းခုန် လာသည်။ ရင်ထဲမှာနွေးလာသည်လား။ အေးလာသည်လား မပြောတတ်နိုင်။ မောင်မောင်ဦးသည်ခင်ခင်ကြီးအားခပ် လှမ်းလှမ်းမှာရှိစဉ်ကတည်းက စောင့်ကြည့်

နေသည်။ မမှတ်မသုန် ကြည့်နေပုံမျိုး။ “လာမှလာပျံ့မလားလို့” ခင်ခင်ကြီး သစ်ပင်ရိပ်သို့ဝင်လျှင် သူက ယင်းစကားဖြင့် ဆီးကြိုနှုတ်ဆက်လိုက် သည်။ ခင်ခင်ကြီးသည် သူနှင့် မနီးမဝေး၌ ရပ်လိုက်သည်။ ဘာပြောရမည် မသိ တတ်သေး။ သူ၏မျက်နှာကို ငေးကြည့် နေမိသည်။

မောင်မောင်ဦး၏ မျက်နှာသွင်ပြင်မှာ ယခင်ကနှင့်စာလျှင် များစွာ ပြောင်းလဲ သွားသည်ဟု ထင်ရသည်။ သူသည် နွမ်း နယ်သောအဝတ်များကို ဝတ်ထားသည်။ ဆံပင်ကိုလည်း လျစ်လျူရှုထားဟန်တူ သည်။ ပွရောင်းရောင်းနှင့် မသေမသပ် ဖြစ်နေသည်။ အသားအရေမှာ ပို၍ညိုလာ သည်။ မျက်ကွင်းများ ကျနေသည်။

ဪ၊ တစ်ချိန်က စွဲလမ်းခဲ့ရသော မျက်နှာ၊ တောင့်တခဲ့ရသောမျက်နှာ၊ အိပ်မက်မက်ခဲ့ရသောမျက်နှာ၊ မိမိမြင်ဖူး သမျှ ယောက်ျားတို့အနက် စုံမက်စွဲလမ်း ဖွယ် အကောင်းဆုံးမျက်နှာဟု အထင်

ရောက်ခဲ့သောမျက်နှာ။ ယင်းမျက်နှာ သည် ယခုအခါ ခင်ခင်ကြီးအား သာမန် ထက်ပို၍ ဆွဲဆောင်နိုင်စွမ်းမရှိ။ သူစိမ်း တစ်ဦး၏မျက်နှာဟု ခင်ခင်ကြီး အထင် ရောက်သည်။

မောင်မောင်ဦးသည် သစ်ပင်တွင် မှီထားသောစက်ဘီးကို ဆွဲယူသည်။

“တစ်နေရာသွားကြရအောင်” ဆိုသည်။

“ဟင့်အင်း၊ ခင်ခင်ကြီး ဘယ်မှမသွား ဘူး။ ပြောစရာရှိရင် ဒီမှာပဲပြောပါ။ ဒီမှာ လည်း စကားပြောလို့အရသားနဲ့ဥစ္စာ”

“ရတော့ရတာပေါ့။ ဒါပေမဲ့ ကိုယ့်မှာက ပြောစရာတွေ အများကြီးပဲညီမ။ အကြာ ကြီးပြောရမှာ။ လမ်းသွားလမ်းလာတွေ မြင်လိုလည်း မကောင်းပါဘူးကွယ်”

“ဟင့်အင်း၊ ခင်ခင်ကြီးဒီနေရာကနေ ဘယ်မှမလိုက်ဘူး”

“ခက်ပါလားညီမရယ်။ ညီမကို ကိုက် မစားပါဘူး။ ညီမမဲ့တစ်ပေါက်တောင် မစွန်းစေရဘူး။ ကိုယ် ကတိပေးတယ်။ ဘာလဲ ကိုယ့်ကိုမယ့်ဘူးပေါ့ ဟုတ်လား”

“ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် ယုံစရာကောင်းတဲ့ လူတစ်ယောက် ဟုတ်မဟုတ်လည်း စဉ်းစားကြည့်ပါဦး ကိုမောင်မောင်ဦး”

မောင်မောင်ဦးသည် ခင်ခင်ကြီးအား ကြေကွဲစွာ စိုက်ကြည့်သည်။

“ဪ၊ ကိုယ့်ကို အစ်ကိုလို့တောင် မင်းမခေါ်နိုင်တော့ဘူးနော်”

သည်တော့လည်း ခင်ခင်ကြီး၏ရင်မှာ အနင့်ရသား။

“အမှန်အတိုင်းပြောရရင် ဖေဖေ အသက်ဘေးကြောင့်သာ ရှင့်ကို ကျွန်မ လာတွေ့တာပဲ ကိုမောင်မောင်ဦး။ နို့မဟုတ်ရင်တော့ ဝေးပါသေးရဲ့။ ကျွန်မ က ဒီတစ်သက် ရှင်နဲ့ပြန်မတွေ့တဲ့ကိုယ် ဖြစ်ရပါစေလို့ ဆုတောင်းထားတာ”

ခင်ခင်ကြီး၏စကားကို မောင်မောင်ဦး ခေါင်းတညိတ်တညိတ် လုပ်နေသည်။

“ဒီအခြေအနေဟာ ဘယ်သူ့မှ ဖန်တီး ပေးတဲ့ အခြေမဟုတ်ဘူး၊ ရှင့်ဘာသာ ဖန်တီးခဲ့တာ။ ရှင်ကိုယ်တိုင်ကြောင့် ဒီလို ဖြစ်ခဲ့ရတာ”

“ကဲပါကွယ်။ အခုဟာက ညီမနဲ့ကို ရန်ဖြစ်ရအောင်တွေ့ကြတာမဟုတ်ပါဘူး။ အေးအေးဆေးဆေး ဆွေးနွေးကြရအောင် ပါ။ ကြည့်စမ်းညီမ။ အခုတောင်ပဲ လူတွေ က ကိုယ်တို့ကို ဘယ်လောက်ကြည့်သွား ကြသလဲ။ ကိုယ်ပြောသလို တစ်နေရာ သွားကြရအောင်ပါ”

မောင်မောင်ဦးပြောသည့်အတိုင်းပင် ဖြစ်သည်။ လမ်းမှ ဖြတ်သွားကြသူအချို့ သည် ခင်ခင်ကြီးတို့အား စောင်းငဲ့ကြည့်ရှု သွားကြသည်။ သူတို့၏စကားကို နားစွင့် သွားကြသည်။ ယခင်အခါက မဆန်း သည်မှန်သော်လည်း ယခုလိုအခါမျိုးမှာ ဆန်းကြယ်သောရှုခင်း ဖြစ်နေပုံရသည်။ “ဘယ်ကိုသွားမှာလဲဟင်”

အဆုံးတွင် ခင်ခင်ကြီး မေးသည်။ “ကိုယ့်မှာ နေရာရှိပါတယ်”

မောင်မောင်ဦးသည် စက်ဘီးကို အရိပ် အောက်မှ တွန်း၍ ထုတ်လာခဲ့သည်။ ဆောင်းနေသည် တောက်ပလွန်းလှ သော်လည်း များစွာ ပူပြင်းခြင်းမရှိ။ အချမ်းသက်သာရုံမျှသာ ဖြစ်သည်။ လမ်းပေါ်သို့အရောက်၌ မောင်မောင်ဦး

စက်ဘီးပေါ်သို့တက်သည်။ သူက စက်ဘီးနောက်ခံတွင် ခင်ခင်ကြီး တက် ထိုင်လိမ့်မည် ထင်သည်။ ခင်ခင်ကြီး တက်မထိုင်။ နောက်မှ လျှောက်လိုက် လာကြောင်း တွေ့ရသည်။

“တက်လေ” သူ လှမ်းပြောသည်။

“နေပါစေ။ ကျွန်မမှာ ခြေထောက် တွေပါနေတာ ရှင်မတွေ့ဘူးလား။ ကျွန်မဘာသာ လမ်းလျှောက်ပြီး လိုက်ခဲ့ရင်လည်းရပါတယ်”

“မဟုတ်တာဘဲကွယ်။ တက်ပါညီမ။ ကိုယ် တောင်းပန်ပါတယ်။ မြန်မြန် ရောက်ပြီး တိုင်ပင်စရာရှိတာကို မြန်မြန် တိုင်ပင်ရအောင်ပါ”ခင်ခင်ကြီးတွေနေ သည်။ မောင်မောင်ဦးက “တက်လေ”

ဟု နောက်တစ်ကြိမ်တိုက်တွန်းမှစက်ဘီး နောက်ခံတွင် ထိုင်လိုက်လေသည်။

ပြောမယ့်သာ ပြောနေရသည်။ သူနှင့် တွေ့လျှင် သူ့အလိုကို လိုက်ရသည် ချည်းပါပဲကလားဟု ခင်ခင်ကြီး တွေး နေသည်။ ယခုတိုင်အောင်ပင် သူနှင့် ပတ်သက်လာပါက မိမိအနေနှင့် အလျှော့ပေးနေရဆဲ ပါကလားဟု သဘောပေါက်လာသည်။ သူ့တွင် မိမိ အားအနိုင်ရဖို့အတွက် အဘယ်သို့သော တန်ခိုးသတ္တိမျိုးများ ရှိနေပါလိမ့်ဟု ခင်ခင်ကြီး စဉ်းစားနေမိလေသည်။

ဘယ်တွေ့ရောက်၍ ဘယ်တွေ့ပေါက် ခဲ့ပြီဟုမသိ။ မောင်မောင်ဦးသည် တစ် လမ်းဝင်တစ်လမ်းထွက်နှင့် စက်ဘီးကို နင်းလာသည်။ ကြာတော့လည်း ခင်ခင်ကြီးကိုယ်တိုင် မောင်မောင်ဦး အပေါ် သံသယဝင်စပြုလာသည်။

“ရပ်တော့ ကိုမောင်မောင်ဦး”

ခင်ခင်ကြီးဆိုသည်။ မောင်မောင်ဦး နောက်သို့ လှည့်ကြည့်လျက် မေးသည်။

“ဘာဖြစ်လို့လဲ”

“ရှင်ကျွန်မကို ဘယ်အထိ ခေါ်သွား မလို့လဲ”

“ရှေ့နားတင်ပါ။ ရောက်တော့မှာပါ”

“ဟုတ်မှလည်းလုပ်ပါ ကိုမောင် မောင်ဦးရယ်”

“ဪ၊ ညီမရယ်၊ မင်း ကိုယ့်အပေါ် အယုံအကြည် နည်းလှချေကလား”

“လူဆိုတာ ယုံကြည်စရာလုပ်ရင် ယုံတာပဲ။ မယုံကြည် စရာလုပ်ရင် မယုံကြည်ဘူးပေါ့။ ဒါအဆန်းလား”

မောင်မောင်ဦး ဘာမျှ မပြောတော့။ မကြာခင်မှာပင် အိမ်တစ်အိမ်သို့ ရောက်လာကြသည်။

ထိုအိမ်မှာ ကျော့မောင်ကိုမြင်ရ သည်။ အိမ်၏ မျက်နှာစာရှိအိမ်တန်း များ မီးကျွမ်းကာ လဟာပြင်ဖြစ်နေ သည်။ အိမ်ပိုင်းမှာ ကျယ်ပြန့်သည်။ စစ်ဒဏ်၏ အကြွင်းအကျန်ဖြစ်သော အိမ်တစ်အိမ် ဖြစ်ဟန်ရှိသည်။ မောင်မောင်ဦးတို့အား နေရာချပေးပြီး နောက်ကျော့မောင်စက်ဘီးကိုဆွဲလျက် အပြင်သို့ထွက်သွားသည်။

ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်။

**“မောင်မောင်ဦးသည် ခင်ခင်ကြီးအား ခပ်လှမ်းလှမ်းမှာရှိစဉ်ကတည်းက စောင့်ကြည့်နေသည်။**  
**ခင်ခင်ကြီး သစ်ပင်ရိပ်သို့ဝင်လျှင် သူက ယင်းစကားဖြင့် ဆီးကြိုနှုတ်ဆက်လိုက်သည်။**  
**မောင်မောင်ဦး၏ မျက်နှာသွင်ပြင်မှာ ယခင်ကနှင့်စာလျှင်**  
**များစွာပြောင်းလဲသွားသည်ဟု ထင်ရသည်။**  
**တစ်ချိန်က စွဲလမ်းခဲ့ရသော မျက်နှာ၊ တောင့်တခဲ့ရသောမျက်နှာ၊**  
**အိပ်မက်မက်ခဲ့ရသောမျက်နှာ၊ မိမိမြင်ဖူးသမျှ ယောက်ျားတို့အနက် စုံမက်စွဲလမ်းဖွယ်**  
**အကောင်းဆုံးမျက်နှာဟု အထင်ရောက်ခဲ့သောမျက်နှာ။**  
**ယင်းမျက်နှာသည် ယခုအခါ ခင်ခင်ကြီးအား . . .”**

ဆရာမောင်သိန်းဆိုင်၏ “ရေနံ့သာ ခင်ခင်ကြီး” စာအုပ်အား စာရေးသူ၏ မိသားစု ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ကူးယူဖော် ပြခြင်းဖြစ်ပါသည်။ စာတည်း



















**ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဦးညွန့်မောင်ရှိန်**  
 သံအမတ်ကြီး (ငြိမ်း)၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန  
 ဥက္ကဋ္ဌ(ငြိမ်း)၊ မြန်မာနိုင်ငံမဟာဗျူဟာနှင့်နိုင်ငံတကာလေ့လာရေးအဖွဲ့  
**အသက်(၇၇)နှစ်**  
 နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ သံအမတ်ကြီး(ငြိမ်း)၊ မြန်မာနိုင်ငံမဟာဗျူဟာနှင့်နိုင်ငံတကာလေ့လာရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ(ငြိမ်း) ဦးညွန့်မောင်ရှိန်သည် ၁၇-၂-၂၀၂၂ (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၁၀:၃၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။  
**နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်စနိုး၊ ဝန်ထမ်းမိသားစုများ**

**ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဦးညွန့်မောင်ရှိန်**  
 သံအမတ်ကြီး (ငြိမ်း)၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန  
 ဥက္ကဋ္ဌ(ငြိမ်း)၊ မြန်မာနိုင်ငံမဟာဗျူဟာနှင့်နိုင်ငံတကာလေ့လာရေးအဖွဲ့  
**အသက်(၇၇)နှစ်**  
 နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ သံအမတ်ကြီး(ငြိမ်း)၊ မြန်မာနိုင်ငံမဟာဗျူဟာနှင့်နိုင်ငံတကာလေ့လာရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ(ငြိမ်း) ဦးညွန့်မောင်ရှိန်သည် ၁၇-၂-၂၀၂၂ (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၁၀:၃၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။  
**အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်စနိုး၊ ဝန်ထမ်းမိသားစုများ**

**ဒေါ်အေးအေး**  
 (သာစည်ရွာ-တံတေးမြို့နယ်)  
**အသက်(၈၇)နှစ်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ အမှတ်(၉၀)၊ ပထမထပ်(၁)၊ (၃၇)လမ်းနေ (ဦးတင်-ဒေါ်မြတင်)တို့၏ သမီး၊ (ဦးဘိုးထွား-ဒေါ်လှခင်)တို့၏ သမီးချွေးမ၊ ဦးညီညီဝင်း-ဒေါက်တာလှလှချို၊ ဦးရဲဝင်းအောင် (U.S.A)တို့၏ ကျေးဇူးရှင်မိခင်ကြီး၊ ဦးစိန်ပိုင်(ဒုညွန့်မင်း-ငြိမ်း)၊ ထွေ/အုပ်)၏ ချစ်လှစွာသော ဇနီး ဒေါ်အေးအေးသည် ၁၅-၂-၂၀၂၂ ရက် ည ၇:၅၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၉-၂-၂၀၂၂ (စနေနေ့) မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ရေဝေး သုသာန်၌ သဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေမျိုးမိတ်သက်ဟအပေါင်းတို့အား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများမွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး**  
**ဗိုလ်မှူးကြီးဝင်းမြင့်(ငြိမ်း) @ Alfred Mg Gyi**  
 လေ/၁၀၈၁၊ သူရဲကောင်းမှတ်တမ်းဝင်  
**စစ်သံမှူး(ကြည်း-ရေ-လေ)(ငြိမ်း)**  
**အသက်(၉၇)နှစ်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်နေ ဦးမောင်ကြီး(မိတ္ထီလာမြို့၊ ခရိုင်ရာဇဝတ်ဝန်)-ဒေါ်လှခင်)တို့၏သား၊ [ကျောင်းအုပ်ကြီး ဦးမောင်မောင်ကြီး-ဒေါ်ခင်ညွန့်(ဦးဝိစာရလမ်း)]တို့၏သားသမက်၊ [ဒေါ်ခင်စုစု @ Gladys Gyi]၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ ဦးဆန်းနိုင်ဝင်းမြင့်-ဒေါက်တာညွန့်ညွန့်သန်း၊ ဒေါ်ခင်မိမိဝင်း-ဦးပေါ်လွင်စိန် (အဖွဲ့ဝင်၊ မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်)၊ (ဦးကျော်လွင်)၊ ဒေါ်ခင်စိမိဝင်း-ဦးမော်လွင်စိန်၊ ဦးကျော်ရဲမင်း @ဖိုးကျော်(နိုင်ငံခြားရေး)တို့၏ကျေးဇူးရှင်ဖခင်ကြီး၊ ရတနာ့ခိုင် @ Wendy၊ အိရေစင်သော် @ Honey -ဘုန်းကျော်၊ မဇ္ဈစိန် @ Vicki၊ ပြည့်ဖြိုးမော် @ Bunny တို့၏ချစ်လှစွာသော ဘိုးဘိုးကြီးသည် ၁၅-၂-၂၀၂၂ ရက်နံနက် ၁၀:၃၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ကွယ်လွန်သူ၏ဆန္ဒအရ ယင်းနေ့ညနေ ၃:၃၀နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသဂြိုဟ်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သက်ဟအပေါင်းတို့အား ညှိုးငယ်စွာဖြင့် အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။  
 (COVID-19 ကာလဖြစ်သဖြင့် ကိုယ်တိုင်လာရောက် မေးမြန်းခြင်းများကို ခွင့်လွှတ်နားလည်ပေးပါရန် မေတ္တာရပ်ခံအပ်ပါသည်။)  
**ကျန်ရစ်သူ သား၊ သမီးမိသားစု**

**ဒေါက်တာဒေါ်ယဉ်ယဉ်မြင့်**  
**အသက်(၇၄)နှစ်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ (၅)ရပ်ကွက်၊ မြသီရိ လမ်းသွယ်၊ (၄)အမှတ်(၄)နေ (ဦးခွန်ထိုက်-ဒေါ်နန်းနု)တို့၏သမီး၊ (ဦးဘွန်ဟွာ-ဒေါ်ကျင်မြင့်)တို့၏ သမီးချွေးမ၊ ကပုတ်နရန်နိုင်ဦး-ဒေါက်တာသန္တာတိုး၊ ဒေါက်တာ အောင်မြင့်အေး၊ ဦးကျော်အောင်မြင်-ဒေါ်စိုးသူသူလှိုင်၊ ဦးအောင်မြင့်ဌေး-ဒေါ်ဆွေဇင်ကလျာခိုင်၊ ဦးလင်းအောင်မြင့် တို့၏ မိခင်၊ မစမိကိုမြင့်၊ မအမရာဇင်မြင့်၊ မောင်ဇော်စည်သူမြင့်တို့၏ အဘွား၊ ဦးအောင်မြင်၏ ချစ်လှစွာသောဇနီးသည် ၈-၂-၂၀၂၂ (အင်္ဂါနေ့)တွင် ဝိတိုရိယဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်အနိစ္စ ရောက်သွားပါသဖြင့် ယင်းနေ့တွင်ပင် ရေဝေးသုသာန်၌ မီးသဂြိုဟ်ပြီးစီးပါကြောင်း ဆွေမျိုးမိတ်သက်ဟအပေါင်းအား ရှိသောအသိပေး အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။  
**ကျန်ရစ်သူမိသားစု**

**ဘုရား၊ စေတီ၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ သာသနာ့ ဒါယကာကြီး**  
**ဦးကျော်မင်း(ခ)ဦးညီညီ(ခ)မိုက်ကယ်ထွန်းလှိုင်**  
**ရေကြောင်းအင်ဂျင်နီယာ**  
**အသက်(၇၄)နှစ်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ (၈)ရပ်ကွက်၊ လှည်းတန်းလမ်းမ၊ အမှတ်(၂၁/၂၃)၊ အေးငြိမ်းသာ အထူးကု ဆေးခန်းနေ (ဦးထွန်းလှိုင်-ဒေါ်မာ)တို့၏သားငယ်၊ (ဦးတင်စိန်-ဒေါ်ခင်တင်)တို့၏သားသမက်၊ (ဦးမြင့်လင်း-ဒေါ်ခင်ညွန့်)၊ ဦးမောင်မောင်-ဒေါ်သန်းသန်းတိုး(ရတနာထွန်းစတိုး နှင့်သင်္ကန်းတိုက်) တို့၏ မောင်ညီ၊ ဦးစိုးထွန်း(တရားလွတ်တော်ရှေ့နေ)-ဒေါ်ချိုချိုမာ တို့၏ အစ်ကိုကြီး၊ (ဦးရန်နိုင်ထွန်း)-ဒေါ်စိုးမမဝင်း၊ ဒေါ်ရတနာကျော်၊ ဦးစံဝေဖြိုး-ဒေါ်လွင်မေအောင်တို့၏ကျေးဇူး ရှင်ဖခင်ကြီး၊ Hugh သုရန်ဝေဖြိုး၊ သူရိယဝေဖြိုး၊ အောင်ဇော်ထွန်းတို့၏ ခင်ပွန်း ဘုရား၊ စေတီ၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ဘုန်းကြီးကျောင်း၊ သီလရင်ကျောင်း၊ ဆေးပေးခန်းနှင့်မြေ၊ အလယ်တန်းကျောင်းဆောင်၊ မြေ၊ အထက်တန်းကျောင်း နှစ်ထပ်တိုက်၊ စာကြည့်တိုက်နှင့်မြေ၊ လမ်း၊ ရေတွင်း၊ ရေကန်၊ နိုင်ငံခြား ပညာသင်ဘုန်းတော်ကြီးများနှင့် ရဟန်းဒါယကာ အလှူရှင်နှင့် သာသနာ့ ဒါယကာကြီး ဦးကျော်မင်း(ခ)ဦးညီညီ(ခ)မိုက်ကယ် ထွန်းလှိုင်(ရေကြောင်းအင်ဂျင်နီယာ)သည် ၁၄-၂-၂၀၂၂ (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၁၀:၃၀နာရီတွင် နှလုံးရောဂါဖြင့် နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၈-၂-၂၀၂၂ (သောကြာနေ့) မွန်းလွဲ ၂နာရီတွင် ထိန်ပင်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၁၂:၀၅နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။)  
 [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၂၀-၂-၂၀၂၂ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၇နာရီမှ ၁၀နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန်ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။]  
**ကျန်ရစ်သူမိသားစု**

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ကြည်း-၁၀၄၃၄ ဗိုလ်မှူးအုန်းမြင့်(ငြိမ်း)**  
**OTS(31)**  
**အသက်(၈၀)**  
 မန္တလေးမြို့၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊ ကန်သာယာရပ်ကွက်နေ ဒေါ်အေးကြည်၏ ချစ်လှစွာသော ခင်ပွန်း ဗိုလ်မှူးအုန်းမြင့်(ငြိမ်း)သည် ၁၂-၂-၂၀၂၂ (စနေနေ့)တွင် ရန်ကုန်မြို့၊ သာယာဝတီမြို့နယ်၊ စံပြအေးရုံကြီး ၁၅၆ ပါးရောဂါဖြင့် ကွယ်လွန်သွားကြောင်းသိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။  
**OTS(31)မှ သူငယ်ချင်းများနှင့်မိသားစုများ**

**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ဒါယကာမကြီး**  
**ပဲခူးမြို့ မဟာစေတီကန်ကျောင်း ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တ ဥက္ကဋ္ဌ**  
**(အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ)ပဲခူးတိုင်း၊ သံဃာနာယကဥက္ကဋ္ဌ (ရွှေကျင်)၏**  
**ရဟန်းမယ်တော်ကြီး**  
**ဒေါ်ကျင်မွှေး**  
**အသက်(၉၃)နှစ်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ်(၉၇)၊ လမ်းမတော်လမ်း၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်နေ (ဦးမြင့်သိန်း)၏ ဇနီး၊ ဦးတင်မောင်မောင်-ဒေါ်ဝင်းစိုသိန်း၊ ဒေါက်တာ နယ်လီသိန်း၊ ဒေါ်မော်လီသိန်း၊ (ဦးစည်သူသိန်း)- ဒေါ်မိမိခိုင်၊ ဦးဟန်ရီ - ဒေါ်သူဇာသိန်း၊ ဒေါ်မာလာသိန်း၊ ဦးမောင်မောင်ကျော် - ဒေါ်သီတာသိန်း တို့၏ ကျေးဇူးရှင်မိခင်ကြီး၊ မြေးရစ်ယောက်၊ မြစ်ငါးယောက်တို့၏ချစ်လှစွာ သော ဘွားဘွား ဒေါ်ကျင်မွှေးသည် ၁၅-၂-၂၀၂၂ (အင်္ဂါနေ့) ည ၇:၅၅ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ ရွှေဂုံတိုင် အထူးကုဆေးရုံကြီး၌ (၉၆)ပါးသော ရောဂါဖြင့် ဘဝတစ်ပါးသို့ ပြောင်းရွှေ့သွားပြီဖြစ်ပါသဖြင့် ၁၆-၂-၂၀၂၂ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) တွင် ဂူသွင်းသဂြိုဟ်ပြီးစီးပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးဆွေမျိုး မိတ်ဆွေများအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၂၁-၂-၂၀၂၂ (တနင်္လာနေ့)တွင် ပဲခူးမြို့၊ မဟာစေတီကန်ကျောင်း၌ ရက်လည် ဆွမ်းကျွေး တရားတော်နာကြွရောက်ပါရန်ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။]  
**ကျန်ရစ်သူမိသားစု**

**အလွှာဟ်အချင်းမြတ် အမိန့်တော်ခံယူခြင်း**  
**ဟာဂျီမရှာကောရာဘေဂမ်(ခ)**  
**ဒေါ်ညီညီဝင်း(Betty)**  
**(လက်ပံတန်း)**  
**အသက်(၈၇)နှစ်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ စဉ့်ကောက်ရပ်ကွက်၊ အောက်မင်္ဂလာ ဒိုလမ်း၊ အမှတ်(၉၄၄)နေ (ဦးဂျေအေခန်း-ဒေါ်အေးလှ)တို့၏သမီး၊ [ဟာဂျီဦးတင်အောင်(စက်မှု-၁)ငြိမ်း)၏ဇနီး၊ ဒေါ်နီနီအောင်(မ-၁၊ ရွှေပြည်သာ)-ဦးလှထွန်း (Kuwait Embassy)၊ ဦးရဲမြင့်အောင်(ခေတ္တ-ဂျပန်)-Rashida Megumi၊ ဒေါ်မူမူအောင် (International School)-ဦးခင်ညီ(ညီညီ)တို့၏ချစ်လှစွာသော မွေးသမိခင်၊ မြေး ငါးယောက်တို့၏အဘွားသည် ၁၇-၂-၂၀၂၂ ရက် နံနက် ၉နာရီတွင် နေအိမ်၌ အလွှာဟ်အချင်းမြတ်အမိန့်တော် ခံယူသွားပါသဖြင့် ယင်းနေ့ ဇူဟာရီဆွလာသ်အပြီး ရေဝေး ကာရီစတန်ဥယျာဉ်တော်၌ ဒါဗ္ဗနာပြုပြီးပါကြောင်း။  
**ကျန်ရစ်သူမိသားစု**

**ကျေးဇူးတင်လွှာ**  
**မိခင်ကြီး ဒေါ်ကျင်မွှေးအား နှစ်ပေါင်းများစွာ**  
 အစစအရာရာ ကူညီစောင့်ရှောက်ပြုစု ကုသပေးခဲ့ကြ ပါသော ရန်ကုန်မြို့၊ ရွှေဂုံတိုင်အထူးကုဆေးရုံကြီးမှ သမားတော်ကြီးများ၊ ဆရာဝန်၊ ဆရာမများနှင့် ဝန်ထမ်းများ အားလုံးတို့အား ကျေးဇူး အထူးတင်ရှိ ပါကြောင်း ဖော်ပြအပ်ပါသည်။  
**ကျန်ရစ်သူမိသားစု**

**ဦးအေးဝင်း**  
**အသက်(၆၅)နှစ်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ မြေနီကုန်း(မြောက်)ရပ်ကွက်၊ သုလမ်း၊ အမှတ်(၃၀) နေ(ဦးဝင်းကျော်) - ဒေါ်လှကုင် တို့၏ သား၊ ဦးဝင်းသိန်း-ဒေါ်အေးအေးစန်း၊ (ဦးဝင်းခိုင်)၊ ဦးမြင့်စိန်၊ ဦးအောင်မြင့်နိုင်၊ ဒေါက်တာ မြင့်ဇော်-ဒေါ်တင်တင်သော်၊ (ဦးမြင့်ပွား)၊ ဦးအောင်ခိုင်မင်း- ဒေါ်လှဝတ်ရည်၊ ဒေါ်သင်းဇောထွေးတို့၏အစ်ကိုသည် ၁၅-၂-၂၀၂၂ (အင်္ဂါနေ့) မွန်းလွဲ ၂:၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ယင်းနေ့ ညနေ ၄နာရီတွင် ထိန်ပင်သုသာန် သို့ ပို့ဆောင်မီးသဂြိုဟ်ပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း။ [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၂၁-၂-၂၀၂၂ (တနင်္လာနေ့) တွင် အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေး တရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။]  
**ကျန်ရစ်သူမိသားစု**

**ကျေးဇူးတင်ရှိခြင်း**  
 ၁၀-၂-၂၀၂၂ (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၆:၃၀နာရီတွင် ဘဝ တစ်ပါးသို့ ကူးပြောင်းကွယ်လွန်သွားသော ဦးကျော်လှိုင် အသက် (၅၀)နှစ်၏ နာရေးကိစ္စတွင် ဝိုင်းဝန်းကူညီအားပေးနှစ်သိမ့်ပေးကြ ပါသော ဌာနဆိုင်ရာမှ အရာရှိကြီးများနှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ ဆရာသမား များ၊ လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက်များ၊ သူငယ်ချင်းများ၊ ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုး မိတ်သက်ဟများ၊ တယ်လီဖုန်း/ လူမှုကွန်ယက်တို့မှ တစ်ဆင့် အားပေး နှစ်သိမ့်ဆက်သွယ်မေးမြန်းကြသူများ၊ သင်္ကန်းပရိဘုရား အစရှိသည့် လှူဖွယ်ဝတ္ထုအစုစုတို့ကို ပေးပို့လှူဒါန်းကြသူများ၊ ဝိုင်းဝန်းကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးကြသူများ အားလုံးကို ကျန်ရစ်သူမိသားစုမှ ကျေးဇူး အထူးတင်ရှိပါသည်။  
**ကျန်ရစ်သူမိသားစု**

**သင့်သွေးဖြင့် အသက်ကယ်ပါ**

**အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်စနိုး၊ ဝန်ထမ်းမိသားစု**  
 (မိဘ)ဦးလှိုင်ဘွား - ဒေါ်မြင့်မြင့်သန်း၊ အစ်မကြီး ဒေါ်ရွှေကြာပန်းလှ (စနိုး)ဒေါက်တာနီလာဟန်၊ (သား) မောင်ဇောခနေ



### ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် ၉ ရပ်

- ၁။ နိုင်ငံရေး
  - (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရားမျှတမှု အပြည့်ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး
  - (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါအတိုင်း အလေးထား လုပ်ဆောင်ရေး
  - (ဂ) လွတ်လပ်၍တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒကို ကျင့်သုံး ပြီး နိုင်ငံများအကြား ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး “မူ” ကို ဆက်လက်လိုက်နာကျင့်သုံးရေး
- ၂။ စီးပွားရေး
  - (က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို ခေတ်မီ နည်းစနစ်များဖြင့် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွား ရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး
  - (ခ) ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဖိတ်ခေါ်၍ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး
  - (ဂ) ပြည်တွင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော်၏ ထုတ်ကုန်များစွာ ထုတ်လုပ်နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်ရေး
- ၃။ လူမှုရေး
  - (က) စစ်မှန်သောမျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် ရှင်သန် ထက်မြက်ရေး
  - (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ ဓလေ့ထုံးတမ်း အစဉ်အလာများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုစရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး
  - (ဂ) တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ပညာရည်မြင့်မားရေး

### နိုင်ငံတော်တာဝန်ကို ဆက်လက်ထမ်းဆောင်မည့်အခြေအနေ

- နိုင်ငံမငြိမ်မသက်ဖြစ်ခြင်းရဲ့ အကျိုးဆက်များဟာ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းမှာ နမူနာပေါင်းများစွာရှိနေ ပါတယ်။
  - တပ်မတော်ဟာ ကိုယ်ကျိုးရှာသည့်အဖွဲ့၊ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုအတွက် တည်ရှိနေသော အဖွဲ့အစည်း မဟုတ်ပါဘူး။ ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားအားလုံးကို အကာအကွယ်ပေးဖို့ တည်ရှိတဲ့အဖွဲ့ အစည်းဖြစ်ပါတယ်။ ခေတ်အဆက်ဆက် နိုင်ငံ့ကာကွယ်ရေးတာဝန်များကို ပြည်သူနဲ့ပူးပေါင်းပြီး ဦးလည်မသုန်ဆောင်ရွက်ခဲ့သလို ယခု ၁၀ နှစ်အတွင်းမှာလည်း ပါတီစုံဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်း ပီပြင်ခိုင်မာရေးအတွက် တတ်စွမ်းသလောက် သစ္စာရှိရှိဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပါတယ်။ ဒီလမ်းစဉ် အတိုင်း ကတိတည်စွာနဲ့ ဆောင်ရွက်သွားမယ်ဆိုတာ ပြောလိုပါတယ်။
  - ဖြစ်ပေါ်နေတဲ့ အခြေအနေတွေကို ခြုံငုံသုံးသပ်ကြည့်ပါက ပြည်တွင်း/ပြည်ပ အကြမ်းဖက်သမား တွေနဲ့ ၎င်းတို့ကိုအားပေးနေတဲ့ လူပုဂ္ဂိုလ်အဖွဲ့အစည်းတွေရဲ့ လိုလားချက်မှာ ဒီမိုကရေစီထက် မြန်မာနိုင်ငံအလုံးစုံပျက်သုဉ်းရေးကိုသာ ဦးတည်နေပါတယ်။ နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးမှာ ပြည်သူများကို ကာကွယ်ရန်ဖြစ်ပြီး မင်းမဲ့စရိုက်အဖြစ်မခံနိုင်ပါဘူး။ လျစ်လျူရှုလို့လည်း မရပါဘူး။ ဒါကြောင့် အချို့နေရာများမှာ စွန့်စားပြီးပေးဆပ်ကာကွယ်ရခြင်းဖြစ်ပါတယ်။
- (နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်၏ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ(၁)နှစ်ပြည့် နိုင်ငံတော်တာဝန် ထမ်းဆောင်ခဲ့မှုနှင့်ပတ်သက်၍ ပြောကြားခဲ့သည့်မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)

## နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးကော်မတီ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက် အိုမီခရပ်ရှင်ရောဂါပိုး မိမိအနီးပတ်ဝန်းကျင်တွင်ရှိနေကြောင်း သတိပြုမိစေသည်အထိ အသိပညာ၊ ဗဟုသုတများ နည်းလမ်းပေါင်းစုံဖြင့် ပိုင်းဝန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇

ကိုဗစ်-၁၉ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ် တုံ့ပြန်ရေးကော်မတီ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးကို ယနေ့မုန်းလွဲ ၂ နာရီ တွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌရုံး အစည်းအဝေး ခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယ ဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြားသည်။

**တက်ရောက်**

အစည်းအဝေးသို့ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး များဖြစ်ကြသည့် ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမြထွန်းဦး၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးထွန်းထွန်း၊ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်း၊ ဦးမြင့်ကြိုင်နှင့် ဒေါက်တာ သက်သက်ခိုင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများဖြစ်ကြ သည့် ဗိုလ်ချုပ်ခွန်သန့်ဇော်ထွန်း၊ ဦးထွန်းအံ၊ စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၁ သို့ ။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးကော်မတီ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

**ယနေ့** ဖတ်စရာ

**ဘရာဇီးနိုင်ငံ၌ ရေကြီးရေလျှံမှု နှင့် မြေပြိုမှုများဖြစ်ပွား၊ ၁၀၄ ဦး ထက်မနည်း သေဆုံးပြီး ၃၅ ဦး ပျောက်ဆုံး**

စာမျက်နှာ » ၁၃



**၂၀၂၃ အာရှဖလား တတိယအဆင့်ခြေစစ်ပွဲ အုပ်စုမဲခွဲပွဲ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄ ရက်တွင် ပြုလုပ်မည်**

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇

မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်း ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် ၂၀၂၃ အာရှဖလား တတိယအဆင့်ခြေစစ်ပွဲ အုပ်စုမဲခွဲပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄ ရက်တွင် ပြုလုပ်မည်ဖြစ်သည်။

တတိယအဆင့်ခြေစစ်ပွဲတွင် စုစုပေါင်း အသင်း ၂၄ သင်း ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်ပြီး လေးသင်း ခြောက်အုပ်စုခွဲ၍ ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်သည်။ အာရှဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်သည် ၂၀၂၁ ခုနှစ် နှစ်လယ်ပိုင်းက ပြီးစီးခဲ့သည့် ဒုတိယအဆင့်ခြေစစ်ပွဲ အပြီးတွင် ၂၀၂၂ ကမ္ဘာ့ဖလား အာရှဇုန် တတိယအဆင့်ခြေစစ်ပွဲ တက်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ရသည့်အသင်းများကို အာရှဖလား တတိယအဆင့်ခြေစစ်ပွဲ ဆက်လက်ယှဉ်ပြိုင်စရာမလိုဘဲ ခြေစစ်ပွဲအောင်မြင်စေခဲ့ပြီး စာမျက်နှာ ၁၅ ကော်လံ ၄ သို့ ○